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I , 	 VII, 
IX, 	XI, XII, XIII, 

XIX 

I, 
IX, 	XI, XII, XIII, 

II 

II, 

Inhoud

Nr. 2 Woensdag 16 november 1994
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 27

Ontwerpen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 27

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 27

Voorstel van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 28

Boek van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 28

Advies van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 28

Verslagen
Indiening, blz. 28

Motie
Indiening en verwijzing, blz. 28

Besluit van de Vlaamse regering
Indiening en verwijzing, blz. 28

Opmerkingen van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 28

Kennisgeving van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 29

Adviezen van de Vlaamse Mediaraad
Indiening en verwijzing, blz. 29

Arresten van het Arbitragehof
Indiening, blz. 29

Kennisgevingen van het Arbitragehof
Indiening, blz. 29

Samenstelling van commissies en werk-
groepen
Wijziging onder de vaste en plaatsvervan-
gende leden, blz. 29

Boodschappen, blz. 30

Onderzoek naar taalgroep en woon-
plaats, blz. 30

Ontwerp van decreet houdende instem-
ming met het samenwerkingsakkoord van
30 april 1993  tussen het Vlaamse Gewest,
het Waalse Gewest en het Brussels
Hoofdstedelijk Gewest betreffende dc
bestemming van de milieutaks en de
coördinatie van het gewestelijk beleid ter
zake en wijziging van het decreet van 23
januari 1991 tot oprichting van het Fonds
voor Preventie en Sanering inzake Leef-
milieu en Natuur als gewestdienst met
afzonderlijk beheer
- 405 (1992-1993) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 31

Sprekers : de heer H. Brouns, ver-
slaggever, de heer L. Dierickx en mi-
nister N. De Batselier

Omslag 2

Artikelsgewijze bespreking, blz. 32

Ontwerp van decreet houdende goedkeu-
ring van de volgende internationale ak-
ten:

Ambtenarenzaken, in verband met de
eindtermen lichamelijke opvoeding,
blz. 51

1. de Europa-Overeenkomst waarbij een
associatie tot stand wordt gebracht tussen
de Europese Gemeenschappen en hun
lidstaten, enerzijds en Roemenië, ander-
zijds, Protocollen 1, 2, 3, 4, 5, 6 en 7,
Bijlagen 1, 11, 111, IV, V, VI, VIL VIII,
1x, x ,  x1, x11, x111,  XIV, x v ,  XVI,
XVII, XVIII en X1X  en Slotakte, gedaan
te Brussel op 1 februari 1993
2. de Europa-Overeenkomst waarbij een
associatie tot stand wordt gebracht tussen
de Europese Gemeenschappen en hun
lidstaten, enerzijds en de Republiek Bul-
garije, anderzijds, Protocollen 1, 2, 3, 4,
5, 6, 7 en 8, Bijlagen 1, 11, 111, IV, V,
VI, VII, VIII, 1x, x, x1, x11, x111,  XIV,
XV en XVI en Slotakte, gedaan te Brus-
sel op 8 maart 1993
- 613 (1994-1995) - Nr. 1
Algemene bespreking, blz. 33

Spreker : minister-president L. Van
den Brande

Nr. 3 Woensdag 16 november 1994
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 53

Artikelsgewijze bespreking, blz. 33
Spreker : minister-president L. Van
den Brande

Motie van orde
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 34

Spreker : minister-president L. Van
den Brande

Voorstel van resolutie van de heren H.
Brouns, L. Hancké, M. Maertens en E.
Van Vaerenbergh betreffende de be-
schermde werkgelegenheid
- 588 (1993-1994)  - Nrs. 1 tot 3
Bespreking,  blz. 34

Sprekers : de heer F. Dielens,  ver-
slaggever, mevrouw L. Nelis-Van
Liedekerke, de heren M. Olivier, H.
Brouns, G. Vermassen, M. Macrtens
en minister L. Detiège

Interpellaties (Regl. art. 78)
Interpellatie van de heer H. Suykerbuyk
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de huidige behande-
ling door het Europees Parlement van
het voorstel van richtlijn tot toekenning
van het actief en passief kiesrecht bij ge-
meenteraadsverkiezingen aan alle bur-
gers van de Europese Unie
Interpellatie van de heer P. Van Grem-
bergen tot de heer L. Van den Brande.
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over het toeken-
nen van actief en passief kiesrecht bij de
gemeenteraadsverkiezingen aan alle bur-
gers van de Europese Unie bij de volgen-
de verkiezingen, blz. 53

Sprekers : de heren H. Suykerbuyk,
P. Van Grembergen, L. Pierco, J.
V a n  H a u t h e m ,  A .  D e n y s ,  L .
Hancké, J. Geysels, H. Coveliers en
minister-president L. Van den Bran-
de

Interpellaties (Regl art. 78)
Interpellatie van de heer M. Vcrwilghen
tot de heer N. De Batselier, minister vi-
cc-president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en
Huisvesting, en de heer T. Kelchtermans,
Vlaamse minister van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, o v e r  d e  onwettig-
verklaring van Vlarem 11
Interpellatie van de heer L. Barbé tot de
heer N. De Batselier, minister vice-presi-
dent van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Leefmilieu en Huisvesting,
over Vlarem 11, blz. 40

Met redenen omklede motie, blz. 60
Interpellatie van de heer F. Dewinter  tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Be-
trekkingen, over de missie van de Vlaam-
se regering naar Zuid-Afrika, blz. 61

Sprekers : de heren F. Dewinter, P.
Van Grembergen, H. Suykerbuyk, S.
Plateau, L. Steenwegen, J. Valke-
niers, L. Dierickx, L. Hancké en mi-
nister-president L. Van den Brande

Met redenen omklede moties, blz. 74

Regeling van de werkzaamheden, blz. 75

Sprekers : de heren M. Verwilghen,
L. Barbé en minister N. De Batselicr

Nr. 4 Donderdag 17 november 1994
Regeling van de werkzaamheden, blz. 49

Berichten van verhindering, blz. 77
Bijlage
Vraag om uitleg van de heer F. Van den Samenstelling van commissies
Eynde tot de heer L. Van den Bossche,
Vlaamse minister van Onderwijs en

Wijziging onder de vaste en plaatsvervan-
gende leden, blz. 78
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Actuele vragen (Regl. art. 77)
Actuele vraag van de heer D. Vanpoucke
tot de heer L. Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambtenaren-
zaken, over de ontradingscampagne voor
studies geneeskunde, blz. 78
Actuele vraag van de heer F. De Man
tot mevrouw L. Detiège, Vlaamse minis-
ter van Tewerkstellingen Sociale Aange-
legenheden, over het gratis verstrekken
van spuiten aan drugverslaafden, blz. 79
Actuele vraag van de heer H. Brouns tot
mevrouw L. Detiège, Vlaamse minister
van Tewerkstelling en Sociale Aangele-
genheden, over de verontreiniging van de
Maasuiterwaarden in de buurt van Maas-
mechelen en Maaseik,  blz. 79
Actuele vraag van mevrouw V. Dua tot
mevrouw L. Detiège, Vlaamse minister
van Tewerkstelling en Sociale Aangele-
genheden, over het voornemen van de
Vlaamse regering om in de loop van 1995
alle nepstatuten om te zetten in volwaar-
dige banen, blz. 80
Actuele vraag van de heer G. Annemans
tot de heer L. Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambtenaren-
zaken, over de betrokkenheid van de
Vlaamse regering bij de beslissing van de
federale regering inzake Islamonderwijs,
blz. 81
Actuele vraag van de heer P. Van Grem-
bergen tot de heer L. Van den Brande.
minister-nresident van de Vlaamse reae-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschansbeleid,  Energie en
Externe Betrekkingen, over de opmer-
kingen van de Europese Rekenkamer in
verband met de fraudebestrijding in de
EU en de controle op de besteding van
de EU-gelden, blz. 82
Actuele vraag van de heer P. Van Grem-
bergen tot de heer L. Van den Brande,
minTster-president van de Vlaamse rcge-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de weerslag
van de negatieve financiële situatie van
de NMBS op het vervoersbeleid in
Vlaanderen, blz. X3

Actuele interpellaties (Regl. art. 79)
en toegevoegde actuele vragen (Regl.
art. 77,5,c)
Actuele interpellatie van de heer A. De-
nys tot de heer L. Van den Brande, mi-
nister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de situatie
bij de naamloze vennootschap Boelwerf
Vlaanderen
Actuele interpellatie van de heer F. Wy-
meersch tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie.
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie cn
Externe Betrekkingen, over de stand van
zaken in het Boeldossier.
Toegevoegde actuele vraag van de heer
J. De Meyer tot de heer L. Van den

Brande, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister van
Economie, KMO, Wetenschapsbeleid,
Enereie en Externe Betrekkingen. over
het dfeigend  einde van de grotescheeps-
bouwactivitcit in Vlaanderen ten gevolge
van financiële moeilijkheden bij de Boa-
werf-Temse,
Toegevoegde actuele vraag van de heer
J. Ulburghs tot de heer L. Van den Bran-
de. minister-nresident van de Vlaamse
regering, Vlaamse minister van Econo-
mie, KMO, Wetenschapsbeleid, Energie
en Externe Betrekkingen, over dc moëi-
lijkheden bij de Boelwerf  te Temse,
blz. 84

Sprekers : de heren A. Denys, F. Wy-
meersch. J. De Meyer, J. Ulburghs,
mevrouw M. De Meyer, de heer M.
Cordeel. minister-oresident L. Van
den Brande 

Met redenen omklede motie. blz. 93

Motie van orde
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 93

Sprekers : de heren L. Hancké en F.
Wymeersch

Actuele interpellaties (Regl. art. 79)
(Voortzetting)
Actuele interpellatie van de heer J. Gey-
sels tot de heer L. Van den Brande, mi-
nister-president van de Vlaamse rege-
ring. Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen. over de gevolgen
van de in de federale nroarammawet  ou-
genomen bepalingen inzake het rationeel
energiebeleid voor het Vlaamse beleid
ter zake. blz. 94

Sprekers : de heren J. Geysels. F.
Dielens.  minister-nresident L. Van
den Brande 

Met redenen omklede motie, blz. 98

Nederlandse Radio- en Televisie-uitzen-
dingen in België, omroep van de Vlaamse
Gemeenschap
Benoeming van een titelvoerend lid en
twee plaatsvervangende leden van de
raad van bestuur, blz. 98

Sprekers : de heren F. Dewinter, H.
Coveliers, L. Standaert

Motie van orde
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 99

Ontwerp van decreet houdende goedkeu-
ring van de volgende internationale ak-
ten :
1. de Europa-Overeenkomst waarbij een
associatie tot stand wordt gebracht tussen
de Europese Gemeenschappen en hun
lidstaten, enerzijds en de Tsjechische Re-
publiek, anderzijds, Bijlagen 1, 11, BI,
IV, V, Vl, VII, VIII, 1X, X, X1, XIJ,
X111, XIV, XV, XVIa,  XVIb,  XVIc en
XVII, Protocollen  1, 2. 3, 4. 5, 6, 7 en
8, en Slotakte, ondertekend te Luxcm-
burg op 4 oktober lY93
2. de Europa-Overeenkomst waarbij een
associatie tot stand wordt gebracht tussen
de Europese Gemeenschappen en hun

lidstaten, enerzijds en de Slowaakse Re-
publiek, anderzijds, Bijlagen 1, 11, 111,
IV, V, VI, VII. VIII, 1X, X, XIa, XIb,
X11,  X111, XIV, XV, XVIa,  XVIb,  XVIc
en XVII, Protocollen 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7
en 8, en Slotakte, ondertekend te Luxem-
burg op 4 oktober 1993
- 617(1994-1995)  - Nr. 1
Alge:nene  bespreking, blz. 99
Artikelsgewijze bespreking, blz. 99

Ontwerp van decreet houdende instem-
mine met het samenwerkinasakkoord van
30 aFril 19Y3 tussen het Vlaamse Gewest,
het Waalse Gewest en het Brussels
Hoofdstedelijk Gewest betreffende de
bestemming van de milieutaks en de
coördinatie van het gewestelijk beleid ter
zake en wijziging van het decreet van 23
januari 1991 tot oprichting van het Fonds
voor Preventie en Sanering inzake Leef-
milieu en Natuur als aewcstdienst  met
afzonderlijk beheer 
- 405 (1992-1993) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 100

Spreker : de heer L. Van Nieuwen-
huysen

Ontwerp van decreet houdende goedkeu-
ring van de volgende internationale ak-
ten:
1. de Europa-Overeenkomst waarbij een
associatie tot stand wordt gebracht tussen
de Europese Gemeenschappen en hun
lidstaten. enerziids en Roemenië. ander-
zijds, Protocollen 1, 2, 3, 4, 5, 6 en 7,
Bijlagen 1, 11, 111, IV, V, VI, VII, VIII,
1x, x ,  x1, x11, x111,  XIV, x v ,  XVI,
XVII. XVIII en X1X en Slotakte, gedaan
te Brussel op 1 februari lYY3
2. de Europa-Overeenkomst waarbij een
associatie tot stand wordt gebracht tÜssen
de Europese Gemeenschappen en hun
Lid-Staten, enerzijds en de Republiek
Bulgarije, anderzijds, Protocollen 1, 2,3,
4, 5, 6, 7 en 8, Bijlagen 1, 11, JII, IV, V,
VI. VII. VIII. 1x. x. x1. x11. x111.  XIV.
XV en XVI en Slotakte. gedaan te’ Brus-
sel op 8 maart lY93
- 613 (1994.1995)  - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 101

Ontwerp van decreet houdende goedkeu-
ring van de volgende internationale ak-
ten:
1. de Europa-Overeenkomst waarbij een
associatie tot stand wordt gebracht tussen
de Europese Gemeenschappen en hun
lidstaten, enerzijds en de Tsjechische Re-
publiek. anderzijds, Bijlagen 1, 11, 111,
IV, v ,  VI, VII, VIII, 1x, x .  x1, x11,
X111, XIV, XV, XVIa,  XVIb,  XVlc en
XVII. Protocollen 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 en
8, en Slotakte, ondertekend te Luxem-
burg op 4 oktober 1993
2. de Europa-Overeenkomst waarbij een
associatie tot stand wordt gebracht tussen
de Europese Gemeenschappen en hun
lidstaten, enerzijds en de Slowaakse Re-
publiek, anderzijds, Bijlagen 1, 11, 111,
IV, V, VI, VII, VIII, 1X, X, XIa, XIb,
X11, X111, XIV, XV, XVla, XVIb,  XVIc
en XVII,  Protocollen 1. 2, 3, 4, 5, 6. 7

Omslag 3



KMO, 

Regeling 
blz. 114 

minister-president 

rege- 
Economie, 

. mauster 

Regeling 
blz. 140 

en 8, en Slotakte, ondertekend te Luxem-
burg op 4 oktober 1993
- 617(1994-1995)  - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 102

Voorstel van resolutie van de heren H.
Brouns, L. Hancké, M. Maertens en E.
Van Vaerenbergh betreffende de be-
schermde werkgelegenheid
- 588 (1993-1994)  - Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijkc stemming, blz. 104

Sprekers : de heren L. Standaert en
A. Kempinaire

Motie van orde
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 105

Spreker : de heer L; Hancké

Voorstel van resolutie van de heren F.
Wymeersch en L. Van Nieuwenhuysen
betreffende de toekomst van de NV
Boelwerf  Vlaanderen
- 620 (1994-1995)  - Nr. 1
Bespreking, blz. 105

Snrekers : de heren F. Wvmeersch
en A. Denys

Hoofdelijke stemming, blz. 106

Motie van orde
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 107

Spreker : de heer F. Dewinter

Voorstel van resolutie van mevrouw M.
De Meyer  en C.S .  betreffende het
scheepsbouwbeleid in Vlaanderen
- 621 (1994-1995) - Nr. 1
Bespreking, blz. 107

Sprekers : de heren F. Wymeersch,
A. Denys, J. Ulburghs, mevrouw M.
De Mever,  de heer M. Cordeel

Hoofdelijke stemming, blz. 108
Spreker : de heer F. Wymeersch

Met redenen omklede motie van de heer
L. Van Nieuwenhuysen tot besluit van
de op 1X oktober 1994 door de heer L.
Van ‘Nieuwcnhuysen gehouden interpel-
latie tot dc heer L. Van den Brande. mi-
nister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de Vlaamse
strategie voor Voeren
- 606 (1994-1995)  - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 110

Spreker : de heer L. Van Nieuwen-
huysen

Met redenen omklede motie van de heer
J. Ulburghs tot besluit van de op 19 ok-
tober 1994 door de heer J. Ulburghs in
commissie gehouden interpellatie tot de
heer T. Kelchtermans, Vlaamse minister
van Openbare Werken, Ruimtelijke Or-
dening en Binnenlandse Aangelegenhe-
den, over de bouw- en onteigeningspro-
cedures voor de aanleg van de Noord-
Zuidverbinding in Limburg
- 608 (1994-1995) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 111

Spreker : de heer J. Ulburghs

Actuele vragen (Regl. art. 77) (Voortzet-
ting)
Actuele vraag van de heer W. Seeuws tot
de heer T. Kelchtermans, Vlaamse minis-
ter van Openbare Werken, Ruimtelijke
Ordening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, over de discriminatoire verminde-
ring van de kredieten voor de haven van
Gent en de gevolgen hiervan voor de
bouw van het Kluizendok, blz. 113

;;g;p van  de  werkzaamheden,

Nr. 5 Dinsdag 29 november 1994

Berichten van verhindering, blz. 115

Begroting
Indiening en verwijzing, blz. 115

Begrotingsstuk
Indiening en verwijzing, blz. 115

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 115

Voorstel van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 116

Beleidsnota
Indiening en verwijzing, blz. 116

Beleidsbrieven
Indiening en verwijzing, blz. 116

Verslag
Indiening, blz. 116

Motie
Indiening en verwijzing, blz. 116

Besluit van de Vlaamse regering
Indiening en verwijzing, blz. 116

Adviezen van de Vlaamse Mediaraad
Indiening en verwijzing, blz. 117

Arrest van het Arbitragehof
Indiening, blz. 117

Schriftelijke vragen (Regl. art. 76)
Indiening, blz. 117

Samenstelling van commissies en werk-
groepen
Wijziging onder de vaste en plaatsvervan-
gende leden, blz. 117

Onderzoek naar taalgroep en woon-
plaats, blz. 117

Interpellaties (Regl. art. 78)
Interpellatie van de heer E. Van Vaeren-
bergh tot de heer L. Van den Brande,

minister-president van de Vlaamse rege-
rine. Vlaamse minister van Economie.Kh&, Wetenschapsbeleid, Energie  en
Externe Betrekkingen, over de kansen
ter afwerking van de verdere staatsher-
vorming na de Sint-Michielsakkoorden
en de initiatieven van de Vlaamse rege-
ring in dit verband, blz. 118

Svrekers : de heren E. Van Vaeren-
bergh, J. Van Hauthem, L. Peeters,
P. Van Grembereen. H. Suvkerbuvk
en minister-presTdent L.  Van den
Brande

Met redenen omklede motie, blz. 123
Interpellatie van de heer J. Van Hauthem
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over het Vlaams-Brabant-
beleid van de Vlaamse regering in het
licht van de uitslagen van de gemeente-
raadsverkiezingen van 9 oktober laastle-
den
Interpellatie van de heer E. Van Vaeren-
bergh tot de heer L. Van den Brande,
minister-oresident van de Vlaamse reee-
ring, Vlaamse minister van Economïe,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen. en de heer H.
Weckx, Vlaamse minister van Cultuur en
Brusselse Aangelegenheden, over de
noodzaak van een samenhangend Vlaams
beleid voor Brussel en Vlaams-Brabant,
blz. 123

Sprekers : de heren J. Van Hauthem
en E. Van Vacrenbergh

Begroeting van een buitenlandse delega-
tie, blz. 128

Interpellaties (Regl. art. 78) (Voortzet-
ting)
Interpellatie van de heer J. Van Hauthcm
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkineen, over het Vlaams-Brabant-
beleid van de Vlaamse regering in het
licht van de uitslagen van de gemeente-
raadsverkiezingen van Y oktober laastle-
den
Interpellatie van de heer E. Van Vaeren-
bergh tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
rine. Vlaamse minister van Economie.
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkineen. en de heer H.
Weckx, Vlaamse mkister van Cultuur en
Brusselse Aangelegenheden, over de
noodzaak van een samenhangend Vlaams
beleid voor Brussel en Vlaams-Brabant,
blz. 128

Sprekers : mevrouw S. Creyf, de he-
ren J. Valkeniers, F. Dielens,  A. De
Boeck. E. Van Rompuy, minister-
president L. Van den Brande en mi-
nister H. Weckx

Met redenen omklede moties, blz. 140

pg;yog van  de  werkzaamheden,
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Parlement 

Betrekkingen, 
naamloze 

(1994-1995) 

Aangelégenheden,over 

gemeenschapsinstelling 

(1994-1995) 
stemming. 

heren 

vluchthuizen 	unvoeringsbeslui: 

Bijlage
Vraag om uitleg van de heer M. Cordeel
tot de heer J. Sauwens, Vlaamse minister
van Verkeer, Buitenlandse Handel en
Staatshervorming, over de aanvraag van
bescherming van de Polder van Bazel,
blz. 142
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Berichten van verhindering, blz. 143

Actuele vragen (Regl. art. 77)
Actuele vraag van de heer P. Dewael tot
de heer  L. Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs  en Ambtenarcn-
zaken. over de toepassing van het Cul-
tuurpact bij de samenstelling van de raad
van bestuur van het Vlaams Ondersteu-
ningscentrum voor de Basiseducatie,
blz. 143

Actuele  vraag van de heer J. Geysels tot
mevrouw W. Demeester-De Mcyer,
Vlaamse minister van Financiën en Be-
groting, Gezondheidsinstellingen, Wel-
ziin en Gezin en dc heer L. Van den
Bossche, Vlaamse minister van Onder-
wijs en Ambtenarenzaken, over de pro-
b l e m e n  i n  d e  gemccnschapsinsteiling
voor bijzondere jeugdzorg te Mol,
blz. 145

Actuele vraag van de heer L. Standaert
tot mevrouw L. Detiège, Vlaamse minis-
ter van Tewerkstelling en Sociale Aangc-
legenheden, over dc administratieve pro-
blemen van de Vlaamse invoegbedrijven
om prefinanciering te verkrijgen, blz. 147

Actuele vraag van mevrouw M. De
Meyer tot mevrouw W. Demeester-De
Meyer, Vlaamse minister van Financiën
en Begroting, Gezondheidsinstellingen,
Welziin cn Gezin. over dc vermelding
van vhrchthuizen in de uitvoeringsbesl&
ten van het decreet op het algemeen wel-
zijnswerk, blz. 147

Actuele vraag van de heer J. Ulburghs
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de gevolgen van een
mogelijke verkoop van VCST door de
Begemann-groep, blz. 148

Met redenen omklede motie van de heer
L. Hancké C.S. tot besluit van de on 16
november 1994 door de heer F. Dewinter
gehouden interpellatie tot de heer L. Van
den Brande. minister-uresident van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister van
Economie, KMO, Wetenschapsbeleid,
Energie en Externe Betrekkingen, over
de missie van de Vlaamse regering naar
Zuid-Afrika
- 623 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 164

Sprekers : de heren J. Valkeniers, P.
Van Grembergcn en F. Dewinter

Actuele vraag van de heer P. Van Grem- Met redenen omklede motie van de he-
bergen tot de heer L. Van den Brande, ren H. Suvkerbuvk en P. Van Grember-
minister-president van de Vlaamse rege- gen tot besluit van de op 16 november
ring, Vlaamse minister van Economie, 1994 door de heer H. Suvkerbuvk gehou-
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en den interpellatie tot de heer L.- Van den
Externe Betrekkingen, over de agenda Brande, minister-president van de
van het Vlaams-Nederlands ministerieel Vlaamse regering, Vlaamse minister van
overleg van 1 december, blz. 149 Economie, KMO, Wetenschapsbeleid,

Actuele interpellaties (Regl. art. 79)
Actuele interpellatie van de heer J. De
Mol tot de heer T. Kelchtermans, Vlaam-
se minis ter  van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, o v e r  d e  Liefkens-
hoektunnel, blz. 150

Sprekers : de heer J. De Mol, me-
vrouw M. De Meyer, de heren W.
Verreycken en minister T. Kelchter-
mans

Actuele interpellatie van de heer H. Van
Dienderen tot de heer T. Kelchtermans.
Vlaamse minister van Openbare Werken,
Ruimteliike Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, en” de heer  J. Sau-
wens, Vlaamse minister van Verkeer,
Buitenlandse Handel en Staatshervor-
ming, over het vrachtwagenvignet cn de
NMBS.
Toegevoegde actuele vraag van de heer
P. Van Grembergen tot de heer T. Kelch-
termans,  Vlaamse minister van Openbare
Werken, Ruimteliikc Ordening en Bin-
nenlandse Aangelegenheden&er  de op-
brengst van het autowegenvignet,
blz. 154

Sprekers : de heren H. Van Diende-
ren, P. Van Grembergen, J. Ansoms,
L. Van Nieuwenhuyscn, J. De Mol
en minister T. Kelchtermans

Met redenen omklede motie. blz. 162

Motie van orde
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 162

Met redenen omklede motie van de heer
W. Verreycken C.S. tot besluit van de op
16 november  1994 door de heer F. De-
winter gehouden interpellatie tot de heer
L. Van den Brande, minister-president
van de Vlaamse regering, Vlaamsc minis-
ter van Economie, KMO, Wetenschaps-
beleid, Energie  en Externe Betrekkin-
gen, over de missie van de Vlaamse rege-
ring naar Zuid-Afrika
- 619 (1994.1995)  - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 163

Energie  en Externe Betrekkingen. over
de huidige behandeling  door het Euro-
pees PaFlement van het voorstel van
richtlijn tot toekenning van het actief en
passief kiesrecht bij gemeenteraadsver-
kiezingen aan alle burgers van de Euro-
pese Unie
- 622 (1994-1995) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 167

Spreker : de heer L. Pierco

Met redenen omklede motie van de heer
A. Denys tot besluit van de op 17 novem-
ber 1994 door de heren A. Denys en F.
Wymeersch gehouden actuele interpella-
ties tot de heer L. Van den Brande. mi-
nister-president van dc Vlaamse regc-
ring. Vlaamse minister van Economie.
KMO. Wetenschapsbeleid.  Energie en
Externe Betrekkinaen, resnecticveliik
over de situatie bij de naamlo& vennoot-
schap Boelwerf  Vlaanderen en over de
stand van zaken in het Bocldossier
- 625 (1994.1995)  - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 168

Sprekers : de heren A. Dcnys, F. Wy-
meersch, mevrouw M. De Mcyer. de
heer P. Van Grembergcn

Met redenen omklede motie van de heer
J. Geysels tot besluit van de op 17 no-
vember 1994 door de heer J. Gevsels ge-
houden actuele interpellatie tot.de heer
L. Van den Brandc,  minister-prcsidcnt
van de Vlaamsc  regering, Vlaamse minis-
ter van Economie. KMO. Wetenschaps-
beleid, Energie cn Externe Betrekkin-
gen, over de gevolgen van de in de fede-
rale programmawet voorziene  bepalingen
inzake het rationeel energiebeleid voor
het Vlaams beleid ter zake
- 626 (1994-lYY5)  - Nr. 1
Hoofdeliikc stemmina.  blz. 174

Sprekers  : de h&cn J. Geysels, J.
Caudron, F. Dielens,  P. Deprez cn
J. Laverge

Regeling van  de  werkzaamheden,
blz. 177
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Verreyc- 

6e vergadering Woensdag 30 november 1994

VOORZITTER : de heer E. Balde-
wijns

- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.

- De vergadering wordt geopend om
14.03 uur.

De voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

AANWEZIG

V. Anciaux, G. Annemans, J. An-
soms, L. Appeltans, E. Baldewijns,
L. Barbé, M. Bartholomeeussen, E.
Beysen, A. Boesmans, R. Bosman,
G. Bossuyt, A. Bourgeois, M. Bour-
gois, P. Breyne, L. Bril, H. Brouns,
X. Buisseret, H. Candries, M. Ca-
poen, G. Cardoen, J. Caubergs, J.
Caudron, F. Cauwenberghs, M.
Cordeel,  W. Cortois, H. Coveliers,
S. Creyf, R. Daems, N. De Batse-
lier, A. De Boeck,  J. De Bremae-
ker, S. De Clerck, H. De Croo, P.
De Keersmaeker,  A. De Maght-
Aelbrecht, F. De Man, W. Demees-
ter-De Meyer, J. De Meyer, M. De
Meyer, J. Demeulenaere, J. De
Mol, W. Demuyt, A. Denys, P. De-
prez, J. De Roo, J. De Seranno, P.
Desmet, R. Deswaene, L. Detiège,
W. De Vlieghere, J. Devolder, P.
Dewael, F. Dewinter, M. Didden,
F. Dielens,  L. Dierickx, M. Dillen,
V. Dua, J. Dupré, J. Eeman, M.
Eyskens, J. Gabriels, G. Geens, J.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 6
30 november 1994

Geysels, F. Ghesquière, A. Gijs-
brechts-Horckmans, W. Goossens,
L. Goutry, L. Hancké, P. Hostekint,
T. Kelchtermans, A. Kempinaire,
R. Landuyt, H. Lauwers, J. Laver-
ge, J. Leclercq, J. Leduc, J. Lens-
sens, A. Leysen, C. Lisabeth, M.
Logist, M. Maertens, H. Marsoul,
L. Martens, L .  Maximus,  T .
Merckx-Van Goey, G. Moens, C.
Moors, C. Moyaerts, L. Nelis-Van
Liedekerke, H. Olaerts, M. Olivier,
J. Peeters, L. Peeters, W. Peeters,
L. Pierco, E. Pinoie, K. Pinxten, S.
Platteau, R. Raes, D. Ramoudt, F.
Sarens, J. Sauwens, A. Schellens, E.
Schuermans, W. Seeuws, M. Se-
ghers, J. Sleeckx, J. Spinnewyn, L.
Standaert, L. Steenwegen, H. Suy-
kerbuyk, F. Swaelen, G. Swennen,
R. Swinnen, W. Taelman, P. Tant,
J. Tavernier, J. Taylor, J. Timmer-
mans ,  M.  Tyberghien-vandenbus-
sche, J. Ulburghs, J. Valkeniers, A.
Van Aperen,  R. Vancleuvenbergen,
L. Van den Bossche, L. Van den
Brande, F. Vandenbroucke, B. Van-
dendriessche, F. Van den Eynde, D.
Van der Maelen, M. Van der Poor-
ten, J. Van der Sande, J. Vandeur-
zen, H. Van Dienderen, J. Van Eet-
velt, P. Van Grembergen, J. Van
Hauthem, J. Van Hecke, R. Van
Hooland, M. Van houtte,  G. Van-
leenhove, R. Vanlerberghe, J. Van
Looy, L. Van Nieuwenhuysen, K.
Van Overmeire, T. Van Parys, M.
Van Peel, D. Vanpoucke, R. Van
Rompaey, E. Van Rompuy, H. Van
Rompuy,, E. Van Vaerenbergh, L.
Vanvelthoven, R. Van Walleghem,
H. Van Wambeke, V. Vautmans, F.

Berichten van verhindering
Basiseducatie

Vergote, G. Verhofstadt, A. Verlin-
den, G. Vermassen, , W. Verreyc-
ken, G. Versnick, M. Verwilghen,
M. Vogels, H. Weckx,  J. Weyts, F.
Wymeersch.

AFWEZIG MET KENNISGE-
VING

D. Van Mechelen, F. Vermeiren :
gezondheidsredenen ;

G. Anthuenis, P. Berben, M. Colla,
E. De Groot, E. Derycke, R. De
Wulf ,  H.  Schiltz, L.  Tobback,  J .
Vande  Lanotte, R. Wierinckx :
ambtsverplichtingen ;

AFWEZIG ZONDER KENNIS-
GEVING

J. Buchmann, P. Chevalier, J. De-
corte, J.-L. Dehaene, L. Monset, J.
Pede, M. Smet, J.-P. Van Rossem.

ACTUELE
art. 77)

VRAGEN (Regl.

Actuele vraag van de heer P. De-
wael tot de heer L. Van den Bos-
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sche, Vlaamse minister van Onder-
wijs en Ambtenarenzaken, over de
toepassing van het Cultuurpact bij
de samenstelling van de raad van be-
stuur van het Vlaams Ondersteu-
ningscentrum voor de Basiseducatie

De voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Dewael
tot de heer Van den Bossche,
Vlaamse minister van Onderwijs en
Ambtenarenzaken, over de toepas-
sing van het Cultuurpact bij de sa-
menstelling van de raad van bestuur
van het Vlaams Ondersteuningscen-
trum voor de Basiseducatie.

De heer Dewael heeft het woord.

De heer P. Dewael : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister, col-
lega’s, zowel minister Van den Bos-
sche als ikzelf waren in het verleden
bevoegd voor de sector van de basis-
educatie.

De basiseducatie is een instrument
met als doel de mensen die om welke
reden dan ook door de mazen van
het onderwijsnet zijn gevallen, toch
essentiële elementaire basisvaardig-
heden aan te leren. Deze sector is
gegroeid vanuit het cultuurdeparte-
ment, meer bepaald uit de sector van
de permanente educatie, ook wel de
volksontwikkeling genoemd. Mijn
voorganger, de heer Poma, en ikzelf
hebben bepaalde experimenten ge-
subsidieerd, onder andere  he t
Vlaams Centrum voor Volksontwik-
keling.

Ik was steeds van mening dat deze
sector beleidsmatig meer affiniteit
vertoonde met het onderwijsdepar-
tement. Naar aanleiding van het de-
creet van 1990, ingediend door wij-
len minister Coens, werd de sector
dan ook getransfereerd naar het de-
partement van Onderwijs.

Mijnheer de minister, het is beleids-
matig verantwoord dat deze sector
door het departement voor Onder-
wijs wordt beheerd. Ik meen even-
wel dat de Cultuurpactwet van toe-
passing blijft op de instellingen die
ressorteren onder de basiseducatie,
meer bepaald op de Raad voor Ba-

Vlaamse Raad
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siseducatie, alsook op de algemene
vergadering en de raad van bestuur
van het Centrum voor Basiseduca-
tie.

Ik heb vernomen dat de Cultuur-
pactwet  niet zou worden toegepast.
Er zijn klachten geweest bij de Na-
tionale Cultuurpactcommissie die
stelde dat het Cultuurpact moet wor-
den gerespecteerd. Groot was mijn
verbazing dan ook dat u het hiermee
niet eens was. Graag vernam ik wel-
ke motieven u hierbij hebt gehan-
teerd.

De voorzitter : Minister Van den
Bossche heeft het woord.

Minister L. Van den Bossche : Mijn-
heer de voorzitter, de basiseducatie
is inderdaad uitermate belangrijk.

Deze sector is gegroeid uit een spon-
tane  bekommern is  b innen  he t
Vlaams Centrum voor Volksontwik-
keling en werd vervolgens overgehe-
veld naar het departement voor On-
derwijs.

Met het decreet ingediend door wij-
len minister Coens zijn wij er destijds
in geslaagd om een soort niet-netge-
bondenheid van de sector tot stand
te brengen, wat vrij nieuw was in de
onderwijssector.

Er zijn inderdaad klachten geweest
over de samenstelling van de raad
van bestuur van het Vlaams Onder-
steuningscentrum voor de Basisedu-
catie.  Ik heb de beslissing van de
Nationale Cultuurpactcommissie
naast mij neergelegd, omdat de sec-
tor Onderwijs niet onder het Cul-
tuurpact  ressorteert.

Ik meen dan ook dat de beslissing
van de wetgever moet worden geres-
pecteerd, anders zouden wij de klok
terugzetten.

De voorzitter : De heer Dewael
heeft het woord.

De heer P. Dewael : Mijnheer de
voorzitter, ik geef de minister de
raad niet te peilen naar wat er diep
in mijn binnenste gebeurt. Diep in
mijn binnenste ben ik uitermate be-

Basiseducatie

kommerd om het pluralisme en de
pluriformiteit, iets wat ik regelmatig
tot uiting breng. Ik weet dat de mi-
nister daar niet anders over denkt.

Mijnheer de minister, ten eerste res-
sorteert de basiseducatie onder de
permanente educatie. Het is de
staatshervorming van 1971, nadien
deze van 1980, die ervoor heeft ge-
zorgd dat op deze materie de Cul-
tuurpactwet van toepassing is.

Ten tweede, was en is deze sector
nauw verbonden met de realiteit van
de volksontwikkeling, met andere
woorden met de sociaal-culturele
sector. Ik ben omwille van de be-
leidsmatige affiniteiten er een groot
voorstander van dat het de minister
van Onderwijs is die deze materie
moet beheren. Maar, ook al veran-
dert de titularis, de aard van de ma-
terie blijft onaangetast. Wij kunnen
daarover beleidsmatig van mening
verschillen, maar als een eerbied-
waardige instantie zoals de Cultuur-
pactcommissie uiteindelijk de knoop
doorhakt, dan vind ik dat de Vlaam-
se regering die uitspraak moet res-
pecteren.

De voorzitter : Minister Van den
Bossche heeft het woord.

Minister L. Van den Bossche : Mijn-
heer de voorzitter, ten eerste vind ik
niet dat ik de uitspraak van die in-
stelling, eerbiedwaardig of niet,
moet respecteren.

Er is geen enkele wettekst die mij
daartoe verplicht. Ik blijf erbij dat
de decreetgever heel bewust heeft
beslist dat het om onderwijs gaat, op
een heel specifieke wijze georgani-
seerd, en niet om een stukje cultuur.

Ten tweede, deel ik de heer Dewael
zijn bekommernis omtrent pluralis-
me. Ik meen dat zowel het VOCB
als de plaatselijke centra momenteel
in hun wijze van functioneren en
zelfs in de wijze van samenstelling
van de raad van bestuur, de diverse
pluimage die geïnteresseerd is in en
betrokken bij die wereld, toch vrij
goed weerspiegelen en vertegen-
woordigen.
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De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer J. Geysels
tot mevrouw W. Demeester-De
Meyer, Vlaamse minister van Finan-
ciën en Begroting, Gezondheidsin-
stellingen, Welzijn en Gezin, en de
heer L. Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambte-
narenzaken, over de problemen in
de gemeenschapsinstelling voor bij-
zondere jeugdzorg te Mol

De voorzitter : Aan de orde  is de
actuele vraag van de heer Geysels
tot mevrouw Demeester-De Meyer.
Vlaamse minister van Financiën en
Begroting, Gezondheidsinstellingen,
Welzijn en Gezin, en de heer Van
den Bossche, Vlaamse minister van
Onderwijs en Ambtenarenzaken,
over de problemen in de gemeen-
schapsinstelling voor bijzondere
jeugdzorg te Mol.

De heer Geysels heeft het woord.

De heer J. Geysels : Mijnheer de
voorzitter, mijn vraag gaat over het
sociaal conflict in de gemeenschaps-
instelling voor bijzondere jeugdzorg
te Mol, die jeugdige delinquenten
opvangt. Er sluimert daar al weken
een sociaal conflict dat deze week is
losgebarsten. Het heeft te maken
met overuren, tekort aan personeel,
he t  n ie t  kunnen  opnemen van
vakantiedagen, enzovoorts. Dieper
ligt de terechte vrees van het perso-
neel dat via een sluipende besluit-
vorming deze instelling, in plaats van
in de sector van de hulpverlening,
zal terechtkomen in de repressieve
sfeer en zal evolueren naar een
jeugdgevangenis. Natuurlijk heeft de
discussie met het personeel te maken
met deze optie. Als de Vlaamse re-
gering in de richting zou gaan van
een jeugdgevangenis dan heeft men
natuurlijk minder personeel nodig,
vooral minder bepaald personeel zo-
als pedagogen, opvoeders, enzo-
voorts.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 6
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Agalev-Fractievoorzitter J. Geysels ondervroeg Onderwijsminister L. Van den
Bossche (SP) en Welzijnsminister W. Demeester-De Meyer (CVP) over de
problemen in de gemeenschapsinstelling voor bijzondere jeugdzorg te Mol

Ik heb een dubbele vraag aan de be-
trokken ministers.

Ten eerste, op welke manier zullen
de Vlaamse regering en de ministers
die bevoegd zijn voor de verschillen-
de aspecten de dialoog aangaan met
het personeel.

Ten tweede, wat zegt de Vlaamse
regering wat betreft de opties op lan-
ge termijn. Zal de instelling in Mol
evolueren, zoals wordt gevreesd,
naar een jeugdgevangenis met de
specifieke personeelsproblemen als
gevolg, of handhaaft de minister de
principiële beslissing dat het hier,
volgens mij terecht, gaat over een
manier van hulpverlening ?

De voorzitter : Minister Van den
Bossche heeft het woord.

Minister L. Van den Bossche : Mijn-
heer de voorzitter, ik dank de heer
Geysels voor zijn vraag. Het ant-
woord op de fundamentele vraag,
namelijk de toekomst van de instel-
ling, laat ik over aan minister De-
meester.

Basiseducatie
Bijzondere jeugdzorg

Mede namens mevrouw Demeester,
wil ik vooraf toch iets duidelijk ma-
ken. Het gaat hier weliswaar om een
sluimerend conflict, maar het is voor
een minister moeilijk een gesprek
aan te gaan met iemand die proble-
men heeft over het beleid of een mo-
gelijk beleid, als men hem niet dui-
delijk meedeelt waarover het con-
flict gaat.

Mevrouw Demeester is beter op de
hoogte van het conflict omdat zij
woont in de streek rond Mol en om-
dat zij het via de regionale pers kan
volgen. In mijn regio is het niet mo-
gelijk daarover via de pers iets te
vernemen. Ik vind het niet abnor-
maal dat er conflicten ontstaan tus-
sen het beleid enerzijds en de perso-
neelsleden en de vakbondswereld
anderzijds. Ik vraag echter dat men
toch een minimum aan formalisme
respecteert, al was het maar dat men
mij een heel eenvoudige brief stuur-
de waarin men mij de verschillende
discussiepunten en de eventuele ac-
ties meedeelt.

De hele manier van werken verbaast
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Van den Bossche

mij trouwens omdat blijkt dat zelfs
de representatieve vakbonden niet
altijd volledig op de hoogte zijn van
wat er ter plaatse gebeurt.

Wij zijn er uiteindelijk toch in ge-
slaagd een gesprek op gang te bren-
gen. Een eerste gesprek heeft giste-
renmiddag plaats gehad op mijn ka-
binet, in mijn aanwezigheid.

Een tweede gesprek, met de kabi-
netschef van mevrouw Demeester en
leden van de administratie, zal mor-
gennamiddag plaatshebben. Tijdens
dat tweede gesprek zal worden ge-
sproken over de grond van de zaak.

Het gesprek met mij ging wel dege-
lijk over een aantal gevolgen die er
zijn voor de continudiensten in de
instelling, de wijziging van het amb-
tenarenstatuut en onder meer de in-
voering van de 35 dagen vakantie
waardoor heel wat problemen ont-
staan. Er is tijdens het onderhoud
duidelijkheid gekomen over een
aantal knelpunten zoals bijvoorbeeld
de personeelsleden die op 1 decem-
ber in dienst zullen treden, de stage-
plaats van sommigen die tot de stage
worden toegelaten, een bijkomende
aanwerving van een psycholoog en
twee bijkomende aanwervingen. Dat
leverde de berekening op dat er, sa-
men met de toezeggingen die wij
vroeger al hadden gedaan, 82 van de
84 betrekkingen bezet zouden wor-
den.

De afvaardiging sprak mij nog over
een bijkomend probleem, namelijk
de contractuelen.  Een aantal con-
tractuelen - die trouwens geslaagd
zijn in wervingsexamens voor die be-
paalde functies en bijgevolg in aan-
merking komen voor een statutaire
aanwerving - bezetten plaatsen in
het kader. Indien er nog meer duide-
lijkheid komt na het gesprek met de
medewerkers van mevrouw De-
meester over de missie en de aange-
paste personeelsformatie, is er van
mijnentwege geen bezwaar om vol-
gende week nog een tweede gesprek
te hebben. De discussie zal dan gaan
over de overbrenging van de con-

tractuelen naar statutaire posities.
Dat is geen vermeerdering van het
personeel, maar wel een verandering
van het statuut van bepaalde perso-
neelsleden.

De voorzitter : Minister Demeester
heeft het woord.

Minister W. Demeester-De Meyer :
Mijnheer de voorzitter, ik sluit me
aan bij de woorden van mijn collega.
Einde vorige week hebben we ver-
nomen dat het ook gaat om de toe-
komstperspectieven van deze instel-
ling.

Ik kan met klem antwoorden dat het
nooit en nimmer in mijn bedoeling
zal liggen om van het jeugdtehuis
een gevangenis te maken.

In het begin van deze ambtsperiode
heb ik gedurende een volle dag een
bezoek gebracht aan deze instelling
met het doel kennis te maken met
de wijze waarop de begeleiding
wordt uitgebouwd.

Men heeft uitdrukkelijk de wens ge-
formuleerd dat de instelling gedeel-
telijk gesloten en gedeeltelijk open
zou blijven. Men heeft ook uitleg ge-
geven over de token-theorie die er
wordt toegepast. U weet dat deze
theorie betwist is in de begeleiding
van jongeren, maar ze behoort tot
de autonomie van de instelling.

Ik weet niet waar de onrust is ont-
staan. Geen haar op mijn hoofd
denkt eraan van die instelling een
jeugdgevangenis te maken. Integen-
deel, we wensen dat de goede bege-
leiding verder wordt uitgebouwd.

Om de zorgen weg te nemen, heeft
morgen bij de administratie een ver-
gadering plaats met de ambtenaren,
de betrokkenen en de mensen die in
de toekomst het beleid mede zullen
bepalen. Er is namelijk beslist dat
een afdelingshoofd de verantwoor-
delijkheid zal krijgen over zowel de
instelling van Mol als deze van Rui-
selede en Beernem.

Ik herhaal dus met veel klem en
overtuiging dat het niet de bedoeling

is er jeugdgevangenissen van te ma-
ken.

De voorzitter : De heer Geysels
heeft het woord.

De heer J. Geysels : Mijnheer de
voorzitter, allereerst dank ik minis-
ter Van den Bossche voor zijn ant-
woord in verband met zijn rol in dit
sociaal conflict.

Mevrouw de minister, ik houd u aan
uw woord. Uw verklaring van van-
daag is wel in tegenstelling tot ande-
re verklaringen die u in de Vlaamse
Raad hebt afgelegd. Ik denk onder
andere aan uw antwoord op een
vraag van de heer Vandeurzen van
16 februari jongstleden toen u het
penaliserend karakter van deze in-
stelling hebt benadrukt.

Ik ben het eens met deze positieve
bocht, maar dan moet u wel de “per-
sonele” gevolgen daarvan dragen.
Dat betekent dat als de instelling
hulpverlening blijft bieden, de ge-
schikte omkadering en een gepast
aantal assistent-pedagogen, één van
de eisen van het personeel en een
aspect waarover minister Van den
Bossche het had, moeten worden ge-
realiseerd. Anders zegt u “a”, maar
gaat u niet over tot de conclusie in
“b” en is uw antwoord een doekje
voor het bloeden.

De voorzitter : Minister Demeester
heeft het woord.

Minister W. Demeester-De Meyer :
Mijnheer de voorzitter, het perso-
neelsaspect blijft behoren tot de be-
voegdheid van de minister van Amb-
tenarenzaken.

Ik heb heel duidelijk willen aange-
ven dat de token-theorie bepaalt dat
naargelang de verdienste een jeton
wordt gegeven om iets te kopen.
“Kopen” betekent in dit geval ook
een uurtje lezen of een maaltijd in
gezelschap van iemand anders.

De Vlaamse Gemeenschap is het
niet helemaal eens met deze token-
theorie, maar die wordt nu eenmaal
gebruikt door de instelling.
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De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer L. Stan-
daert tot mevrouw L. Detiège,
Vlaamse minister van Tewerkstel-
ling en Sociale Aangelegenheden,
over de administratieve problemen
van de Vlaamse invoegbedrijven om
prefinanciering te verkrijgen

De voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Standaert
tot mevrouw Detiège, Vlaamse mi-
nister van Tewerkstelling en Sociale
Aangelegenheden, over de admini-
stratieve problemen van de Vlaamse
invoegbedrijven om prefinanciering
te verkrijgen.

De heer Standaert heeft het woord

De heer L. Standaert : Mijnheer de
voorzitter, mevrouw de minister, da-
mes en heren, de Vlaamse invoegbe-
drijven worden geconfronteerd met
problemen. In het voorjaar zijn een
aantal projecten goedgekeurd. Het
kabinet van de minister had beslui-
ten beloofd tegen 1 of 15 mei 1994.
Er is daarbij wat vertraging opgelo-
pen. De kabinetsmedewerkers van
de minister hadden aangekondigd
dat alles in orde zou zijn eerst tegen
1 juli, nadien tegen 1 september.

Op het ogenblik zijn die besluiten er
nog altijd niet. Nu wordt de datum
van 1 januari 1995 in het vooruitzicht
gesteld. Een aantal van die bedrijven
zijn intussen met commerciële activi-
teiten gestart. Sommige kampen met
zware financiële problemen.

Dan kwam het bericht van een pre-
financiering, maar daarvoor ontbrak
de handtekening van de minister-
president.

Mevrouw de minister, hoe verklaart
u die vertraging en wat bent u van
plan te doen ? Komt er een prefi-
nanciering voor de bedrijven die al
gestart zijn ?
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De voorzitter : Minister Detiège
heeft het woord.

Minister L. Detiège : Mijnheer de
voorzitter, voor de invoegbedrijven
moeten we rekening houden met
twee elementen.

Ten eerste, hun erkenning als in-
voegbedrijf. Dit valt onder de be-
voegdheid van mijn departement.
Op 16 november is er dienaangaande
een voorstel goedgekeurd in de
Vlaamse regering.

Ten tweede, is er de waarborg. Voor
deze bedrijven moet een speciaal
waarborgsysteem ontworpen wor-
den. De decretale basis hiervoor is
gelegd bij de bespreking van de be-
groting 1994. De minister-president
heeft samen met minister Demeester
een ontwerp van besluit ingediend
op de vergadering van de regering
van 23 november, waarin het aspect
van de waarborg wordt geregeld.
Eerlang zal de uitbetaling gebeuren.
Alle hinderpalen zijn uit de weg ge-
ruimd. Het besluit voor het waar-
borgsysteem zal eerlang verschijnen
en zal van kracht zijn van zodra het
verschijnt in het Belgisch Staatsblad.

De voorschotregeling behoort tot
mijn bevoegdheid. De goedkeuring
is gegeven en het uitbetalingssys-
teem zal kunnen worden toegepast.
Een dezer dagen zullen de bedragen
op de rekening van de bedrijven in
kwestie worden gestort.

De voorzitter : De heer Standaert
heeft het woord voor een repliek.

De heer L. Standaert : Mevrouw de
minister, u gebruikt twee keer het
woord eerlang. Wat betekent dat
concreet ?

Minister L. Detiège : Enkele dagen,
zonder dat ik daar concreet een da-
tum durf op te zetten.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Bijzondere jeugdzorg
Vlaamse invoegbedrijven
Algemeen welzijnswerk

Actuele vraag van mevrouw M. De
Meyer tot mevrouw W. Demeester-
De Meyer, Vlaamse minister van Fi-
nanciën en Begroting, Gezondheids-
instellingen, Welzijn en Gezin, over
de vermelding van vluchthuizen in
de uitvoeringsbesluiten van het de-
creet op het algemeen welzijnswerk

De voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van mevrouw De
Meyer tot mevrouw Demeester-De
Meyer, Vlaamse minister van Finan-
ciën en Begroting, Gezondheidsin-
stellingen, Welzijn en Gezin, over de
vermelding van vluchthuizen in de
uitvoeringsbesluiten van het decreet
op het algemeen welzijnswerk.

Mevrouw De Meyer  heef t  he t
woord.

Mevrouw M. De Meyer : Mijnheer
de voorzitter, mevrouw de minister,
dames en heren, deze week hadden
wij in de werkgroep Vrouwen van
de Vlaamse Raad het voorrecht om
de Stichting Vrouwen tegen Mishan-
deling te horen met een reeks eisen
en verzuchtingen die ze onder ogen
wilden brengen van de vrouwelijke
leden van deze Raad.

Prioritair was hun vraag voor een
snelle publikatie en amendering van
de uitvoeringsbesluiten van het de-
creet op het algemeen welzijnswerk.
Ze dringen aan op een speciale ver-
melding van de vluchthuizen in deze
besluiten. Ze hadden daarvoor drie
belangrijke argumenten :

Ten eerste, al meer dan vijftien jaar
vervult deze stichting een pioniersrol
op het vlak van slachtofferhulp, een
thema dat weer actueel is.

Ten tweede, de strijd tegen vrou-
wenmishandeling is een duidelijke
prioriteit geworden op federaal ni-
veau, meer bepaald van minister
Smet.

Ten derde, allerlei conferenties en
wetenschappelijke studies hebben
aangetoond dat vrouwenmishande-
ling een specifieke aanpak vereist.

Mevrouw de minister, deze stichting
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dringt om die redenen aan op een
amendering van de besluiten. Acht
u dit nog mogelijk ?

De voorzitter : Minister Demeester-
De Meyer heeft het woord.

Minister W. Demeester-De Meyer :
Mijnheer de voorzitter, wat betreft
het algemeen welzijnswerk hebben
wij duidelijk gestreefd naar een ze-
kere deregulering, om te groeien
naar polyvalente centra.

Deze polyvalente centra krijgen spe-
cifieke opdrachten die in een aantal
categorieën zijn verdeeld. Zo heeft
categorie 10 meer bepaald betrek-
king op een centrum voor residen-
tiële opvang van vrouwen met kinde-
ren.

Mevrouw De Meyer, ik heb begre-
pen dat de groep waarover u het had
zich speciaal wou richten tot mishan-
delde vrouwen met hun - eventueel
ook mishandelde - kinderen. Aan-
gezien het eerder gaat over een be-
paalde methodiek dan over een spe-
cifieke categorie, kunnen volgens
mij in het huidige besluit zonder pro-
blemen mogelijkheden worden ge-
boden aan deze groep.

Uiteraard moet de problematiek van
mishandelde vrouwen en kinderen
worden erkend en moet aan het al-
gemeen welzijnswerk de kans wor-
den geboden zich op dat vlak uit te
bouwen. In die zin werken wij in het
verlengde van wat mevrouw Smet
meer dan tien jaar geleden opstartte.
Bovendien moet de werking binnen
de koepels waartoe deze tehuizen
behoren optimaal kunnen verlopen.
Maar ook op dat gebied stellen de
huidige besluiten geen problemen.

Het is volgens mij niet nodig het be-
sluit te amenderen om perfect tege-
moet te komen aan de bekommer-
nissen die ook in de werkgroep
Vrouwen werden geuit.

De voorzitter : Mevrouw De Meyer
heeft het woord.

Mevrouw M. De Meyer : Mevrouw
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de minister, toch vrezen de vlucht-
huizen te zullen “verzuipen” in de
polyvalente centra.

Misschien is een amendering van de
uitvoeringsbesluiten in dit geval niet
meteen de goede oplossing, maar
toch is het belangrijk dat de overheid
aan deze centra duidelijk maakt dat
hun werking als specifiek wordt er-
kend. In die zin, mevrouw de minis-
ter, vraag ik mij af of er geen andere
mogelijkheden bestaan dan de
amendering van uitvoeringsbeslui-
ten. Ik weet niet precies over welke
middelen u hiervoor beschikt, maar
ik dacht bijvoorbeeld aan een om-
zendbrief waarin aan deze sector
duidelijk wordt gemaakt dat zij een
aparte en specifieke plaats innemen.

Minister W. Demeester-De Meyer :
Mijnheer de voorzitter, ik wens er
nog aan toe te voegen dat een groot
gedeelte van deze groep valt onder
de thuislozenzorg en dat het budget
ter zake steeg van 200 tot 400 mil-
joen frank. Deze tehuizen die beho-
ren tot de residentiële centra, mogen
hun eigen onbekende locatie behou-
den. Bovendien werden hun wer-
kingskosten opgetrokken, mochten
zij op diverse plaatsen uitbreiden en
bijkomend personeel aanwerven.
Dit maakt wellicht duidelijk dat hun
specifieke werking wel degelijk
wordt erkend.

Ik hecht werkelijk veel belang aan
hun werk en kan hen dat eventueel
schriftelijk bevestigen.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer J. UI-
hurghs tot de heer L. Van den Bran-
de, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister
van Economie, KMO, Wetenschaps-
beleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de gevolgen van een
mogelijke verkoop van VCST door
de Begemann-groep

Algemeen welzijnswerk
Begemann

De voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Ulburghs
tot de heer Van den Brande, minis-
ter-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Econo-
mie, KMO, Wetenschapsbeleid,
Energie en Externe Betrekkingen,
over de gevolgen van een mogelijke
verkoop van VCST door de Bege-
mann-groep.

De heer Ulburghs heeft het woord.

De heer J. Ulburghs : Mijnheer de
minister-president, voorafgaandelijk
een kleine vraag. Hebt u deze nacht
goed geslapen ?

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer Ulburghs, ik heb goed
maar zeer weinig geslapen. Eerlijk-
heidshalve moet ik dit in verband
brengen met het gerust geweten dat
ik nog steeds blijf hebben.

De heer J. Ulburghs : Mijnheer de
voorzitter, uiteraard was dit niet het
onderwerp van mijn vraag. Toch was
ik bekommerd over de gezondheid
van de minister-president omdat hij
toch voor zeer zware problemen
staat. Die zware problemen, die hem
en ons allemaal achtervolgen, wor-
den mijns inziens berokkend door de
Begemann-groep.

Ik verneem dat de heer Van Acker,
directeur van de GIMV, bevestigt
dat door de Gewestelijke Investe-
ringsmaatschappij klacht werd inge-
diend tegen de praktijken van nog
maar eens de Begemann-groep naar
aanleiding van de verkoop van de
aandelen-VCST, een bloeiend be-
drijf te Sint-Truiden.

De Begemann-groep nam 45 percent
minderheidsaandelen van de vier in-
vesteringsmaatschappijen, vooral
van de GIMV, over voor een waarde
van 1,375 miljard frank. Hoe kon
Gimvindus toelaten dat, in plaats
van cash te betalen, met waardeloze
Begemann-aandelen werd betaald,
oorspronkelijk genoteerd tegen 150
gulden en nu tegen 30 gulden per
aandeel ?

Mijnheer de minister-president, had
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u niet bepaald dat Begemann deze
aandelen tegen cash geld wilde ver-
kopen ? Deze groep is in onderhan-
deling met een Britse groep om deze
waardevolle aandelen die zij waarde-
loos gekocht hebben tegen cash geld
te verkopen. Daartoe vroegen zij
een kredietlijn aan bij een Neder-
landse bank, met als waarborg de
VCST-aandelen.

Schaden de avonturen die de Bege-
mann-groep heeft berokkend eerst
aan KS, daarna aan de Boelwerf
Vlaanderen die nu in faling is, en nu
ook aan VCST die mogelijks in
slechte papieren zou zitten, ook niet
de geloofwaardigheid van de Vlaam-
se regering ?

De voorzitter : Minister-president
Van den Brande heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer de voorzitter, de heer
Ulburghs heeft een aantal beschou-
wingen gemaakt en zorgen geuit, die
ik uiteraard deel.

Ik herhaal even de feiten. In 1992 is
er door vier openbare investerings-
maatschappijen, en niet alleen door
de GIMV, een ruil gebeurt met het
uitdrukkelijke beding dat in 1995 of-
wel deze ruil ongedaan wordt ge-
maakt en men terug in het bezit
komt van de VCST-aandelen, ofwel
dat men terugbetaling krijgt van het
bedrag zoals het oorspronkelijk te-
gen een hogere waarde en niet tegen
een verminderde waarde was be-
paald.

In 1995 zal dus door de vier openba-
re investeringsmaatschappijen een
optie moeten worden genomen. Ge-
geven een aantal eventuele - en wij
moeten voorzichtig blijven - trans-
acties die zouden gebeuren, hebben
de vier overheidsinvesteringsmaat-
schappijen een voorzorgsmaatregel
genomen, om te waarborgen dat wat
in 1992 werd afgesproken ook ten
volle kan worden uitgevoerd. Het
hoort dus de rechtbank een uit-
spraak te doen over deze vordering
in kort geding.
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Ik kan ook meedelen dat GIMV hier
volkomen optreedt in eigen naam en
voor eigen verantwoordelijkheid. Na
deze vaststelling meen ik dat wat zij
bepaald en bedongen hebben, de
grootste waarborgen geeft voor het
Vlaamse Gewest.

Zowel in dit dossier als in andere die
ons bezighouden, heb ik mij altijd
deontologisch opgesteld tegenover
de betrokken vennootschap.

Ik stel tot mijn ongenoegen vast dat
de zaken die ik lees en hoor aan het
adres van de Vlaamse regering, aan
mijzelf en aan de overheidsinveste-
ringsmaatschappijen niet altijd de-
zelfde deontologische regels respec-
teren. Kennelijk is een overheid nog
altijd aan striktere regels gebonden
dan sommige anderen.

Mijnheer Ulburghs, ik meen dat de
afspraak van 1992, die in 1995 tot
een besluit moet leiden, alle waar-
borgen biedt.

De voorzitter : De heer Ulburghs
heeft het woord.

De heer J. Ulburghs : Mijnheer de
minister-president, ik twijfel er hele-
maal niet aan dat u de deontologi-
sche spelregels respecteert.

U hebt tegenover u echter een part-
ner die gedurende jaren heeft bewe-
zen dat hij ongeloofwaardig is. Hoe
kunt u nu nog die belofte waarma-
ken door een vordering in 1995 op
een bedrijf dat niet meer kan beta-
len ?

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer de voorzitter, ik her-
haal dat het hun eigen verantwoor-
delijkheid is en niet die van het
Vlaamse Gewest.

Ik maak van de gelegenheid gebruik
om aan te tonen dat de overheidsin-
vesteringsmaatschappijen - of het
nu gaat over de GIMV, Gimvindus,
de Vlaamse Milieuholding of LRM
wat de reconversie in Limburg be-
treft - handelen voor eigen reke-
ning.

Ik denk dat zij de nodige voorzorgen

Begemann
Vlaams-Nederlands ministerieel overleg

hebben genomen wat VCST betreft,
dat trouwens een goed draaiend be-
drijf is.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer P. Van
Grembergen tot de heer L. Van den
Brande, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister
van Economie, KMO, Wetenschaps-
beleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de agenda van het
Vlaams-Nederlands ministerieel
overleg van 1 december

De voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Van
Grembergen tot de heer Van den
Brande, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister
van Economie, KMO, Wetenschaps-
beleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de agenda van het
Vlaams-Nederlands ministerieel
overleg van 1 december.

De heer Van Grembergen heeft het
woord.

De heer P. Van Grembergen : Mijn-
heer de voorzitter, mijnheer de mi-
nister-president, collega’s, de Ne-
derlandse minister-president Wim
Kok heeft verklaard dat hij morgen
naar België komt.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Het is precies het tegenoverge-
stelde. Hij was op 25 oktober 1994
bij ons. Wij gaan morgen naar De
Haag.

De heer P. Van Grembergen : Hij
heeft verklaard dat er voor hem twee
belangrijke evoluties zijn.

Ten eerste is er de Benelux die hij
grondig wil herwaarderen en waar-
van hij de nuttige politieke waarde
inziet,  vermits onze drie landen in
dat Europees gegeven gezamenlijk
beter zouden kunnen optreden. Het
is uitstekend dat die evolutie er
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komt, ze zal alleen
ingevuld.

Ten tweede zegt hij

moeten worden

letterlijk dat hij
met Vlaanderen een breder politiek
gesprek wil voeren over de invulling
van de buitenlandse politiek. Boven-
dien wil hij ook het culturele veld
breder bekijken dan in het verleden
het geval was.

Ik vind dit een belangrijk evolutie
en ze wordt mijns inziens te gemak-
kelijk over het hoofd gezien.

Ik kom tot mijn vragen.

Ten eerste, welke agendapunten
worden door de Vlaamse delegatie
in dat gesprek naar voren gebracht ?

Ten tweede, welke Vlaamse minis-
ters vergezellen u of hebt u die op-
dracht op u genomen na raadpleging
en in afspraak met uw collega’s ?

Ten derde, komt ook de Benelux-
evolutie ter sprake en meer in het
bijzonder de vertegenwoordiging en
de samenstelling van die Benelux-
raad, die op dit ogenblik nog altijd
werkt volgens de geplogenheden en
de wetgeving nà 1945 ? Intussen
werden echter, inzake de staatsher-
vorming, de puntjes op de i gezet.

De voorzitter : De minister-presi-
dent heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer de voorzitter, collega
Van Grembergen, naar aanleiding
van de bespreking van de begroting
in de commissie hebben we van ge-
dachten kunnen wisselen over de es-
sentiële doelstellingen van het bui-
tenlands beleid van Vlaanderen, re-
kening houdend met onze mogelijk-
heden. Het feit dat we gericht een
rol kunnen spelen, is voor mij be-
langrijker dan ons aantal. Het is de
eerste keer dat de coördinatie van
de buitenlandse betrekkingen bij één
enkele minister berust. Stapsgewijze
zal dit verder moeten worden ver-
diept. Nederland is daarbij een prio-
ritaire aangelegenheid. Van meet af
aan heb ik echter gesteld dat, hoe
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belangrijk de eenheid van taal en de
culturele eenheid ook is, er gegeven
onze nieuwe bevoegdheden een rui-
mer samenwerkingsverband met Ne-
derland tot stand moet kunnen ko-
men.

Op 25 oktober hadden we een eerste
ontmoeting met het nieuwe Neder-
landse kabinet voor een kennisma-
kingsgesprek.

Nu is er in een ruime discussie voor-
zien over meerdere thema’s.

De gemeenschappelijke agenda om-
vat onder andere het uitwerken van
een aangepast cultureel verdrag.
Andere thema’s zijn : afspraken op
het vlak van technologie, weten-
schapsbeleid en economische samen-
werking. Ik laat in het midden of dit
de vorm van een verdrag moet aan-
nemen. We moeten immers zuinig
zijn met het afsluiten van verdragen
en ook afspraken moeten concrete
resultaten kunnen opleveren. Ver-
der zal ook de Benelux aan de orde
zijn. U weet dat zowel in Nederland
als in België iemand de opdracht
heeft gekregen na te gaan hoe we de
Beneluxgedachte inhoud kunnen ge-
ven en hoe we ze kunnen aanpassen
aan onze nieuwe institutionele
werkelijkheid. Ook de vraag van Ne-
derland om een HST-verbinding, het
verdiepen van de Westerschelde en
het Scheldereglement zullen worden
behandeld. Zonder alle onderwer-
pen volledig te behandelen, kan ik
dus stellen dat het om een ruim over-
leg gaat van de Vlaamse regering
met het nieuwe Nederlandse kabinet
dat net de honderd dagen van gratie
heeft verlaten.

De voorzitter : De heer Van Grem-
bergen heeft het woord.

De heer P. Van Grembergen : Mijn-
heer de minister-president, ik heb
nog een punt dat ik graag op de
agenda zou zien staan. Wij zijn mo-
menteel zowat in onze internationale
verlovingsperiode met Nederland en
ik zou het zeer op prijs stellen als de
twee verloofden aandacht zouden
schenken aan het taalgegeven waar-

Vlaams-Nederlands ministerieel overleg
Liefkenshoektunnel

in zij binnen Europa optreden. Het
probleem van het gebruik van het
Nederlands in Europa is immers nog
steeds niet opgelost. Ik hoop dat op
dat punt een gezamenlijke strategie
zal worden opgesteld. Kan ook dit
punt behandeld worden ?

De voorzitter : Minister-president
Van den Brande heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Collega Van Grembergen, ik
weet zeker dat u niet betwijfelt dat
de gesprekken met het Nederlandse
kabinet in het Nederlands gevoerd
worden.

Het taalgebruik in een aantal Euro-
pese diensten en instellingen blijft
actueel. Het regeerprogramma van
het huidig paarse kabinet besteedt,
mede onder invloed van de evolutie
binnen de Europese instellingen,
meer aandacht aan de problematiek.

Collega Kelchtermans zal mij naar
Den Haag vergezellen.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

ACTUELE INTERPELLATIES
(Regl. art. 79)

Actuele interpellatie van de heer J.
De Mol tot de heer T. Kelchter-
mans, Vlaamse minister van Open-
bare Werken, Ruimtelijke Ordening
en Binnenlandse Aangelegenheden,
over de Lielkenshoektunnel

De voorzitter : Aan de orde is de
actuele interpellatie van de heer De
Mol tot de heer Kelchtermans,
Vlaamse minister van Openbare
Werken, Ruimtelijke Ordening en
Binnenlandse Aangelegenheden,
over de Liefkenshoektunnel.

De heer De Mol heeft het woord.

De heer J. De Mol (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de
minister, collega’s, het dossier van
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De Mol

de Liefkenshoektunnel is een oud
zeer.

Mijn interpellatie handelt niet over
de financiering van de door de recht-
bank opgelegde lasten, maar wel
over de problematiek ten gronde.
Het dossier van de Liefkenshoektun-
nel roept vragen op over de zoge-
naamde alternatieve financiering.
Het concessiecontract en de finan-
cieringsovereenkomst leiden enkel
tot een volkomen risicoloze privati-
sering van de winsten en een schul-
dopbouw  ten laste van de overheid.
Welk scenario men ook voorziet, het
Vlaamse Gewest zal de rekening ge-
presenteerd krijgen.

Het tijdstip waarop het concessie-
contract is ondertekend, 3 oktober
1985 - net voor de parlementsver-
kiezingen, spreekt boekdelen.

De wijze waarop het contract is op-
gebouwd, laat vermoeden dat men
bij het sluiten van het contract geen
oog heeft gehad voor het algemeen
belang, maar veeleer de belangen
van de concessionaris heeft gediend.

Het beruchte artikel 3.E.l. van het
contract bepaalt dat bij ontoerei-
kendheid van de concessie-inkom-
sten (tolgelden), de administratie
moet zorgen dat de nodige kredieten
ter beschikking worden gesteld. Dit
betekent dat de overheid in alle om-
standigheden de sigaar is. Door dit
artikel vervalt elk risico voor de con-
cessiehouder, zodat men zich kan af-
vragen welk voordeel de gemeen-
schap heeft bij het in-concessie-ge-
ven als zij uiteindelijk het gelag moet
betalen. Alhoewel de rechtbank van
eerste aanleg er anders over heeft
beslist, zijn wij overtuigd dat om de-
ze reden de wettelijkheid van dit ar-
tikel kan worden bestreden.

Deze interpretatie van artikel 3.E. 1.
lost echter niet veel op : onder de
“uitzonderlijke omstandigheden”
voorziet men immers nog in een
tweede artikel. Artikel 3.E.2. be-
paalt dat indien de concessiehouder
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de opdracht niet meer aankan, deze
door het bestuur wordt overgeno-
men mits betaling van de resterende
werkelijke financieringskosten.

Dat betekent in feite dat men geen
enkel risico draagt.

Los van deze juridische interpreta-
ties, kunnen we alleen maar vaststel-
len dat de staat telkens weer op de-
zelfde ergerlijke manier verantwoor-
delijk wordt gesteld voor het risico
dat uiteindelijk op elke concessiona-
ris zou moeten wegen.

Deze twee artikelen zorgden ervoor
dat de staat de enige verantwoorde-
lijke was voor het mislopen van een
privé-initiatief. Als dit de alternatie-
ve financiering moet voorstellen die
een bepaalde fractie - waarvan
slechts weinig leden aanwezig zijn -
naar voren heeft geschoven, dan be-
danken we daar feestelijk voor : dit
is flagrant “smossen” met overheids-
geld, met het geld van de belasting-
betaler.

Wanneer we bovendien de opmer-
kingen van het Rekenhof inzake
meerwerken er op nalezen, dan mer-
ken we dat de toestand nog nefaster
is dan het er op het eerste gezicht
uitziet. Tot december 1990 beliepen
de kosten daarvoor meer dan 1,5
miljard frank en dan houden we nog
niet eens rekening met het verschil
tussen de raming die op 4,7  miljard
frank werd vastgesteld en de werke-
lijke kosten die uiteindelijk 8,s mil-
jard frank bedroegen, zonder de
meerwerken wel te verstaan.

Het cynisme dat sommige aan de dag
leggen wanneer de raming van een
administratie ruimschoots door de
reële kosten wordt overtroffen, is
hier eerder op zijn plaats. De privé-
sector bakt ze hier wel heel erg bruin
met een eindtotaal van meer dan het
dubbele.

Zoals het Rekenhof ook meldt,
moet hier ongetwijfeld sprake zijn
van “winst op de aanneming” die in
de investeringskosten werd doorbe-
rekend. In 1992 merkte het Reken-
hof bovendien terecht op dat de con-
cessiehouder blijkbaar niet het nodi-

ge doet om de exploitatiekosten te
drukken en om de rendabiliteit van
de tunnel te verhogen. Volgens de
stuurgroep van de Liefkenshoektun-
nel wordt zelfs “door de projectlei-
ding gesteld dat de concessiehouder
getuigt van weinig dynamisme en in-
zet voor de realisatie van de com-
merciële kansen van de tunnel en
eerder een defensief beleid voert.”
En dat terwijl we, naar aanleiding
van de vele lovende woorden in dit
halfrond ten aanzien van het privé-
initiatief, dachten dat dynamisme
een exclusiviteit van de privé-sector
was en dat daarom privatisering on-
ontbeerlijk was. Zelfs als dat de aan-
gewezen richting zou zijn, dan nog
toont deze privé-aanpak aan hoe het
niet moet. Het laat zien hoe op een
schrijnende manier winsten worden
geprivatiseerd en schulden worden
gecollectiviseerd. De alom geroem-
de “burger” draait voor het volle
pond op voor de gevolgen van dit
onrechtvaardige contract.

Waarom werd op die manier een
contract opgesteld ? Zoals blijkt,
was dat niet in het belang van de
gemeenschap, maar wel in dat van
de concessiehouder. Alleen de over-
heid draagt verantwoordelijkheid,
terwijl de concessiehouder de dans
netjes ontspringt. Dit kan bezwaar-
lijk een eerlijk contract tussen twee
partijen worden genoemd. De oor-
zaak van alle problemen ligt dan ook
bij hen die het contract hebben op-
gemaakt, gewijzigd en aangepast
met het oog op een optimalisatie van
de winst voor de privé-sector. De
schuldvraag moet daarom in eerste
instantie worden gericht aan de op-
stellers, in het bijzonder de bevoeg-
de minister en zijn kabinet, en er
moet worden onderzocht of hier
geen sprake is van een belangenver-
menging. Hoewel de idee eerder al
werd geopperd, vermeld ik nog-
maals dat dit misschien het geschikte
moment is om een onderzoekscom-
missie op te richten die kan uitma-
ken waar de problemen zijn ontstaan
en hoe het contract in feite tot stand
kwam. Dan zal ook duidelijk worden
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hoe het mogelijk is dat de overheid
zo voor voldongen feiten kwam te
staan. Een onderzoekscommissie is
het aangewezen middel om dergelij-
ke vaststellingen te doen en om na
te gaan in hoeverre de belangen van
de gemeenschap werden geschaad
door dit contract.

Op 30 juni 1994 veroordeelde de
rechtbank van eerste aanleg het
Vlaamse Gewest tot de betaling van
2,2 miljard frank aan het consortium
van banken dat optrad als krediet-
verlener voor de bouw van de Lief-
kenshoektunnel. Het Vlaamse Ge-
west kreeg van de banken uitstel van
betaling tot 26 december 1994. In de
tussenliggende periode konden het
Gewest, de NV Tunnel Liefkens-
hoek en het consortium van banken
tot een nieuwe concessieovereen-
komst komen die de afbetaling van
de concessieschuld moest verzeke-
ren.

Dat vonnis van de rechtbank is nu 5
maanden oud, en de deadline van 26
december ligt niet veraf meer. Voor
zover ons bekend heeft minister
Kelchtermans echter geen voorstel
tot minnelijke schikking ingediend
bij de Vlaamse regering. De interne
deadline binnen de Vlaamse rege-
ring - 1 oktober 1994 - is overi-
gens ook reeds geruime tijd verlo-
pen.

Het enige nieuwe element in het
dossier zou een studie zijn van Citec
in opdracht van minister Kelchter-
mans. De studie werd echter nog
niet voorgesteld, al lijkt ze mij nood-
zakelijk ter verantwoording van de
1,4  miljard frank provisie die wordt
uitgetrokken in de begroting 1994 en
waarvoor zeer onlangs een ontwerp
van decreet werd ingediend.

De studie zou bevestigen dat tolin-
komsten van de Liefkenshoektunnel
in geen geval zullen volstaan om de
kosten van de bouw van de tunnel
af te betalen. Noch het omvormen
van de expressweg tot autosnelweg,
noch het omleiden van het verkeer
ingeval van files of ongevallen op de

kleine ring, noch de aanleg van een
nieuwe verbinding op de rechteroe-
ver bieden een oplossing voor de
Liefkenshoektunnel.

De enige verkeerstechnische maat-
regelen die wel voor voldoende tol-
inkomsten kunnen zorgen zijn ofwel
onverantwoord - een volledig ver-
bod op zwaar verkeer door de Ken-
nedytunnel met grote omleidingen
tot gevolg - ofwel nog volop in ont-
wikkeling - het elektronisch reke-
ningrijden. Deze zeer voorwaardelij-
ke opstelling maakt het zeer riskant
om een precieze timing op te stellen
voor een minnelijke schikking.

Er is nochtans dringend nood aan
een oplossing, maar die moet vanuit
verkeersoogpunt verantwoord zijn.
Ze mag geen nieuwe infrastructuur-
werken - de Noord-Zuidverbinding
- inhouden. De oplossing moet ook
zo weinig mogelijk nieuwe argumen-
ten openlaten voor de NV Tunnel
Liefkenshoek. Bovendien mag ze
niet leiden tot zware financiële kos-
ten voor het Vlaamse Gewest. Ten
slotte moet een selectief verbod zor-
gen voor de afleiding van een deel
van het vrachtverkeer door de Ken-
nedytunnel.

Mijnheer de minister, de NV Tunnel
Liefkenshoek heeft in geen geval
recht op een vergoeding voor de ge-
derfde winsten uit de exploitatie van
de tunnel. De Citec-studie maakt
immers duidelijk dat de Liefkens-
hoektunnel een doodgeboren kind
was. Vooral door haar te noordelijke
inplanting kon de tunnel nooit vol-
doende verkeer aantrekken om de
kosten van de bouw terug te betalen
uit de tolgelden van de gebruikers.
Zelfs indien de overheid de ver-
keerstechnische maatregelen had ge-
nomen - die men overigens nergens
kan terugvinden, behalve dan in de
verklaring van de toenmalige minis-
ters van Ruimtelijke Ordening -
kon de investering niet rendabel
worden gemaakt.

De NV Tunnel Liefkenshoek heeft
op basis van zijn eigen prognoses het
risico verkeerd ingeschat. Derhalve

moet de NV het risico ook dragen
en kan aldus geen aanspraak maken
o p  d e  g e d e r f d e  exploitatie-over-
schotten.

Ten tweede, het Vlaamse Gewest
heeft er geen enkel belang bij om de
NV Tunnel Liefkenshoek in de toe-
komst nog als exploitant van de Lief-
kenshoektunnel te laten opereren.
Het Vlaamse Gewest zou onder
meer verplicht zijn om binnen een
bepaalde termijn verkeerstechnische
maatregelen te nemen en om, in uit-
voering van het vonnis van de recht-
bank, de schuld van de Liefkens-
hoektunnel te betalen. Als loutere
exploitant kan de NV Tunnel Lief-
kenshoek dan ook op geen enkele
wijze bijdragen tot de rendabilise-
ring van de Liefkenshoektunnel. In
hoofde van de NV kan een minnelij-
ke schikking enkel rechten doen ont-
staan, geen plichten. Het ligt dan
ook voor de hand dat de NV Tunnel
Liefkenshoek niet langer mag optre-
den als intermediaire partner in het
dossier Liefkenshoektunnel.

Overweegt de minister om vanuit
deze optiek de Vlaamse regering de
overname van de aandelen van de
NV Tunnel Liefkenshoek voor te
stellen ?

De voorzitter : Mevrouw De Meyer
heeft het woord.

Mevrouw M. De Meyer (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, mijn-
heer de minister, collega’s, ik sluit
mij aan bij de interpellatie van de
heer De Mol. In het Waasland zal
niet worden geduld dat er, naar aan-
leiding van de afwikkeling van het
Liefkenshoekdossier, een centime-
ter extra weg zal worden aangelegd,
te meer omdat een van de alternatie-
ven, met name de ombouw van de
Al 1 tot een volwaardige snelweg, op
de lange baan wordt geschoven.
Over dit alternatief waren alle partij-
en in het Waasland het eens.

Graag had ik van de minister dan
ook een formeel engagement ge-
hoord opdat de resterende open
ruimte in het Waasland niet verder
zou worden aangetast.
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De voorzitter : De heer Verreycken overeenkomst die indertijd door de
het woord. federale regering werd afgesloten.

De heer W. Verreycken (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, het valt
mij op dat de interpellant bij zijn
opsomming van noch rekeningrij-
den, noch tolrijden, noch betalen,
noch aansluitingen op rechteroever
enzovoort, inderdaad uitdrukkelijk
afstand neemt van het maken van
aansluitingen op de Linkeroever.
Dit was nochtans één van de voor-
waarden om de uitbating rendabel te
maken. Enkele maanden gelegen
heb ik aan de minister een alterna-
tieve aansluiting voorgesteld die er-
van uitging dat het Waasland zeker
niet mocht worden gebetonneerd.
Het alternatieve traject dat werd
voorgesteld, liep langs het fort en er
zou een oude spoorwegbedding wor-
den gebruikt om de aansluiting mo-
gelijk te maken.

Na het vonnis en met de andere ge-
gevens in de hand heb ik aan de
Vlaamse regering gevraagd wat onze
houding zou zijn. Wij zijn overeen-
gekomen dat, zoals vóór het vonnis,
wij ook na het vonnis opnieuw zou-
den trachten met de betrokken par-
tijen, in hoofdzaak met de NV Lief-
kenshoektunnel en met het banken-
consortium tot een minnelijk ak-
koord te komen, ervan uitgaande
dat, zoals advocaten vaak zeggen,
een minnelijk akkoord altijd te pre-
fereren is boven een zoveelste von-
nis.

Wij hebben op dat ogenblik een stu-
dieopdracht gegeven aan Citec,  die
de levenskansen van de tunnel en
alle mogelijke scenario’s heeft nage-
gaan. Uit alle mogelijke scenario’s
blijkt dat de rentabiliteit, de ont-
vangsten minstens gelijk aan de uit-
gaven, niet kan worden gehaald. Dat
is een belangrijk gegeven in het dos-
sier.

Mijnheer de minister, werd deze al-
ternatieve route behandeld in het Ci-
tec-rapport  ? Wanneer zullen wij in-
zage krijgen in de resultaten van de
Citec-onderzoekers ?

De voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermaus (op de tri-
bune) : Mijnheer de voorzitter, de
NV Tunnel Liefkenshoek is het
voorwerp van een juridische proce-
dure. De heer De Mol heeft overi-
gens verwezen naar het contract dat
het voorwerp is van de discussie en
naar de precieze interpretatie van
het artikel 3.1.1.

Met de NV Tunnel Liefkenshoek
hebben wij geruime tijd gesprekken
gevoerd met het oog op het treffen
van een minnelijke schikking met
betrekking tot de interpretatie van
de overeenkomst. Deze gesprekken
zijn afgesprongen door het vonnis
dat een voor ons onaanvaardbare in-
terpretatie bevat.

Het vonnis zegt dat de overheid het
verschil  tussen de exploitatieop-
brengst en de werkelijke kosten
moet bijpassen. Dat was de discussie
over de juiste interpretatie van de

Er zijn ook begeleidende maatrege-
len voor rentabiliteit en leefbaarheid
van de tunnel ter sprake gekomen.
Wij hebben altijd gezegd dat, als
men het vonnis zou aanvaarden
maar zover zijn wij nog niet, de leef-
baarheid van de tunnel in eerste in-
stantie een zorg is van het Vlaamse
Gewest en niet langer van de NV.
vermits die NV ingevolge het vormis
altijd zeker is dat wat nodig is, wordt
bijgepast. Ook de banken zijn dan
gerustgesteld, want als de NV de no-
dige middelen krijgt is er geen pro-
bleem meer op het vlak van de ge-
westwaarborg. Wij hebben ons ertoe
beperkt te bepalen op welke manier
wij tot een consensus konden ko-
men, rekening houdende met wat
het vonnis zegt. Buiten het stramien
van de lijnen die de juristen hebben
uitgezet, waren er discussies over de
vraag of naast het element leefbaar-
heid de discussie met betrekking tot
de rentabiliteit ter sprake moest ko-
men. De NV leefde in de veronder-
stelling dat een aantal maatregelen
die ingevolge het contract moesten
worden genomen ook zouden wor-
den uitgevoerd. Ik denk hier aan een
aantal begeleidende infrastructuur-
maatregelen waarnaar u hebt verwe-
zen. Moet nu uit het contract wor-
den afgeleid dat deze begeleidende
infrastructuurmaatregelen, zoals
goede aansluitingswegen, moesten
leiden tot een aantal infrastructuur-
werken of is de huidige aansluiting
voldoende ?

Er is dus het vonnis. Er zijn de tien-
tallen gesprekken om te komen tot
een minnelijke interpretatie van het
vonnis en de gevolgen ervan. De
Vlaamse regering heeft op 27 okto-
ber een voorstel goedgekeurd dat op
28 oktober werd aangevuld, waarin
een delegatie van de Vlaamse rege-
ring onder de leiding van de minis-
ter-president de opdracht kreeg ons
standpunt aan de tegenpartijen me-
de te delen en toe te lichten.

Dit standpunt werd, via de advocaat
van het Vlaamse Gewest, op 8 no-
vember schriftelijk medegedeeld aan
de NV. Tot op heden is er geen ant-
woord gekomen van de betrokken
partijen.

Ik kan inmiddels wel bevestigen -
teneinde op alle eventualiteiten
voorbereid te zijn - dat ook de mi-
nister van Begroting een deliberatie
heeft voorgesteld aan de Vlaamse
regering. Het resultaat zal eveneens
aan de Vlaamse Raad worden voor-
gelegd. Het doel is de nodige bud-
getten te reserveren om bij een even-
tuele uitvoering van het vonnis, een
minnelijk akkoord of een eventuele
verdere juridische afhandeling van
het dossier, de financiële gevolgen
te kunnen opvangen.

Voor 1994 zou de implicatie op de
begroting 1,150 miljard frank zijn.
Voor de volgende jaren moet men
met hetzelfde bedrag rekening hou-
den.

Teneinde haar rechten te kunnen
vrijwaren, heeft de Vlaamse rege-
ring hoger beroep ingesteld tegen
het vonnis van 30 juni 1994, van de
23ste Kamer van de Rechtbank te
Brussel. Dit beroep is nog niet be-
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handeld en de Vlaamse regering
wacht op het antwoord op haar brief
van 8 november om haar verder
standpunt te bepalen.

De Vlaamse regering is niet van plan
om een aantal beslissingen te nemen
over een bijkomende infrastructuur,
verbonden aan dit dossier. De beslis-
singen die worden genomen, mogen
niet met de Liefkenshoektunnel in
verband worden gebracht. Ik verwijs
naar ons Vlaams infrastructuurplan,
naar de hoofdtransportas, de verbe-
tering van de N49, naar het wegwer-
ken van knelpunten op de ring rond
Antwerpen, enzovoort. Het verbod
van zware vrachtwagens in sommige
tunnels en gelijkaardige maatregelen
hebben hierop wel betrekking, maar
zouden ook zonder dit dossier moe-
ten worden genomen.

De heer Verreycken vroeg of in de
studie-opdracht de alternatieven zijn
opgenomen waarvan sprake is in de-
ze interpellatie. Ik kan daar nu geen
antwoord op geven. Dit moet wor-
den onderzocht en ik zal u later de
nodige gegevens bezorgen.

De voorzitter : De heer De Mol
heeft het woord.

De heer J. De Mol (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, het is mis-
schien nuttig ons de resultaten van
de Citec-studie te bezorgen.

Ik heb de minister voorts twee con-
crete vragen gesteld. Ik meen dat ik
daarop geen antwoord heb gekre-
gen. Ik had ze nochtans vermeld in
mijn interpellatieverzoek.

Ik vroeg ten eerste of de Vlaamse
regering akkoord gaat met de stel-
ling dat de NV Tunnel Liefkenshoek
geen recht heeft op de gederfde win-
sten uit de exploitatie van de Lief-
kenshoektunnel.

Mijn tweede vraag heeft betrekking
op de optie die het uitschakelen van
de NV Tunnel Liefkenshoek met
zich brengt. Ik ben van oordeel dat
dit een tussenschakel is die beter kan
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worden uitgeschakeld. Daardoor
kunnen de onderhandelingen tussen
de banken en de Vlaamse regering
ook op een zuivere en duidelijke ma-
nier verlopen. Men kan dit doen
door de aandelen van de NV over
te nemen.

Mijnheer de minister, is er in de
Vlaamse regering over deze twee
punten reeds gesproken ?

Is er daarvan sprake in de beslissin-
gen van 27 en 28 oktober jongstle-
den ?

Is er de wil om die twee zaken aan
te pakken ?

De voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans : Mijn-
heer de voorzitter, deze twee ele-
menten zijn in de bespreking opge-
nomen en vormen een onderdeel
van een mogelijk minnelijk akkoord.
De Vlaamse regering heeft zowel in-
zake het recht op gederfde winst als
inzake de mogelijke overname van
de aandelen een uitdrukkelijk stand-
punt ingenomen, maar u mag het mij
niet kwalijk nemen dat ik dat hier
niet meedeel.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele interpellatie van de heer H.
Van Dienderen tot de heer T. Kelch-
termans, Vlaamse minister van
Openbare Werken, Ruimtelijke Or-
dening en Binnenlandse Aaugele-
genheden, en de heer J. Sauwens,
Vlaamse minister van Verkeer, Bui-
tenlandse Handel en Staatshervor-
ming, over het vrachtwagenvignet en
de NMBS

Toegevoegde actuele vraag van de
heer P. Van Grembergen tot de heer
T. Kelchtermans, Vlaamse minister
van Openbare Werken, Ruimtelijke
Ordening en Binnenlandse Aangele-
genheden, over de opbrengst van het
autowegenvignet

Liefkenshoektunnel
Vrachtwagenvignet

De voorzitter : Aan de orde is de
actuele interpellatie van de heer Van
Dienderen tot de heer Kelchter-
mans, Vlaamse minister van Open-
bare Werken, Ruimtelijke Ordening
en Binnenlandse Aangelegenheden,
en de heer J. Sauwens, Vlaamse mi-
nister van Verkeer, Buitenlandse
Handel en Staatshervorming, over
het vrachtwagenvignet en de NMBS
en de toegevoegde actuele vraag van
de heer Van Grembergen tot de heer
Kelchtermans, Vlaamse minister van
Openbare Werken, Ruimtelijke Or-
dening en Binnenlandse Aangele-
genheden, over de opbrengst van het
autowegenvignet.

De heer Van Dienderen heeft het
woord.

De heer H. Van Dienderen (op de
tribune) : Mijnheer de voorzitter, de
NMBS is de jongste dagen niet uit
de actualiteit, maar jammer genoeg
is het niet in positieve zin.

Ik zal in deze interpellatie handelen
over twee aspecten : ten eerste, het
vrachtwagenvignet en, ten tweede,
de aangekondigde saneringen en be-
sparingen van het nieuwe tienjaren-
plan 1996-2005.

Ten eerste, het vignet. Er zou vol-
gens de pers een akkoord zijn. De
opbrengst zou worden verdeeld. Het
gedeelte van de federale regering
zou worden gebruikt voor de bo-
demloze put van de NMBS, Wallo-
nië zou zijn deel besteden aan de
HST en Vlaanderen zou zijn deel ge-
bruiken voor het binnenlands spoor-
verkeer.

De eerste vraag is of deze berichten
juist zijn. Agalev vindt het in princi-
pe positief dat de opbrengst van het
vignet gaat naar het milieuvriende-
lijk vervoer, namelijk de spoorwe-
gen. We kunnen aanvaarden dat een
gedeelte van die opbrengst wordt ge-
bruikt voor de aanzuivering van de
schuld. De schuldenproblematiek
moet namelijk globaal en dringend
worden opgelost.

We kunnen echter niet aanvaarden
dat een gedeelte zou worden ge-
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bruikt voor de HST, maar hierop
kom ik later terug.

De Vlaamse regering zou haar aan-
deel, aldus de pers, willen besteden
aan het binnenlands vervoer. Hoe-
veel zal de opbrengst bedragen die
voor Vlaanderen in aanmerking zal
komen ? Hoe zal de inspraak verlo-
pen ? Zullen ook gemengde investe-
ringen worden gefinancierd ? Met
“gemengde investeringen” bedoel ik
de projecten die het binnenlands
verkeer en ook - misschien wel in
de eerste plaats - de HST ten goede
zullen komen. Gaat het alleen maar
om investeringen in het binnenlands
verkeer die ook de HST ten goede
komen, zoals bijvoorbeeld de mo-
dernisering van spoorlijn 25, Brus-
sel-Antwerpen, zodat de HST op dat
bestaand spoor zou kunnen rijden ?

Voor de groenen moeten de priori-
teiten duidelijk worden gelegd bij
het binnenlands verkeer.

Ik heb het hier over de adviezen van
de Vlaamse regering in verband met
STAR 21 van 6 juni 1990. Er worden
heel goede projecten in vermeld, zo-
als de ontsluiting van Noord-Lim-
burg, de Kempen en de Westhoek,
en de voorstadsbediening van Ant-
werpen en Gent.

Nu zijn we bijna vijf jaar later, maar
deze adviezen zijn nog steeds niet
gerealiseerd. Ze zijn zelfs niet ge-
pland. Welke garanties heeft men
dat er meer resultaten zullen zijn
met de opbrengst van het vrachtwa-
genvignet ?

STAR 21 is een schaamlapje geble-
ken om de HST-beslissing te kunnen
forceren. Zal de besteding van een
aantal honderden miljoenen frank
voor het binnenlands vervoer met
een gedeelte van de opbrengst van
het vrachtwagenvignet, niet op haar
beurt een schaamlapje worden voor
de NMBS om verder niets te doen
voor dat binnenlands verkeer ? Met
de enkele honderden miljoenen
frank extra van het vrachtwagenvig-

net zal men STAR 21 natuurlijk niet
kunnen redden.

De uitvoering van STAR 21 - en
dat is dan het tweede punt van mijn
interpellatie - wordt sterk gehypo-
thekeerd.

Het eerste tienjarenplan wordt voor-
tijdig afgesloten en vervangen door
een tweede tienjarenplan dat de pe-
riode 1996-2005 zal omvatten. In de
documenten voorgelegd aan de raad
van bestuur lezen we hierover dat de
investeringen voor het binnenlands
vervoer andermaal geschrapt wor-
den. Met name de stations, de visite-
kaartjes van het openbaar vervoer,
komen er bekaaid van af. STAR 21
had maar één voorstedelijk vervoer
in het vooruitzicht gesteld, niet rond
Gent en Antwerpen wat de Vlaamse
regering had gevraagd, maar rond
Brussel, maar zelfs dat wordt afge-
voerd. Het voorstedelijk vervoer
rond Brussel waarvan de uitvoering
operationeel is, wordt uitgesteld tot
na 2005. Van Gent en Antwerpen is
er in de nieuwe plannen zeker geen
sprake meer. Kortom, we kunnen
zeggen dat het huidige beleid wordt
voortgezet : investeringen worden
uitgesteld, stations worden gesloten,
lijnen en diensten worden geschrapt.
De miljoenen frank van het vracht-
wagenvignet zullen de problemen
niet helpen oplossen. Alleen aan het
investeringsplan voor de HST wordt
niet geraakt : alle investeringen wor-
den behouden, zelfs die voor de
meest kwestieuze onderdelen, met
name de omstreden verbindingen
naar Nederland en Duitsland waar-
voor heel wat vragen rijzen omtrent
de economische rendabiliteit.

Mijnheer de minister, dit beleid staat
haaks op de motie goedgekeurd in
de Vlaamse Raad op 19 mei 1994. In
deze motie werd een moratorium ge-
vraagd voor de HST-werken ten
noorden van Brussel, teneinde de uit
de pan gerezen kosten nog eens
grondig te bestuderen. In die motie
werd ook een inhaaloperatie ten
voordele van het binnenlands ver-
voer geëist. Ik citeer : “De Vlaamse
Raad vraagt de Vlaamse regering bij

de NMBS en de federale regering
aan te dringen op een inhaaloperatie
ten voordele van het binnenlands
spoorverkeer waarbij de uitgestelde
investeringen op de eerste plaats
voor de stations en de stationsomge-
ving worden gerealiseerd”. Het
nieuwe investeringsplan v a n  d e
NMBS veegt deze vraag simpelweg
van de kaart.

De Vlaamse Raad verwees in zijn
tekst ook naar de oorspronkelijke
voorwaarden op basis waarvan zo-
wel in het Vlaamse als in het federa-
le parlement een politieke meerder-
heid de HST heeft aanvaard. Ook
deze bekommernis wordt doodge-
woon genegeerd.

In het federaal regeerakkoord van 10
mei 1988 staat : “De HST moet opti-
maal verbonden worden met het bin-
nenlandse net en bijdragen tot de
verbetering ervan.” Dit blijft echter
dode letter. De toenmalige verkeers-
minister, de heer Dehaene, was in
zijn HST-dossier nog explicieter :
“De totstandkoming van het snel-
spoorproject in België mag niet de
aandacht afleiden van de noodzake-
lijke infrastructuurverbeteringen op
plaatsen die buiten de HST-routes
vallen”. Het omgekeerde is echter
waar. Alle investeringen die niet ten
goede komen aan de SST worden
één na één geschrapt.

De Vlaamse regering stelt in haar
advies van 13 juni 1991 het volgende :
“Het is daarom noodzakelijk om de
werken uit te voeren om de komst
van de HST mogelijk te maken,
maar de uitvoering van de werken
die een verbetering van het binnen-
lands treinverkeer zowel kwantita-
tief als kwantitatief mogelijk maken
moeten tegelijkertijd aangevat wor-
den”. Van dat “tegelijkertijd” komt
niets in huis. Volgens de recente be-
richten over het nieuwe tienjaren-
plan wordt de verbetering aan het
binnenlands treinverkeer zelfs uitge-
steld tot na 2005. De Vlaamse rege-
ring, die zich voorgenomen had haar
advies continu op te volgen, moet nu
zeker blozen. Van al die mooie voor-
nemens komt niets terecht.
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Van Dienderen landers en dat staat haaks op de ratie voor het binnenlandse spoor-
wens van het Vlaamse parlement. verkeer.

Het federaal akkoord van 1988
spreekt zich duidelijk uit over de fi-
nanciering van de HST en ik citeer :
“De eigenlijke HST, inclusief zijn
ecologische meerkosten, zal gefinan-
cierd worden op basis van zijn renda-
biliteit, zonder weerslag op de rijks-
begroting”. Indien echter een ak-
koord wordt bereikt over het vracht-
wagenvignet en indien Wallonië de
extra middelen die hieruit voort-
vloeien gebruikt voor de HST, is
zulks in strijd met de termen van het
federaal akkoord van 1988.

Er blijkt nochtans extra geld nodig
te zijn vermits de aanvankelijke
kostprijs van 73 miljard frank reeds
verdrievoudigd is. Het gaat echter
niet op hiervoor extra middelen te
zoeken. In dat verband zei de heer
De Mol van de SP op 23 november
in de Kamer van Volksvertegen-
woordigers terecht : “De HST moet
opnieuw worden bekeken”. Even te-
recht zei collega Olaerts van de
Volksunie dezelfde dag : “In de hui-
dige stand van zaken is de HST niet
verder dan Brussel te financieren”.
Mijnheer de minister, de woordvoer-
ders van deze twee Vlaamse meer-
derheidspartijen blijven dus duide-
lijk bij het standpunt dat in de motie
van 19 mei is vervat en dat erin be-
staat de zaak opnieuw te bekijken
en intussen een inhaaloperatie uit te
voeren ten voordele van het binnen-
lands vervoer.

De Vlaamse regering kondigde in
mei een nieuwe studie aan over de
rendabiliteit van het HST-project,
vooral ten noorden van Antwerpen.
De NMBS zou hiermee worden be-
last, maar in zijn stemverklaring van
19 mei drong de heer Ansoms  (CVP)
expliciet aan op een eigen studie van
de Vlaamse regering. Inmiddels las
ik in de pers over een nieuwe ge-
meenschappelijke studie met Neder-
land. Blijkbaar gaat de Vlaamse re-
gering dus niet in op de uitdrukkelij-
ke vraag van collega Ansoms.  Ener-
zijds blijft men afhankelijk van de
NMBS en anderzijds van de Neder-
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Mijnheer de minister, ik kom nu tot
mijn concrete vragen. Ten eerste,
hoe kan de Vlaamse regering de
garantie krijgen dat het Vlaamse
deel van de opbrengst  van het
vrachtwagenvignet werkelijk voor
het binnenlands spoorverkeer wordt
gebruikt ? Anders zou het enkel een
schaamlapje zijn.

Ten tweede, zijn de studies aange-
vraagd door de heer Anssoms  thans
ter beschikking ? Zo niet, wanneer ?
En mochten zij reeds zijn afgewerkt,
wat vermelden zij over de rendabili-
teit van het HST-project, vooral ten
noorden van Antwerpen, waar de
kostprijs stijgt en waar men zich
reeds van bij de aanvang ernstige
vragen stelde over de economische
rendabiliteit ?

Ten derde, heeft de Vlaamse rege-
ring inspraak bij de opstelling van
het nieuwe tienjarenplan dat reeds
werd bekendgemaakt en dat geens-
zins beantwoordt aan het advies dat
zij in 1990 opstelde aangaande
STAR 21, noch aan de inhoud van
de motie van 19 mei die volgens mi-
nister Sauwens erg au sérieux zou
worden genomen ?

Mijnheer de voorzitter, misschien
brengt het Vlaams gedeelte van het
vrachtwagenvignet enig soelaas voor
het binnenlands spoorverkeer. Toch
is het maar een habbekrats ; het zijn
peanuts in vergelijking met de inves-
teringen voor de gewone trein die
STAR 21 voorspiegelde en met wat
de Vlaamse regering in 1990 vroeg.
Als dit alleen gebeurt, is het een
schaamlapje om te maskeren dat de
NMBS eigenlijk niets anders doet
dan het binnenlands vervoer afbou-
wen, simpelweg omdat de HST veel
te duur uitvalt, zoals de groenen al-
tijd hebben voorspeld.

Mijnheer de voorzitter, collega’s, wij
denken dat de Vlaamse Raad duide-
lijk bij het standpunt van 19 mei
moet blijven, met name een morato-
rium voor de HST en een inhaalope-
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De voorzitter : De heer Van Grem-
bergen heeft het woord.

De heer P. Van Grembergen (op de
tribune) : Mijnheer de voorzitter,
mijnheer de minister, collega’s, ei-
genlijk rijzen er twee vragen, ener-
zijds : aan wie komt het geld afkom-
stig van het autowegenvignet toe ;
anderzijds : hoe zullen wij deze in-
komsten gebruiken ?

Principieel moet volgens mijn logica
en die van velen de opbrengst van
het autowegenvignet naar Vlaande-
ren gaan. Die visie werd of wordt -
en ik hoop dat het antwoord van de
minister meer duidelijkheid zal bren-
gen - aanvankelijk door de drie ge-
westen gedeeld. Het standpunt dat
zij hebben ingenomen ten overstaan
van de federale regering en van de
minister verantwoordelijk op het fe-
derale niveau was dat het geld aan
de drie gewesten moest toekomen.
Dit is ook logisch. Inderdaad, het
gaat om vrachtwagens en chauffeurs
en vrachtwagenbedrijven die onze
wegeninfrastructuur gebruiken en
die er een zware tol op leggen qua
vernieuwingswerken, uitbreidings-
werken, slijtage, enzovoort.

Principieel en ook naar de praktijk
toe wordt er een gevecht geleverd
over de vraag aan wie dit geld toe-
komt. Dan is het voor iedereen dui-
delijk dat het aan Vlaanderen toe-
komt en niet aan de federale rege-
ring. Openbare Werken is een ge-
westmaterie.

Minister Di Rupo verzet zich echter
daartegen en tracht op een enigszins
sluwe wijze ons van het tegenoverge-
stelde te overtuigen, met de argu-
mentatie deze opbrengst onrecht-
streeks te zullen gebruiken voor ons
aller belang door het te richten naar
de NMBS, of het nu de HST of het
gewone spoorwegvervoer betreft, en
ons op die manier te helpen de we-
gen te ontlasten.

Mijnheer de minister, de federale re-
gering heeft zich niet te moeien met
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de wijze waarop wij onze gelden ge-
bruiken, noch met onze politiek. Wij
zijn soeverein. Wij wensen niet on-
der voogdij te worden geplaatst.

Er rijzen ook een aantal niet onbe-
langrijke politieke vragen. Wanneer
men de publieke opinie hoort en ook
de mensen die nauw bij de NMBS
zijn betrokken, is iedereen in Vlaan-
deren het erover eens dat de NMBS
en haar beleid worden veroordeeld.
Velen hebben al het ontslag ge-
vraagd van de NMBS-leiding ; meer
specifiek wordt dit gesymboliseerd
in de heer Schouppe, maar in feite
zegt men daarmee het beleid te wan-
vertrouwen.

Wordt daar politiek op ingespeeld ?
Men kan moeilijk zeggen dat men in
Vlaanderen vertrouwen heeft in de
NMBS-leiding.

Ten tweede, na 2000 zal de NMBS
500 miljard frank schulden hebben,
waarvan de lasten opnieuw door ons
zullen worden gedragen. Wij hebben
geen zicht op de sanering, maar wij
mogen wel onrechtstreeks financieel
bijdragen. Als we daarover in het
federale parlement vragen stellen,
krijgen we zelfs geen antwoord. Dan
wordt ons, onder meer, gezegd dat
er een gedeeltelijke privatisering is.

Ten derde, de middelen van de
NMBS werden in belangrijke mate
aan de HST besteed. Nochtans her-
inner ik mij dat hier tien jaar geleden
werd gezegd, toen het project van
de HST ter sprake kwam - en de
heer De Croo had daar het handje
van weg - dat het nagenoeg geheel
een privé-initiatief zou zijn. Men zou
dat zo rendabel maken dat iedereen
zou springen om met eigen kapitaal
aandelen in dat HST-project te ko-
pen. Daarvan is niets terechtgeko-
men. Het geheel werd naar de open-
bare verantwoordelijkheid verscho-
ven en we zien wat er gebeurd is.
Niet alleen is dit een vorm van pu-
bliek bedrog, maar bovendien komt
de normale spoorweguitbating bijna
in het gedrang.
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Mijnheer de minister, ik wens u toch
enkele vragen te stellen waarop ik
hoop een concreet antwoord te krij-
gen.

Ten eerste, blijft de Vlaamse rege-
ring op het standpunt staan dat de
geldmiddelen van het autowegenvig-
net aan Vlaanderen moeten toeko-
men ?

Ten tweede, welke argumenten zijn
er gebruikt om die geldmiddelen
naar de federale regering te laten
gaan, als dat zo is en definitief zou
zijn ? Wat staat er in dat akkoord ?

Ten derde, op welke wijze zal de
Vlaamse Raad in de toekomst nog
inzicht, toezicht en beslissingsrecht
hebben over die inkomsten ? Of
geldt de regel : eenmaal afgestaan,
voorgoed afgestaan ? Of zullen we
volgend jaar of over twee jaar een
nieuwe discussie hebben ? Immers,
het autowegenvignet zal waarschijn-
lijk niet voor één jaar, maar voor
een aantal jaren tellen.

Ten vierde, ik heb er geen enkel pro-
bleem mee dat Wallonië, inzake het
gebruik van die gelden, een overeen-
komst sluit met de federale regering.

Als in Wallonië wordt beslist om die
gelden aan te wenden voor de HST
en dat wordt op die wijze met de
federale regering overeengekomen,
dan is dat hun inzicht en hun soeve-
reiniteit. Dan is dat hun en niet onze
zaak.

Voor ons kan dat inderdaad niet.
Voor ons moeten die gelden worden
gebruikt voor, als het dan al zo is,
voor  de  normale  spoorweginfra-
structuur en voor de normale ver-
voersproblematiek zoals die bij ons
in Vlaanderen bestaat en niet an-
ders.

Mijnheer de minister, ik hoop hierop
concrete antwoorden te krijgen. Ik
hoop ook dat de discussie niet geslo-
ten is, zeker niet na de tijdelijke ak-
koorden die daarover eventueel zou-
den worden gesloten.

Vrachtwagenvignet

De voorzitter : De hee r  Ansoms
heeft het woord.

De heer J. Ansoms (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de
minister, collega’s, ik heb nog enke-
le bijkomende beschouwingen en
vragen bij de interpellatie van colle-
ga Van Dienderen.

In zijn interpellatie verwees hij naar
de motie in verband met een mora-
torium betreffende de HST die wij
net voor het parlementair reces heb-
ben goedgekeurd.

De Vlaamse Raad pleitte in deze
motie uitdrukkelijk voor een mora-
torium op de HST-werken ten noor-
den van Brussel en voor een inhaal-
operatie inzake investeringen voor
de binnenlandse reizigers. Wij staan
daar nog steeds volledig achter.

Ondertussen kwam er een audit over
de financiële toestand van de spoor-
wegen. Voor zover wij de resultaten
van deze audit reeds kennen, is er
sprake van verschillende scenario’s.
Onze fractie heeft ze bestudeerd en
wij stellen vast dat één van de scena-
rio’s nog verder gaat dan het mora-
torium voor een mogelijke uitbrei-
ding ten noorden van Brussel dat wij
hebben goedgekeurd. Naar mijn me-
ning kunnen wij het debat hierover
niet voeren naar aanleiding van deze
interpellatie.

Ik verzoek de Raad dan ook ermee
akkoord te gaan dat wij daarover in
de commissie voor Openbare
Werken en Vervoer dringend een
grondige discussie organiseren, re-
kening houdend met de verschillen-
de scenario’s van de audit. Wij kun-
nen dan nagaan hoe wij de resultaten
kunnen inpassen in de teksten die
wij reeds hebben goedgekeurd en
hoe de regering hierover denkt. Op
basis daarvan kunnen we dan een
debat in de Raad houden. Ik stel dan
ook voor om de discussie vandaag
niet ten gronde te voeren, maar om
ze eerst in de commissie voor te be-
reiden.

In verband met het autowegenvignet
gaat onze fractie akkoord met het
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bereikte akkoord dat binnenkort aan
de Kamer en de Senaat zal worden
voorgelegd. Wij zijn het eens met de
voorgestelde verdeling van de op-
brengst van het autowegenvignet,
maar daar is wel een zeer belangrijke
voorwaarde aan gekoppeld. Wij wil-
len namelijk vanuit het Vlaamse Ge-
west meebepalen wat er met de op-
brengst gebeurt voor het spoorwe-
gennet in Vlaanderen. Deze voor-
waarde is van essentieel belang,

De voorzitter : De heer Van Grem-
bergen heeft het woord.

De heer P. Van Grembergen :
Waarom kan men de redenering niet
aanhouden dat de opbrengst van het
autowegenvignet principieel wordt
toegekend aan de gewesten, die het
geld na akkoord met de federale re-
gering als dotatie aan haar terugstor-
ten ? Dat is het omgekeerde van wat
er nu met de dotaties aan ons ge-
beurt. Op die manier doet men geen
afstand van het principe dat deze
gelden ons toekomen. Het is dan ge-
woon een gentlemen’s akkoord om
jaarlijks of vijfjaarlijks af te spreken
hoe deze dotatie aan de federale re-
gering wordt gebruikt. In dat geval
houden we blijvend de sleutel tot de-
ze inkomsten in handen.

De voorzitter : De hee r  Ansoms
heeft het woord.

De heer J. Ansoms : De minister zal
straks toelichten waarom de Vlaam-
se regering akkoord is gegaan met
dit compromis. Wanneer men de
zaak op langere termijn bekijkt, dan
is het verstandiger om dit compromis
te aanvaarden.

Wat u voorstelt, zal ons immers voor
nieuwe problemen stellen in verband
met de opsplitsing op gewestelijk ni-
veau. Nu heeft men gezien dat wij
akkoord kunnen gaan met deze toe-
bedeling aan het federaal niveau,
een soort horizontale opsplitsing
dus, verwachtende dat er in de toe-
komst nog andere gelijkaardige be-
lastingen zouden komen die dan in-
tegraal naar de gewesten zouden
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kunnen gaan. De minister moet hier
op antwoorden, maar ik geloof dat
men er nu voor gekozen heeft om
de opbrengst van het autowegenvig-
net voor vrachtwagens van meer dan
12 ton aan het federale niveau te
geven. Als het systeem later verder
wordt uitgewerkt, dan zouden de op-
brengsten integraal naar de gewes-
ten kunnen gaan.

Minister T. Kelchtermans : Mijn-
heer de voorzitter, de discussie ten
gronde handelt over de vraag welke
instantie bevoegd is.

De federale overheid is van oordeel
dat de opbrengsten van het wegen-
vignet een vorm van belastingen
zijn.

De gewesten beschouwen het als een
retributie, een vergoeding voor het
gebruik van het wegennet. Op die
manier belandt men in een juridische
discussie. Het overleg tussen de fe-
derale overheid en de gewesten pro-
beert de juridische discussie te door-
breken en een consensus te berei-
ken.

De heer J. Ansoms : Op dit ogen-
blik hebben de gewesten inspraak in
de besteding van de opbrengsten.

De CVP stelt vast dat het huidig in-
vesteringsprogramma zwaar snoeit
in de onthaalinfrastructuur. Mijn
fractie is voorstander van een priori-
taire besteding van de opbrengsten
voor een verbetering van de onthaal-
infrastructuur voor de Vlaamse reizi-
gers. De NMBS heeft blijkbaar nog
steeds niet begrepen dat een verbe-
tering van de stationsinfrastructuur
van essentieel belang is om een of-
fensieve strategie op de vervoer-
markt een kans op slagen te bieden.
Het heeft weinig zin honderden mil-
joenen frank te besteden aan een
tijdswinst van een paar luttele minu-
ten op een traject, als het station niet
vlot bereikbaar is. Ik herhaal dat de
onthaalstructuur moet verbeterd
worden. Vlaanderen moet daar drin-
gend werk van maken. Deze priori-
taire keuze moet echter wel gepaard
gaan met een Vlaams programma
voor stedebouw- en verkeerskundige
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herwaardering van de stationswij-
ken. Gaat de minister akkoord met
een dergelijke prioritaire besteding
van de gelden aan de onthaalstruc-
tuur ?

De voorzitter : De heer Van Nieu-
wenhuysen heeft het woord.

De heer L. Van Nieuwenhuysen (op
de tribune) : Mijnheer de voorzitter,
mevrouw de minister, mijnheer de
minister, collega’s, de doorlichting
van de NMBS heeft het standpunt
van het Vlaams Blok bevestigd dat
de maatschappij niet in staat is om
tegelijkertijd een HST uit te bouwen
èn het binnenlands net te verbete-
ren.

Het Vlaams Blok kiest resoluut voor
het binnenlands net ; de uitbouw
van de HST boven Brussel moet
hieraan ondergeschikt worden, zelfs
worden uitgesteld.

Ik herhaal wat ik reeds eerder in de
bevoegde Kamercommissie heb ver-
klaard. Het is van het grootste be-
lang dat Vlaanderen alle elementen
van het mobiliteitsdossier zelf be-
heert. Het mobiliteitsdossier heeft
immers een niet te onderschatten in-
vloed op de economische leefbaar-
heid en de omgeving. Mijn fractie
eist een verdere regionalisering van
het dossier, omdat Vlaanderen inza-
ke verkeer en infrastructuur specifie-
ke kenmerken bezit zoals de bevol-
kingsdichtheid, ruimtelijke wanor-
de, de havens, de pendelbeweging.
Deze kenmerken vereisen meteen
ook een specifieke aanpak.

Het Vlaams Blok is van oordeel dat
de opbrengst van het wegenvignet
integraal aan Vlaanderen toekomt.
Het wegenvignet wordt ingevoerd in
de landen die geen wegentol  heffen.
De opbrengst moet de wegbeheer-
ders ten goede komen, in casu het
Vlaamse Gewest.

Het Vlaamse parlement moet beslis-
sen over de besteding van de op-
brengsten. Een voorafgaand debat
ten gronde zal moeten uitmaken of
de opbrengsten veeleer het onder-
houd en de verbetering van het we-
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gennet ten goede moeten komen of
om het gebruik van het openbaar
vervoer te bevorderen.

Een dergelijke beslissing treffen zon-
der voorafgaand debat, zou al te grof
zijn. Het lijkt er evenwel sterk op
dat dit wel het geval zal zijn. Er zou
een akkoord in de lucht hangen
waarin wordt gestipuleerd dat, in
ruil voor wat inspraak, de opbrengst
integraal aan de NMBS wordt toege-
kend. Om aan te tonen dat de
NMBS de vooropgestelde inspraak
van het Vlaamse Gewest amper au
sérieux neemt, hoef ik maar te ver-
wijzen naar de commentaar van de
SERV op het tienjarenplan van de
NMBS en op de uitvoering ervan.

Mijnheer de minister, in welke mate
zijn de voorwaarden van het bedoel-
de akkoord ingevuld en kon u be-
paalde verbintenissen afdwingen in
ruil voor de financiële middelen die
u aan de NMBS afstaat ? Onze frac-
tie vindt het ongepast dat dit geld
wordt besteed aan reeds geprogram-
meerde investeringen die vanwege
de moeilijkheden bij de NMBS uit
het volgende tienjarenplan zouden
worden geweerd. Daarbij denk ik
ondermeer aan de onthaalinfrastruc-
tuur. De HST mag niet alles opslor-
pen, terwijl Vlaanderen nog maar
eens opdraait voor het binnenlands
net, nu niet via de belastingbetaler,
maar wel via de opbrengst van het
wegenvignet.

Mijnheer de minister, ik krijg de in-
druk dat u de handdoek nogal snel
in ring hebt geworpen en dat u de
collega’s van de federale regering
niet voor de voeten wil lopen.

De voorzitter : De heer De Mol
heeft het woord.

De heer J. De Mol (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de
minister, collega’s, het lijkt me be-
langrijker uit te maken waaraan het
geld zal worden besteed dan waar
het terecht zal komen.

In eerste instantie dacht de Vlaamse

regering in het kader van het mobi-
liteitsbeleid aan investeringen in het
wegennet en aan het onderhoud
daarvan. Wij menen daarentegen
dat men het verbeteren van het
openbaar vervoer als uitgangspunt
diende te nemen, ongeacht of de
middelen dan uitsluitend aan de
NMBS worden toegekend. De Lijn
heeft ook dringend behoefte aan in-
vesteringen. Werd dit aspect behan-
deld tijdens het overleg met de fede-
rale regering ? Het geld kan immers
even goed aan andere facetten van
het openbaar vervoer worden be-
steed in Vlaanderen, Wallonië en
Brussel. Het verheugt ons wel dat
de Vlaamse regering haar standpunt
ter zake heeft gewijzigd. Eerder was
men ervan overtuigd dat weginveste-
ringen in de ruimste zin van het
woord onder die noemer ressorteer-
den, ongeacht of het nu om onder-
houd of om nieuwe investeringen
ging. Nu ziet men meer heil in het
openbaar vervoer op zichzelf.

Onze fractie stelde twee voorwaar-
den bij het vrachtwagenvignet.

Ten eerste kan er geen sprake zijn
van compensaties ten gunste van de
vrachtwagenchauffeurs, als we het
mobiliteitsbeleid enigszins in de
hand willen houden en het willen bij-
sturen waar nodig.

Ten tweede dienen de opbrengsten
uitsluitend voor het openbaar ver-
voer te zijn bestemd. Als dat ge-
beurt, dan moet bovendien aan be-
paalde randvoorwaarden worden
voldaan. Dat kan gaan van investe-
ringen tot exploitatievormen, maar
zodra er bijkomende investeringen
worden gepland, moet dat gepaard
gaan met degelijke kosten-batenana-
lyses. Het is belangrijk vooraf te we-
ten waartoe investeringen leiden.
Lukrake investeringen zijn zinloos.

Ik vraag mij dan ook af welke rand-
voorwaarden door de regering -
eventueel in een akkoord - zijn
vastgelegd inzake deze investeringen
en de inpassing ervan in de exploita-
tie van de NMBS. Dit lijkt mij van

het grootste belang om achteraf be-
twistingen te vermijden over de mo-
gelijke investeringen.

Is er een specifieke procedure afge-
sproken ? Kan de Vlaamse regering
via een advies of bepaalde voorstel-
len tussenkomen bij de federale re-
gering of bij de NMBS ten aanzien
van bepaalde investeringen of ter
delging van bepaalde exploitatiekos-
ten ? Bepaalde lijnen kunnen ter dis-
cussie worden gesteld, en men kan
zich dan ook afvragen of het Vlaam-
se Gewest deze lijnen wenst te be-
houden. Ten voordele van het ex-
ploitatietekort zou men op dat ter-
rein ook in gelden kunnen voorzien.

De voorzitter : De minister heeft het
woord.

Minister T. Kelchtermans (op de tri-
bune) : Mijnheer de voorzitter,
geachte collega’s, het dossier over
het wegenvignet is in feite door de
gewesten bij de federale regering
aangekaart en niet omgekeerd.

De gewesten gingen er namelijk van
uit - en het Vlaamse Gewest in het
bijzonder - dat de toepassing van
de Europese richtlijnen en het ak-
koord binnen de vijf lidstaten, hele-
maal op het lijf van de gewesten is
geschreven. De Vlaamse regering
heeft wat dat betreft ook tijdig be-
raadslaagd. De richtlijn had tot doel
de opbrengsten van dit vignet te be-
stemmen voor de verbetering van
die infrastructuur die door dezelfde
wagens wordt gebruikt, al betreurt
mijnheer De Mol dit.

Wij hebben er echter uitdrukkelijk
aan toegevoegd dat ze ook moeten
dienen voor mobiliteitsverbeterende
maatregelen. Ik geef u dan ook ge-
lijk, mijnheer De Mol, wanneer u
stelt dat een zo groot mogelijke ont-
lasting via andere vervoersvormen
- waterwegen, spoorwegen en
openbaar vervoer - moet worden
nagestreefd.

De gewesten hebben hun benade-
ring van de problematiek in het in-
terministerieel overleg van collega
Di Rupo van de federale regering
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Minister T. Kelchtermans (CVP)
werd geïnterpelleerd door de Kamer-
leden H. Van Dienderen (Agalev) en
P. Van Grembergen (VU) over het
vrachtwagenvignet

voorgesteld. De vordering van het
dossier stond bij de federale regering
op dat moment nog nergens. Toen
heeft de federale regering ook ge-
vraagd een rustpauze in te lassen,
omdat zij ervan uitging dat de toe-
passing van de richtlijn neerkwam op
een verkeersbelasting waarvan zij de
opbrengsten opstreek. Zij ontkende
de verbondenheid met de gewesten
niet, maar voor de federale regering
was dit van ondergeschikt belang.

De federale minister van Verkeer
heeft - ietwat tegen de afspraken
in - een wetsontwerp geïntrodu-
ceerd. Hierover werd het advies van
de Raad van State  gevraagd. Zich
hierop baserend meende de minister
over goede argumenten te beschik-
ken om zijn oorspronkelijke stelling
te handhaven dat het wel degelijk
een belasting betrof, al stond deze
stelling haaks op die van de gewes-
ten.

Op dat ogenblik zijn het Vlaamse en
het Waalse Gewest en de Brusselse

Hoofdstedelijke Raad in het verweer
gekomen en hebben dit punt geagen-
deerd.

Na verschillende beraadslagingen
kwam het Overlegcomité tot volgen-
de conclusies.

Ten eerste, de federale regering zegt
uitdrukkelijk dat zij heeft beslist om
het autowegenvignet in te voeren
voor een termijn van drie jaar.

Ten tweede, na de discussies speelt
zij de bal door naar het kamp van
de gewesten. Indien de gewesten het
echter eens zouden worden over een
dubbele optie, kan dit ontwerp voor-
alsnog worden geamendeerd.

De twee opties zijn de volgende :

Ten eerste, de gewesten kunnen van
oordeel zijn dat de opbrengst van het
autowegenvignet in hoofdzaak hen
ten goede moet komen. Rekening
houdend met het belang van het
openbaar vervoer voor de gewesten,
moet men er bij deze optie evenwel
rekening mee houden dat de federa-
le regering eveneens een deel van de
opbrengsten kan claimen. Indien
voor deze optie wordt gekozen,
vraagt de federale regering tevens
om een verdeelsleutel voor te stel-
len.

Ten tweede, wij menen beiden dat
wij de verdeling van de bevoegdhe-
den kunnen afleiden uit de Europese
richtlijnen. Wanneer er echter aan-
vullende richtlijnen worden uit-
gevaardigd, bestaat het gevaar dat
er nog meer discussies zullen ont-
staan. Bijgevolg moeten de afspra-
ken bindend zijn. In toepassing van
de Europese richtlijn zou de op-
brengst van het vignet nu toekomen
aan de federale regering voor inves-
teringen bij de NMBS. De gewesten
zouden een gedeelte van de surplu-
sinvesteringen ontvangen en op die
manier zouden zij bij het beleid wor-
den betrokken.

Het Vlaamse Gewest opteert echter
voor investeringen in het binnen-
landse net en het Waalse Gewest
voor investeringen in de hoge snel-
heidslijn.

Met binnenlandse investeringen be-
doelen wij ook de onthaalinfrastruc-
tuur. De inkomsten van voertuigen
boven de 12 ton zouden toekomen
aan de federale regering en de even-
tuele inkomsten van het wagenpark
tussen 3,5 en 12 ton aan de gewes-
ten. Inzake de personenwagens is er
geen discussie.

Wij kunnen het probleem dus redu-
ceren tot een keuze op korte of op
langere termijn. De optie op langere
termijn houdt evenwel risico’s in en
er is later geen discussie meer moge-
l i jk .  Na  beraadslaging  koos  he t
Vlaamse Gewest voor de optie op
langere termijn, wij willen namelijk
een actieve rol spelen in het mobili-
teitsbeleid. De voorwaarden liggen
nog niet vast.

Wij zullen dan ook iets moeten doen
op het vlak van het sturen van de
verkeersstromen binnen ons wagen-
park en van het belangrijk contin-
gent vrachtwagens tussen 3,5 en 12
ton. Om te beletten dat wij dan nog
eens een discussie moeten aangaan
over wie uiteindelijk bevoegd is en
de instrumenten kan gebruiken om
op te treden, al of niet in het kader
van de Europese richtlijn voor de
vrachtwagens boven de 12 ton, meen
ik dat het goed is te kiezen voor de
tweede optie, zeker wanneer men
weet wat de opbrengst is van het vig-
net.

Ik stel vast dat het Brussels Hoofd-
stedelijk Gewest en het Waalse Ge-
west niet onmiddellijk overtuigd zijn
van deze keuze maar er zich momen-
teel over beraden.

Het gaat hier niet over een princi-
piële keuze, dat geef ik toe, maar
men moet weten waarover men
spreekt. De opbrengst zal ongeveer
4,5 miljard frank bedragen. De fede-
rale minister van Financiën heeft
doen opmerken dat hij vooralsnog
zijn afrekening moet maken. Er zijn
niet alleen de invorderingskosten,
maar ook de verminderde vennoot-
schapsbelasting vermits het vignet in
mindering mag worden gebracht. Er
zijn ook de eventuele compensatie-
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maatregelen. In het beste geval spre-
ken wij nog over 2 miljard frank die
dan moeten worden verdeeld tussen
de federale en de gewestregeringen.

De vraag rijst dan over wat wij dis-
cussiëren. Wij hebben argumenten
aangebracht waarmee wij de andere
gewesten hebben kunnen overtuigen
van ons standpunt. Volgende week
zal daarover opnieuw worden gedis-
cussieerd. De afspraak is dat wij
daarna ons standpunt aan de federa-
le regering zullen mededelen.

Dan blijft er nog de discussie binnen
de gewesten wat de verdeelsleutel
zal zijn. Dat zal niet eenvoudig zijn.
Iedereen zoekt de parameters, wat
begrijpelijk is, die voor hen de beste
zijn. Het is principieel een belangrij-
ke discussie, want wat wordt over-
eengekomen zal achteraf ongetwij-
feld in verband met de andere cate-
gorieën worden gehanteerd.

Minister Sauwens, die momenteel in
het buitenland verblijft, heeft mij ge-
vraagd te antwoorden in zijn naam
voor het gedeelte van de materie
waarvoor hij bevoegd is en om zijn
suggesties mede te delen.

Als er in het Overlegcomité tot een
afspraak wordt gekomen, dan moet
dat in een samenwerkingsakkoord
worden opgenomen tussen de fede-
rale regering en de gewestregeringen
dat, ingevolge de Bijzondere Wet, in
decreten moet worden vertaald. De
Bijzondere Wet bepaalt immers dat
de akkoorden die betrekking hebben
op de aangelegenheden die bij wet
worden geregeld, alsmede de ak-
koorden die de Staat zouden kunnen
bezwaren of België persoonlijk zou-
den kunnen binden, eerst gevolg
hebben nadat zij instemming hebben
verkregen bij wet.

Op een aantal vragen heb ik on-
rechtstreeks al geantwoord.

Ik wens toch nog even terug te ko-
men op de opbrengst van het auto-
wegenvignet en de affectatie op het
binnenlands vervoer. Daarover is er
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geen enkele discussie. De hoge-snel-
heidslijn wordt van Vlaamse zijde
niet afgedwongen, de onthaalinfra-
structuur inbegrepen. Ik ben van
oordeel dat wij niet in tegenspraak
zijn met de motie waarnaar hier
werd verwezen. Ik lees : “De
Vlaamse Raad vraagt de Vlaamse
regering bij de NMBS en de federale
regering aan te dringen op minstens
een moratorium op de hoge-snel-
heidstreinwerken ten noorden van
Brussel,” Die werken zijn nog niet
aangevat.

Er is zelfs een uitnodiging om niet
stil te zitten en het dossier goed te
onderbouwen. Er wordt gevraagd
zelf een kosten-batenanalyse te ma-
ken voor het tracé van Antwerpen
naar Nederland, waarbij alle maat-
schappelijke en ecologische kosten
in rekening worden gebracht. Op ba-
sis van die berekeningen zal het dos-
sier opnieuw worden onderzocht.
Dat is een belangrijke paragraaf die
nu misschien minder wordt bekeken,
maar die ongetwijfeld binnenkort
opnieuw ter sprake zal komen.

De voorzitter : De heer Van Dien-
deren heeft het woord.

De heer H. Van Dienderen : Mijn-
heer de voorzitter, in de motie staat
uitdrukkelijk “zelf een kosten-ba-
tenanalyse maken”. De heer An-
soms heeft dat in zijn stemverklaring
nog speciaal gepreciseerd. De
Vlaamse regering moet daartoe de
opdracht geven. Ik heb tot op heden
nog niet vernomen of die opdracht
zou zijn gegeven of zou zijn uitge-
voerd. Ik wel gehoord dat er voor
de zoveelste keer een gemeenschap-
pelijke werkgroep Nederland-Vlaan-
deren-België tot stand is gekomen
om deze zaak te onderzoeken. Over
de eigen Vlaamse studie spreekt
men niet. De minister zegt daar nu
ook niets over.

De voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans : Mijn-
heer Van Dienderen, dat is toch niet
strijdig met de motie. Indien men
een grensoverschrijdende studie zou
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maken, zouden de kosten-baten
voor Vlaanderen perfect bereken-
baar zijn. Verdedigt u nu soms het
principe dat men voor dergelijke
problemen niet even over de grens
mag kijken om de gevolgen voor het
buurland in te schatten ?

De heer H. Van Dienderen : Het
was uw partijgenoot, de heer An-
soms, die er sterk de nadruk op leg-
de dat we dit probleem zelf moeten
bestuderen inplaats  van dat over te
laten aan de NMBS of aan de Neder-
landers die onze werkgroepen bedel-
ven onder stapels omvangrijke dos-
siers.

De voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans : Mijn-
heer de voorzitter, de heer Van
Grembergen heeft enkele vragen ge-
steld waarvoor ik verwijs naar minis-
ter Sauwens, zeker voor degene die
betrekking hebben op de NMBS. Hij
heeft een aantal bedenkingen gefor-
muleerd ten opzichte van de top van
de NMBS, de schuldpositie en het
overwicht van de investeringen voor
de hoge-snelheidslijn. Het is precies
over dergelijke aangelegenheden dat
het overleg wordt gevoerd. Zij wor-
den herhaaldelijk besproken in de
interministeriële conferentie voor
verkeer en infrastructuur.

De voorzitter : De heer Van Grem-
bergen heeft het woord.

De heer P. Van Grembergen : Mijn-
heer de minister, de federale rege-
ring haalt haar slag thuis wat betreft
het innen van het geld. Dat is voor
haar het belangrijkste.

Ook de NMBS kan tevreden zijn.
Zij is zeker van een aantal supple-
mentaire miljarden frank.

Is het dan niet redelijk dat de
Vlaamse Raad enkele eisen stelt in
verband met het beleid, het verschil
in inzichten, het wantrouwen ten op-
zichte van de leiding ? Dat is toch
een normaal verschijnsel in de poli-
tiek.
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Minister T. Kelchtermans : Mijn-
heer Van Grembergen, ik steun ten
volle uw visie. Tegelijkertijd rijst
echter de vraag waar dit aan bod
moet komen. Ieder lid van de
Vlaamse Raad kan dat publiek ver-
kondigen. Indien het vanuit de
Vlaamse regering moet worden
overgebracht, moet dat via de juiste
kanalen gebeuren. Wij hebben geop-
teerd voor het overleg in de intermi-
nisteriële conferentie voor verkeer
en infrastructuur, waar de geweste-
lijke en de federale overheden el-
kaar vinden en de discussie moeten
voeren.

De heer P. Van Grembergen : Zou
het niet beter zijn een akkoord te
bereiken alvorens de handtekenin-
gen te plaatsen ?

Minister T. Kelchtermans : Mijn-
heer de voorzitter, ik ben het vol-
mondig eens met de suggestie om de
audit te bespreken in de commissie
voor Openbare Werken en Vervoer.

De vragen van de heer Van Nieu-
wenhuysen inzake de regionalisering
van het NMBS-dossier behoren niet
tot onze bevoegdheid. In de verga-
dering van het Overlegcomité naar
aanleiding van het autowegenvignet
is het mij wel opgevallen dat er bij
onze Waalse vrienden nogal wat
voorbehoud wordt gemaakt bij een
mogelijke regionalisering, zelfs bij
het eventueel anticiperen daarop.
Dat weerhoudt ze ervan onze argu-
menten te aanvaarden en beslissin-
gen te nemen inzake wat ik zou wil-
len noemen “surplus-investeringen”.
Wij vinden zulke investeringen van-
zelfsprekend, maar helaas is dat niet
het geval in Wallonië.

Ik ben het niet eens met de heer Van
Nieuwenhuysen die beweert dat we
te snel hebben toegegeven. Ofwel
kiest men uitdrukkelijk voor de juri-
dische weg en wacht men rustig op
het verloop van die procedure ; of-
wel wordt gewerkt, zoals in ons land
vaak wordt gewerkt, namelijk het
zonder overwinnaars en verliezers
proberen te bereiken van een minne-
lijk akkoord via concertatie in het
Overlegcomité.

Wij hebben geopteerd voor de over-
legprocedure. Wat we hebben voor-
gesteld, zijn goede argumenten en
die zullen op lange termijn goede re-
sultaten opleveren voor Vlaanderen.

De heer De Mol vraagt in welke
voorwaarden de investeringen zullen
gebeuren. Er is uitdrukkelijk afge-
sproken dat wanneer de tweede op-
tie wordt aanvaard, en er dus voor
de NMBS surplus-investeringen zul-
len zijn in Vlaanderen, de randvoor-
waarden in een protocol moeten
worden vastgelegd. Het spreekt van-
zelf dat de garanties op dat vlak wa-
terdicht moeten zijn.

Mijnheer de voorzitter, ik meen al-
dus te hebben geantwoord op de ver-
schillende vragen. Op een aantal
vragen moet minister Sauwens ech-
ter antwoorden en ik zal hem vragen
dat antwoord bij gelegenheid te ver-
schaffen. (Applaus bij de meerder-
heid)

De voorzitter : De heer Van Dien-
deren heeft het woord.

De heer H. Van Dienderen : Mijn-
heer de voorzitter, het verheugt me
dat de minister, en vooral de ver-
schillende fracties van de Vlaamse
Raad, de prioriteit blijven leggen bij
het binnenlands verkeer en het mo-
ratorium op de HST ten noorden
van Brussel.

Ik stel voor dat we naar aanleiding
van dit debat het duidelijk signaal
geven aan de NMBS en aan de fede-
rale autoriteiten dat het voorliggend
tienjarenplan absoluut niet beant-
woordt aan de desiderata van de
Vlaamse Raad.

Ik kondig hiermee een met redenen
omklede motie aan en hoop dat die
op algemene bijval zal kunnen reke-
nen in deze Raad, zodat de NMBS
alsnog kan worden afgebracht van
het voornemen om verder te snoeien
in de investeringen in het binnen-
lands verkeer.

De voorzitter : De heer Van Nieu-
wenhuysen heeft het woord.

De heer L. Van Nieuwenhuysen :
Mijnheer de voorzitter, ik heb nog
twee korte opmerkingen en een
vraag.

Ten eerste, ik blijf er principieel bij
dat alle heffingen op het gebruik van
onze wegeninfrastructuur - on-
geacht het type of het gewicht van
het voertuig - naar het Vlaams Ge-
west moeten gaan.

Ten tweede, de NMBS vermindert
de investeringen op de onthaalinfra-
structuur want Vlaanderen springt
wel bij. Ik ben van oordeel dat wij
het de NMBS al te gemakkelijk ma-
ken.

Nu de vraag. Zou de toepassing van
de parameters die worden gebruikt
voor de verdeling over de verschil-
lende staten van de opbrengst van
het Eurovignet in het Belgisch kader
gunstig zijn voor Vlaanderen ?

Met redenen omklede motie

De voorzitter : Door de heer Van
Dienderen werd tot besluit van deze
interpellatie een met redenen om-
klede motie aangekondigd. Ze moet
uiterlijk 24 uur na de sluiting van de
vergadering zijn ingediend.

De Raad zal zich daarover tijdens
een volgende plenaire vergadering
moeten uitspreken.

Het incident is gesloten.

MOTIE VAN ORDE

Voorstel tot spoedbehandeling

De voorzitter : Dames en heren,
met toepassing van artikel 37 van het
Reglement vraagt de heer Denys bij
motie van orde het woord.

De heer Denys heeft het woord.

De heer A. Denys : Mijnheer de
voorzitter, dames en heren, namens
mijn fractie stel ik voor op basis van
artikel 37 van ons Reglement een
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bijkomend punt aan onze agenda toe
te voegen, namelijk de bespreking
van een resolutie betreffende het
faillissement van de NV Boelwerf
Vlaanderen. Als dit verzoek tot
dringende behandeling van ons
voorstel van resolutie wordt aange-
nomen, dan hoeft onze met redenen
omklede motie ingediend na mijn in-
terpellatie van 17 november jongstle-
den over de Boelwerf, niet ter stem-
ming worden voorgelegd. Wij ver-
kiezen uiteraard een inhoudelijk de-
bat over onze resolutie boven een
stemming over onze motie.

De voorzitter : Vraagt nog iemand
het woord ? (Neen)

Dames en heren, wij stemmen dan
bij zitten en opstaan over het voor-
stel van de heer Denys tot spoedbe-
handeling van zijn voorstel van reso-
lutie betreffende de NV Boelwerf
Vlaanderen.

De leden die het voorstel tot spoed-
behandeling van resolutie wensen
aan te nemen, worden verzocht op
te staan.

De tegenproef.

Het voorstel tot spoedbehandeling is
niet aangenomen. Bijgevolg wordt
het voorstel van resolutie verwezen
naar de commissie voor Economie,
Energie, Landbouw en Werkgele-
genheid.

De heer Denys heeft het woord.

De heer A. Denys : Mijnheer de
voorzitter, u zult begrijpen dat ik na
deze stemming mijn met redenen
omklede motie handhaaf.

MET REDENEN OMKLEDE MO-
TIE van de heer W. Verreycken C.S.
tot besluit van de op 16 november
1994 door de heer F. Dewinter  ge-
houden interpellatie tot de heer L.
Van den Brande, minister-president

van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, We-
tenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de missie van de
Vlaamse regering naar Zuid-Afrika
- 619 (1994-1995) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de met
redenen omklede motie van de heer
Verreycken C.S. tot besluit van de op
16 november 1994 door de heer De-
winter gehouden interpellatie tot de
heer Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie
en Externe Betrekkingen, over de
missie van de Vlaamse regering naar
Zuid-Afrika.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

153 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

17 leden hebben ja geantwoord ;
133 leden hebben neen geantwoord ;

3 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Bosman  R.
Buisseret X.
Caubergs J.
De Man F.
Dewinter  F.
Goossens W.
Peeters W.
Raes R.
Spinnewyn J.
Van den Eynde F.
Van Hauthem J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Walleghem R.
Verreycken W.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Ansoms J.
Appeltans L.

Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Beysen  E.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Cordeel M.
Creyf S.
De Boeck  A.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Croo H.
Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiège L.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Didden M.
Dielens  F.
Dierickx L.
Dua V.
Dupré J.
Eeman J.
Eyskens M.
Gabriels J.
Geens G.
Geysels J.
Ghesquière F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Laverge J.
Leclercq J.
Leduc J.
Lenssens  J.
Leysen A.
Lisabeth C.
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Voorzitter Van Looy J. missie van de Vlaamse regering naar
Van Parys  T. Zuid-Afrika.

Logist M.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus  L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moyaerts C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Ramoudt D.
Sarens F.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Seghers M.
Sleeckx J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Tavernier J.
Taylor J.
Timmermans J.
Tobback  L.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Ulburghs J.
Valkeniers J.
Van Rompuy H.
Van Cleuvenbergen R.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
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Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verlinden A.
Vermassen G .
Versnick G.
Verwilghen M.
Vogels M.

Door de heren Valkeniers en Plat-
teau werd hierop een amendement
ingediend.

De heer Valkeniers heeft het woord.

De heer J. Valkeniers (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, mijn-
heer de minister-president, me-
vrouw de minister, heren ministers,
collega’s, naar aanleiding van de in-
diening van de amendementen is het
volgens mij interessant de historiek
van deze aangelegenheid even te
schetsen.

Weckx H.
Weyts J.

Zich ONTHOUDEN hebben :

De eerste discussie in de commissie
ging over een eventuele hervatting
van het opgeschorte culturele ver-

De Batselier N.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.

drag.

Vervolgens werd beslist een delega-
tie van de Vlaamse Raad naar Zuid-

Dientengevolge neemt de Raad de
motie niet aan.

Afrika te zenden om poolshoogte te
nemen. Deze missie werd volbracht,
ondanks het verzet van een politieke
partij. Vanuit een bepaalde hoek
was men echter niet erg gelukkig
met de bevindingen die deze delega-
tie ter plekke had opgedaan.

MET REDENEN OMKLEDE MO-
TIE van de heer L. Hancké C.S. tot
besluit van de op 16 november 1994
door de heer F. Dewinter gehouden
interpellatie tot de heer L. Van den
Braude, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister
van Economie, KMO, Wetenschaps-
beleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de missie van de
Vlaamse regering naar Zuid-Afrika
- 623 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de met
redenen omklede motie van de heer
Hancké C.S. tot besluit van de op 16
november 1994 door de heer Dewin-
ter gehouden interpellatie tot de
heer Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie
en Externe Betrekkingen, over de

Daarom werd beslist ambtenaren
naar Zuid-Afrika te zenden, wiens
bevindingen ons werden medege-
deeld tijdens de commissievergade-
ring.

Vervolgens was men van oordeel dat
er nog een afgevaardigde naar Zuid-
Afrika moest worden gezonden en
te dien einde werd geopteerd voor
de vroegere adjunct-secretaris-gene-
raal van de Verenigde Naties. De
heer Suy kende de situatie daar ech-
ter jammer genoeg niet, en ik laat
dan ook in het midden of het al dan
niet om de aangewezen persoon
ging. Hoe dan ook, in de commissie
bleek dat de ambtenaren die Zuid-
Afrika hadden aangedaan, beter wa-
ren voorgelicht dan de speciale af-
gevaardigde, de heer Suy.

Mijnheer de minister-president, na-
dien - volgens mij te laat, maar ik
wil evenmin discussiëren over de op-
portuniteit van het tijdstip - ging u
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Valkeniers

zelf naar Zuid-Afrika. Volgens mij
was het uw bedoeling poolshoogte te
nemen over de hervatting en de uit-
breiding van het culturele verdrag.
Volgens mij gedroeg u zich daar eer-
der als een minister van Ontwikke-
lingssamenwerking.

Welnu, rekening houdend met de
voornoemde missies en met de be-
sluiten die ons tijdens de commissie-
vergadering werden medegedeeld,
ben ik van mening dat mijn amende-
ment aansluit bij de historiek van de
huidige situatie in Zuid-Afrika.

Ik wens dat de culturele betrekkin-
gen met Zuid-Afrika vooraf worden
hervat, na deze een vernieuwende
inhoud te hebben gegeven die nauw
aansluit bij de bevoegdheden van de
Vlaamse regering. Hierover waren
alle commissieleden het duidelijk
eens.

Ik meen dat het normaal is de wens
uit te spreken dat de subsidies voor
de dringende sociale noden inzake
huisvesting, onderwijs, beroepsop-
leiding, volkswelzijn en volksge-
zondheid vooral zouden worden be-
steed, zoals destijds werd meege-
deeld door de heer Beyers Naudé
aan de ambtenarencommissie, aan
niet-blanke Afrikaans sprekende ge-
meenschappen. 500 miljoen frank
over drie jaar voor een dergelijk im-
mens land met zo’n grote bevolking,
is alleszins geen fantastisch bedrag.
De heer Beyers Naudé heeft ook aan
de ambtenaren duidelijk gemaakt
dat in de grote townships zoals So-
weto, enzovoort, de noden zo im-
mens zijn dat wij met een dergelijk
bedrag daar niets kunnen beginnen.

Ik zeg zelfs meer. Wanneer de heer
Derycke, staatssecretaris voor Ont-
wikkelingssamenwerking in de fede-
rale regering, in Zuid-Afrika ver-
bleef waar wij elkaar hebben ont-
moet in Franschhoek, heeft hij ge-
zegd dat in de kleine dorpen tenmin-
ste is te zien dat wij iets hebben ge-
daan. De heer Derycke zei blij te
zijn op mijn verzoek naar Fransch-
hoek te zijn gekomen, omdat hij
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dacht dat er alleen noden waren in
de grote, immense plakkersdorpen.

Ik meen dan ook dat dit gedeelte
van mijn amendement bij de realiteit
aansluit.

Mijnheer de minister-president, gis-
teren heeft u het geluk gehad de
Zuid-Afrikaanse delegatie, die on-
der leiding van de Kamervoorzitster
op dit ogenblik in ons land verblijft,
te begroeten. Ik heb er u trouwens
attent op gemaakt dat deze delegatie
in ons land verbleef, nog vooraleer
zij zich had vertoond, want voordien
wist u niet eens dat zij in België was.

Wij hebben kunnen vaststellen dat
deze delegatie was samengesteld uit
zeven partijen, van uiterst rechts tot
uiterst links. In een geest van ver-
zoening heeft men alle partijen aan
deze delegatie laten deelnemen. Af-
gezien van de voorzitster van het
parlement en één lid uit de provincie
Natal  van het IFP, spraken alle le-
den van ANC, PAC, DP, MP, VF
en ACDP, Afrikaans, ook onder el-
kaar. Met andere woorden, er was
geen reden om bang te zijn in Zuid-
Afrika te onderstrepen dat Neder-
lands en Afrikaans meer dan ver-
want zijn. (Applaus bij de leden van
het VB en VLD)

In het laatste punt van ons amende-
ment verzoeken wij de Vlaamse re-
gering dan ook de nodige steun te
verlenen aan de Taalunie opdat die
verder de banden tussen het Afri-
kaans en het Nederlands zou kunnen
aanhalen, wat voor de toekomstkan-
sen van beide talen alleen maar be-
vruchtend kan werken.

De voorzitter : De heer Van Grem-
bergen heeft het woord.

De heer P. Van Grembergen : Mijn-
heer de voorzitter, collega’s, ten eer-
ste, de heer Valkeniers wekt hier de
indruk dat de door hem ingediende
amendementen niet in de globale
tekst, door de collega’s Hancké,
Suykerbuyk, Steenwegen en mijzelf
ingediend, niet zouden begrepen
zijn. Dit is wel het geval.

Ten tweede, de heer Valkeniers gaat

Zuid-Afrika

terug naar een situatie van vijf jaar
geleden waarin onze bevoegdheden
zich alleen tot de culturele betrek-
kingen beperkten. Wij hebben mo-
gelijkheden in internationaal ver-
band, niet alleen met betrekking tot
cultuur, maar ook in verband met
onderwijs, huisvesting, arbeid en te-
werkstelling en economie. Het is on-
ze bedoeling, en ook die van de re-
gering, om een globaal project in te
dienen, waarin natuurlijk het cultu-
reel akkoord en de mogelijkheden
van de Taalunie vervat zijn. Een par-
tieel akkoord lijkt ons echter een
verminking van onze mogelijkhe-
den. We wensen op het internationa-
le vlak op te treden in het kader van
wat we kunnen en niet in het kader
van een beperkt gegeven, ons voor-
gesteld door de heer Valkeniers.

De voorzitter : De heer Valkeniers
heeft het woord.

De heer J. Valkeniers : Wanneer
men de teksten nauwkeurig leest,
dan moet men toegeven dat mijn
tekst meer gespecifieerd  is. De doel-
stellingen worden beter omlijnd.

De voorzitter : De heer Dewinter
heeft het woord.

De heer F. Dewinter : Mijnheer de
voorzitter, ik ben ten zeerste ver-
heugd door de geluiden die ik hoor
van de vertegenwoordiger van de
VLD-fractie. Ik herinner mij andere
uitspraken over Zuid-Afrika die des-
tijds door de toenmalige woordvoer-
der, mevrouw Neyts, werden afge-
legd. Ik zal deze uitspraken niet cite-
ren, maar ze waren minder positief
ten opzichte van Zuid-Afrika dan
wat nu wordt gezegd. Het water
wordt dus steeds minder diep.

Wij zullen de amendementen van de
VLD dan ook goedkeuren.

De voorzitter : Wij spreken ons
eerst over het amendement uit.

Bij zitten en opstaan.

De leden die het amendement wen-
sen aan te nemen, worden verzocht
op te staan.
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Voorzitter

De tegenproef.

Het amendement is niet aangeno-
men.

Wij spreken ons nu uit over de met
redenen omklede motie van de heer
Hancké C.S.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

152 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
102 leden hebben ja geantwoord ;
16 leden hebben neen geantwoord ;
34 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Ansoms  J.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries  H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Creyf S.
De Boeck  A.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
De Vlieghere W.
Didden M.
Dielens  F.
Dierickx L.
Dua V.
Dupré J.

Eyskens M.
Geens G.
Geysels J.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Leclercq J.
Lenssens  J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus  L.
Merckx-Van Goey T.
Moyaerts C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Steenwegen L.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Tant P.
Tavernier J.
Taylor J.
Timmermans J.
Tobback L.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Ulburghs J.
Van Rompuy H.
Van Cleuvenbergen R.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.

Van Looy J.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vermassen G.
Vogels M.
Weyts J.

NEEN hebben geantwoord :

Annemans G.
Bosman  R.
Buisseret X.
Caubergs J.
De Man F.
Dewinter F.
Peeters W.
Raes  R.
Spinnewyn J.
Van den Eynde F.
Van Hauthem J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Walleghem R.
Verreycken W.
Wymeersch F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Beysen  E.
Cordeel M.
De Batselier N.
De Croo H.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Detiège L.
Devolder J.
Dewael P.
Eeman J.
Gabriels J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goossens W.
Kelchtermans T.
Laverge J.
Leduc J.
Nelis-Van Liedekerke L.
Pierco L.
Platteau S.
Ramoudt D.
Seghers M.
Standaert L.
Taelman W.
Valkeniers J.
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Voorzitter De heer Pierco heeft het woord. De Man F.

Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Van houtte M.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden
Versnick G.
Verwilghen M.
Weckx H.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie aan. Ze zal aan de Vlaamse
regering worden overgezonden.

MET REDENEN OMKLEDE MO-
TIE van de heren H. Suykerbuyk en
P. Van Grembergen tot besluit van
de op 16 november 1994 door de
heer H. Suykerbuyk gehouden inter-
pellatie tot de heer L. Van den Bran-
de, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister
van Economie, KMO, Wetenschaps-
beleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de huidige behandeling
door het Europees Parlement van
het voorstel van richtlijn tot toeken-
ning van het actief en passief kies-
recht bij gemeenteraadsverkiezingen
aan alle burgers van de Europese
Unie
- 622 (1994-1995) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de met
redenen omklede motie van de he-
ren Suykerbuyk en Van Grember-
gen tot besluit van de op 16 novem-
ber 1994 door de heer Suykerbuyk
gehouden interpellatie tot de heer
Van den Brande, minister-president
van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, We-
tenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de huidige be-
handeling door het Europees Parle-
ment van het voorstel van richtlijn
tot toekenning van het actief en pas-
sief kiesrecht bij gemeenteraadsver-
kiezingen aan alle burgers van de
Europese Unie.

De heer L. Pierco : Mijnheer de
voorzitter, dames en heren minis-
ters, collega’s, de VLD zal deze met
redenen omklede motie goedkeuren
om twee redenen.

Ten eerste blijven wij uiteraard ach-
ter de motie van 30 juni staan. In
deze motie werden een aantal be-
kommernissen over het passief en
actief kiesrecht van EU-burgers bij
gemeenteraadsverkiezingen uitge-
drukt.

Ten tweede bleek uit de interpella-
ties tot de eerste minister in de com-
missie van Binnenlandse Zaken vori-
ge week zeer duidelijk dat de federa-
le regering nog zo goed als niets
heeft ondernomen om aan de be-
kommernissen van de Vlaamse Raad
tegemoet te komen. Ondanks de in-
spanningen van de Vlaamse regering
blijft de federale regering het pro-
bleem voor zich uit schuiven.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

151 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
99 leden hebben ja geantwoord ;
46 leden hebben neen geantwoord ;

6 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Ansoms  J.
Appeltans L.
Beysen  E.
Bosman  R.
Breyne P.
Brouns H.
Buisseret X.
Candries  H.
Capoen M.
Caubergs J.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Cordeel M.
Creyf S.
De Clerck S.
De Croo H.

Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewinter  F.
Didden M.
Dupré J.
Eeman J.
Eyskens M.
Gabriels J.
Geens G.
Ghesquière F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goossens W.
Goutry L.
Laverge J.
Leduc J.
Lenssens  J.
Leysen A.
Marsoul H.
Martens L.
Merckx-Van Goey T.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters W.
Pierco L.
Pinxten K.
Platteau S.
Raes  R.
Ramoudt D.
Sarens F.
Schuermans E.
Seghers M.
Spinnewyn J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Taelman W.
Tant P.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Valkeniers J.
Van Rompuy H.
Van Cleuvenbergen R.
Vandendriessche B.
Van den Eynde F.
Van der Poorten M.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
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2° 

1 ° 

Voorzitter

Van Grembergen P.
Van Hauthem J.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vanleenhove G.
Van Looy J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Van Walleghem R.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verlinden A.
Verreycken W.
Versnick G.
Verwilghen M.
Weyts J.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Bourgois M.
De Boeck  A.
De Bremaeker J.
De Meyer M.
De Vlieghere W.
Dielens  F.
Dierickx L.
Dua V.
Geysels J.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Leclercq J.
Lisabeth C.
Logist M.
Maertens M.
Maximus  L.
Moens G.
Moyaerts C.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Schellens A.
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Seeuws W.
Sleeckx J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Swennen G.
Swinnen R.
Tavernier J.
Timmermans J.
Tobback  L.
Ulburghs J.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Dienderen H.
Vanlerberghe R.
Vanvelthoven L.
Vermassen G.
Vogels M.

Zich ONTHOUDEN hebben :

De Batselier N.
Detiège L.
Kelchtermans T.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Weckx H.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie aan. Ze zal aan de Vlaamse
regering worden overgezonden.

MET REDENEN OMKLEDE MO-
TIE van de heer A. Denys tot besluit
van de op 17 november 1994 door
de heren A. Denys en F. Wymeersch
gehouden actuele interpellaties tot
de heer L. Van den Brande, minis-
ter-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Econo-
mie, KMO, Wetenschapsbeleid,
Energie en Externe Betrekkingen,
respectievelijk over de situatie bij de
naamloze vennootschap Boelwerf
Vlaanderen en over de stand van za-
ken in het Boeldossier
- 625 (1994-1995) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de met
redenen omklede motie van de heer
Denys tot besluit van de op 17 no-
vember 1994 door de heren Denys

Richtlijn actief en passief kiesrecht
Boeldossier

en Wymeersch gehouden actuele in-
terpellaties tot de heer Van den
Brande, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister
van Economie, KMO, Wetenschaps-
beleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, respectievelijk over de situa-
tie bij de naamloze vennootschap
Boelwerf Vlaanderen en over de
stand van zaken in het Boeldossier.

Op de met redenen omklede motie
van de heer Denys zijn volgende
amendementen ingediend.

Een eerste amendement van de he-
ren Cordeel en Versnick luidt als
volgt :

Aan de tekst na de tweede gedach-
tenstreep toevoegen wat volgt : “te
weten : 1” overgaan tot een finan-
ciële en juridische audit van de gege-
vens en contracten sedert 1992 ; 2”
dat de Vlaamse regering klare wijn
zou schenken over de toekomst van
de NV Boelwerf Vlaanderen, meer
in het bijzonder of er nog een indus-
triële partner bereid is te investeren
in de scheepsbouw in Vlaanderen”.

Twee amendementen van de heren
Wymeersch en Van Nieuwenhuysen
luiden als volgt :

1” Bij de motie voegen : na de woor-
den “zou hebben” : “De enige poli-
tieke conclusie is dat de minister-
president het ontslag van de hele
Vlaamse regering aanbiedt”.

2” Tekst vervolledigen met :

- vraagt het onmiddellijk ontslag
van de top van Gimvindus

De heer Denys heeft het woord.

De heer A. Denys (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, collega’s, de
meerderheidspartijen CVP en SP
hebben zoëven een procedure weg-
gestemd die ze veertien dagen gele-
den zelf hebben toegepast. Het is
duidelijk dat zij het debat over het
Boelwerfdossier in de Vlaamse Raad
willen ontlopen. Het is al even dui-
delijk dat zij vorige keer met hun
resolutie alleen gedurende een aan-
tal weken hebben gepoogd valse
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Denys

hoop te creëren bij de werknemers.
Wij nemen akte van de faling van de
NV Boelwerf Vlaanderen. Dit is een
illustratie van het mislukken van wat
in de voorgaande twee jaren is ge-
beurd. Met het amendement dat de
heren Cordeel en Versnick op de
motie hebben ingediend willen wij
onderzoeken wat er in de voorgaan-
de twee jaren is gebeurd. Op basis
van een financiële en juridische audit
willen wij in de commissie Economie
onderzoeken wat er in het recente
verleden fout is gegaan. De toe-
komst is uiteraard belangrijker dan
het verleden. De vorige keer hebben
de meerderheidspartijen de minis-
ter-president gevraagd alles in het
werk te stellen om scheepsbouwacti-
viteiten te behouden bij de NV Boel-
werf. De minister-president heeft
daarop geantwoord dat hij alleen in
reconversie geloofde. Mijnheer de
minister-president, de laatste twee
weken heeft u niets meer gezegd
over de eventuele toekomst van de
NV Boelwerf. Met deze motie en dit
amendement willen wij te weten ko-
men of er al dan niet nog een indus-
triële partner te vinden is voor de
NV Boelwerf. Om klaarheid te krij-
gen vragen wij dan ook dat iedereen
onze motie zou goedkeuren.

De voorzitter : De heer Wymeersch
heeft het woord.

De heer F. Wymeersch (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, dames
en heren ministers, collega’s, van-
daag zal de geschiedenis ingaan als
een zwarte dag voor het Waasland
en Klein-Brabant.

De Vlaamse regering heeft de reso-
lutie van de Vlaamse Raad naast
zich neergelegd. Zij heeft het dossier
niet opgevolgd. De boeken van NV
Boelwerf werden neergelegd ; de
Vlaamse regering heeft niets onder-
nomen. U hebt enkel een wit konijn
uit de hoed getoverd. Het witte ko-
nijn, de heer Van Camp, heeft niet
alleen met nefaste gevolgen het dos-
sier van Antwerp Shiprepair afge-
handeld,hij is ook advokaat van de
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rederijen èn goede vriend van de mi-
nister-president !

Collega’s, ik beklemtoon dat Gim-
vindus  in dit dossier een belangrijke
rol heeft gespeeld. Het Waasland is
het beu te moeten opkijken tegen de
grenzeloze pretentie van de Gimvin-
dus-bestuurders die hoe langer hoe
meer een staat binnen de staat vor-
men en denken zich alles te kunnen
permitteren.

Mijnheer de minister-president, in
de commissie voor Economie heeft
u verklaard dat het Boeldossier een
andere afloop zou kunnen hebben
gekend indien Gimvindus een ver-
lengstuk van de Vlaamse regering
was. Deze uitspraak impliceert een
grote onmacht ! Meer nog. Zij impli-
ceert grote onkunde !

Iedereen heeft de mond vol over so-
ciale bewogenheid en de dramati-
sche gevolgen van een faillissement
voor de werknemers. Het Vlaams
Blok beklemtoont dat alle Vlaamse
meerderheidspartijen medeverant-
woordelijk zijn voor de teloorgang
van de Boelwerf. Het is gemakkelijk
van aan de kant te staan roepen. De
heer Willockx is daarvan een bewijs.
Twee jaar geleden schermde hij met
allerlei reddingsplannen en kandi-
daat-overnemers. Een paar weken
geleden nam hij zonder schroom het
plan-Bossyns over en geeft zich, in
bijzijn van de pers, uit voor grote
Zaligmaker ! Hij beweert eens te
meer dat er voldoende kandidaat-
overnemers bekend zijn en dito red-
dingsplannen. Dit is pure volksver-
lakkerij ! De sociale bewogenheid
van de regeringspartijen is ver te
zoeken !

Collega Denys, ik wens de VLD-
fractie terecht te wijzen.

Veertien dagen geleden heeft u de
regering over deze problematiek
geïnterpelleerd. U hebt zich echter
beperkt tot de verantwoordelijkheid
van Gimvindus en Begemann ; over
de sociale gevolgen voor de werkne-
mers en de streek rept u met geen
woord !

Boeldossier

Mijnheer Denys, het is uitermate ge-
makkelijk dan achteraf en overal te
opperen dat de overheid zich niet
met de industrie mag inlaten. Op het
cruciale moment echter, wanneer er
een reddingsplan wordt voorgesteld
via een consortium met bepaalde
mensen, mag het wel. Ik ben ervan
overtuigd dat het dan wel kan. Ik
kan aannemen dat een burgerpartij
zich een dergelijke houding aan-
meet, maar niet een volkspartij.

Mijnheer de minister-president, col-
lega’s, door uw houding en die van
de Vlaamse regering staan 1.100
mensen aan de deur. De falingen die
nog volgen, zullen dit aantal nog
doen oplopen. Ik vind het dan ook
op zijn minst logisch dat u de nodige
conclusies trekt en uzelf en de hele
regering ook wipt. (Applaus bij het
VB)

De voorzitter : Mevrouw De Meyer
heeft het woord.

Mevrouw M. De Meyer (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, geachte
ministers, collega’s, ik begrijp niet
waar de VLD en het Vlaams Blok
op aansturen. De onderhavige motie
voert het proces van de verkeerde
mensen. Eenieder die zelfs maar een
beetje is begaan met het lot van
meer dan duizend gezinnen die bij
dit dossier zijn betrokken, was met
stomheid geslagen toen de beslissing
van de bevoegde rechtbank werd be-
kendgemaakt. Deze had immers het
lef om tegen het advies van het
Openbaar Ministerie in te gaan en
besloot - terwijl alle betrokken par-
tijen koortsachtig naar oplossingen
zoeken : de aanstelling van Van
Camp door de Vlaamse regering, de
onderhandelingen van de directie
met Noorwegen, enzovoort - Boel-
werf failliet te verklaren.

Ik respecteer de scheiding der mach-
ten, maar een dergelijke uitspraak is
een klap in het gezicht van de arbei-
ders, de bedienden, het manage-
ment en de regering, die een uitweg
proberen te vinden. De rechter heeft
dit veeleer als een boekhoudkundig
dan als een sociaal dossier be-
schouwd.
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VB) 

Denys

hoop te creëren bij de werknemers.
Wij nemen akte van de faling van de
NV Boelwerf Vlaanderen. Dit is een
illustratie van het mislukken van wat
in de voorgaande twee jaren is ge-
beurd. Met het amendement dat de
heren Cordeel en Versnick op de
motie hebben ingediend willen wij
onderzoeken wat er in de voorgaan-
de twee jaren is gebeurd. Op basis
van een financiële en juridische audit
willen wij in de commissie Economie
onderzoeken wat er in het recente
verleden fout is gegaan. De toe-
komst is uiteraard belangrijker dan
het verleden. De vorige keer hebben
de meerderheidspartijen de minis-
ter-president gevraagd alles in het
werk te stellen om scheepsbouwacti-
viteiten te behouden bij de NV Boel-
werf. De minister-president heeft
daarop geantwoord dat hij alleen in
reconversie geloofde. Mijnheer de
minister-president, de laatste twee
weken heeft u niets meer gezegd
over de eventuele toekomst van de
NV Boelwerf. Met deze motie en dit
amendement willen wij te weten ko-
men of er al dan niet nog een indus-
triële partner te vinden is voor de
NV Boelwerf. Om klaarheid te krij-
gen vragen wij dan ook dat iedereen
onze motie zou goedkeuren.

De voorzitter : De heer Wymeersch
heeft het woord.

De heer F. Wymeersch (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, dames
en heren ministers, collega’s, van-
daag zal de geschiedenis ingaan als
een zwarte dag voor het Waasland
en Klein-Brabant.

De Vlaamse regering heeft de reso-
lutie van de Vlaamse Raad naast
zich neergelegd. Zij heeft het dossier
niet opgevolgd. De boeken van NV
Boelwerf werden neergelegd ; de
Vlaamse regering heeft niets onder-
nomen. U hebt enkel een wit konijn
uit de hoed getoverd. Het witte ko-
nijn, de heer Van Camp, heeft niet
alleen met nefaste gevolgen het dos-
sier van Antwerp Shiprepair afge-
handeld,hij is ook advokaat van de
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rederijen èn goede vriend van de mi-
nister-president !

Collega’s, ik beklemtoon dat Gim-
vindus  in dit dossier een belangrijke
rol heeft gespeeld. Het Waasland is
het beu te moeten opkijken tegen de
grenzeloze pretentie van de Gimvin-
dus-bestuurders die hoe langer hoe
meer een staat binnen de staat vor-
men en denken zich alles te kunnen
permitteren.

Mijnheer de minister-president, in
de commissie voor Economie heeft
u verklaard dat het Boeldossier een
andere afloop zou kunnen hebben
gekend indien Gimvindus een ver-
lengstuk van de Vlaamse regering
was. Deze uitspraak impliceert een
grote onmacht ! Meer nog. Zij impli-
ceert grote onkunde !

Iedereen heeft de mond vol over so-
ciale bewogenheid en de dramati-
sche gevolgen van een faillissement
voor de werknemers. Het Vlaams
Blok beklemtoont dat alle Vlaamse
meerderheidspartijen medeverant-
woordelijk zijn voor de teloorgang
van de Boelwerf. Het is gemakkelijk
van aan de kant te staan roepen. De
heer Willockx is daarvan een bewijs.
Twee jaar geleden schermde hij met
allerlei reddingsplannen en kandi-
daat-overnemers. Een paar weken
geleden nam hij zonder schroom het
plan-Bossyns over en geeft zich, in
bijzijn van de pers, uit voor grote
Zaligmaker ! Hij beweert eens te
meer dat er voldoende kandidaat-
overnemers bekend zijn en dito red-
dingsplannen. Dit is pure volksver-
lakkerij ! De sociale bewogenheid
van de regeringspartijen is ver te
zoeken !

Collega Denys, ik wens de VLD-
fractie terecht te wijzen.

Veertien dagen geleden heeft u de
regering over deze problematiek
geïnterpelleerd. U hebt zich echter
beperkt tot de verantwoordelijkheid
van Gimvindus en Begemann ; over
de sociale gevolgen voor de werkne-
mers en de streek rept u met geen
woord !

Boeldossier

Mijnheer Denys, het is uitermate ge-
makkelijk dan achteraf en overal te
opperen dat de overheid zich niet
met de industrie mag inlaten. Op het
cruciale moment echter, wanneer er
een reddingsplan wordt voorgesteld
via een consortium met bepaalde
mensen, mag het wel. Ik ben ervan
overtuigd dat het dan wel kan. Ik
kan aannemen dat een burgerpartij
zich een dergelijke houding aan-
meet, maar niet een volkspartij.

Mijnheer de minister-president, col-
lega’s, door uw houding en die van
de Vlaamse regering staan 1.100
mensen aan de deur. De falingen die
nog volgen, zullen dit aantal nog
doen oplopen. Ik vind het dan ook
op zijn minst logisch dat u de nodige
conclusies trekt en uzelf en de hele
regering ook wipt. (Applaus bij het
VS)
De voorzitter : Mevrouw De Meyer
heeft het woord.

Mevrouw M. De Meyer (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, geachte
ministers, collega’s, ik begrijp niet
waar de VLD en het Vlaams Blok
op aansturen. De onderhavige motie
voert het proces van de verkeerde
mensen. Eenieder die zelfs maar een
beetje is begaan met het lot van
meer dan duizend gezinnen die bij
dit dossier zijn betrokken, was met
stomheid geslagen toen de beslissing
van de bevoegde rechtbank werd be-
kendgemaakt. Deze had immers het
lef om tegen het advies van het
Openbaar Ministerie in te gaan en
besloot - terwijl alle betrokken par-
tijen koortsachtig naar oplossingen
zoeken : de aanstelling van Van
Camp door de Vlaamse regering, de
onderhandelingen van de directie
met Noorwegen, enzovoort - Boel-
werf failliet te verklaren.

Ik respecteer de scheiding der mach-
ten, maar een dergelijke uitspraak is
een klap in het gezicht van de arbei-
ders, de bedienden, het manage-
ment en de regering, die een uitweg
proberen te vinden. De rechter heeft
dit veeleer als een boekhoudkundig
dan als een sociaal dossier be-
schouwd.
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(Ja) 

De Meyer

Hoe dan ook, de werknemers en de
directie zullen nogmaals verzet aan-
tekenen, zodra het akkoord dat offi-
cieus al enkele dagen tussen Bege-
mann en Gimvindus werd gesloten,
dankzij de bemiddeling van Van
Camp, officieel wordt. We verzoe-
ken de Vlaamse regering daarom de
besprekingen onder leiding van Van
Camp te voleindigen. Dat zou een
nieuwe situatie teweegbrengen.

Het bijna-akkoord tussen Begemann
en Gimvindus moet een kans krij-
gen, zodat alsnog via de betekening
van verzet een vereffeningsscenario
kan worden uitgewerkt. Zo zijn we
bovendien aanbeland bij de geest
van de resolutie van 17 november,
waar de meerderheid van de Raad
zich achter schaarde, met betrekking
tot het behoud van de scheepsbouw
in Vlaanderen.

Het is ongepast een politiek spelletje
te spelen ten koste van deze mensen.
Laten we eens niet het proces voeren
van de Vlaamse regering of Gimvin-
dus, maar laten we integendeel de
tewerkstelling van meer dan 1.000
mensen ter harte nemen.

De VLD en het Vlaams Blok doen
alsof het doek al is gevallen over
Boelwerf. Ik ben daar niet zo zeker
van. Boelwerf is, zoals een vak-
bondssecretaris het vanmiddag nog
uitdrukte, een kat met vele levens
en de arbeiders en bedienden teke-
nen verzet aan, juridisch en in de
feiten. Boelwerf Vlaanderen kan dat
ook doen, als een nieuw feit een an-
der licht werpt op de situatie, name-
lijk als het bewuste akkoord dat Van
Camp mogelijk heeft gemaakt, ook
officieel wordt erkend.

Ik vraag dan ook uitdrukkelijk aan
de minister-president mijnheer Van
Camp zijn werk te laten afmaken en
Boelwerf Vlaanderen nog een kans
te geven.

De voorzitter : De heer Van Grem-
bergen heeft het woord.

De heer P. Van Grembergen  : Mijn-
heer de voorzitter, geachte collega’s,

wij betreuren de beslissing van de
rechtbank. Wij verkozen eveneens
de procedure van de vereffening om-
dat die meer mogelijkheden inhield
en omdat er tekenen waren dat er
beperkte oplossingen konden wor-
den gevonden.

In elk geval betekent deze uitspraak
voor ons niet het einde van het de-
bat. Op 12 december beginnen wij
in deze Vlaamse Raad de algemene
bespreking van de begroting, en wij
vragen de minister-president dan
ook op dat moment een verklaring
af te leggen in verband met het Boel-
dossier. Op die manier kunnen alle
fracties op dat dossier inspelen en
hun inzichten kenbaar maken. Zo-
doende kan een oplossing worden
gevonden voor de problemen die
zich in het Waasland stellen en die
ons allen bekommeren.

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het
amendement van de heren Cordeel
en Versnick.

De leden die het amendement wen-
sen aan te nemen worden verzocht
op te staan.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (la)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

142 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
40 leden hebben ja geantwoord ;
90 leden hebben neen geantwoord ;
12 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Beysen  E.
Bosman  R.
Buisseret X.
Caubergs J.
Cordeel M.
De Man F.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewael P.

Dewinter F.
Eeman J.
Gabriels J.
Gijsbrechts-Horckmans A
Goossens W.
Laverge J.
Nelis-Van Liedekerke L.
Peeters W.
Pierco L.
Platteau S.
Raes R.
Ramoudt D.
Seghers M.
Spinnewyn J.
Standaert L.
Taelman W.
Valkeniers J.
Van den Eynde F.
Van houtte M.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Verreycken W.
Versnick G.
Verwilghen M.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Ansoms  J.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Detiège L.
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Voorzitter

Dielens  F.
Dupré J.
Eyskens M.
Geens G.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Leclercq J .
Lenssens  J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus  L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moyaerts C.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
S w e n n e n  G .
Swinnen R.
Tant P.
Taylor J.
Timmermans J.
Tobback  L.
Van Rompuy H.
Van Cleuvenbergen R.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt  J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
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Van Peel M.
Vanpoucke D .
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Vanvehhoven L.
Van Wambeke H.
Vermassen G.
Weyts J.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Barbé L.
De Boeck  A.
De Vlieghere W.
Dierickx L.
Dua V.
Geysels J.
Maertens M.
Steenwegen L.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Van Dienderen H.
Vogels M.

Het amendement is verworpen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heren Wymeersch en Van Nieuwen-
huysen.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

143 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

14 leden hebben ja geantwoord ;
122 leden hebben neen geantwoord ;

7 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Bosman  R.
Buisseret X.
Caubergs J.
De Man F.
Dewinter  F.
Peeters W.
Raes R.
Seghers M.
Spinnewyn J.
Van den Eynde F.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Verreycken W.
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NEEN hebben geantwoord :

Ansoms  J.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Beysen  E.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Bourgois M.
B r e y n e  P .
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Cordeel  M.
De Boeck  A.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Dewael P.
Dielens  F.
Dierickx L.
Dua V.
Dupré J.
Eeman J.
Eyskens M.
Gabriels J.
Geens G.
Geysels J.
Ghesquière F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goossens W.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Laverge J.
Leclercq J.
Lenssens  J.
Leysen A.
Lisabeth C.
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Voorzitter

Logist M.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus  L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moyaerts C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Ramoudt D.
Sarens F.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Tavernier J.
Taylor J.
Timmermans J.
Tobback  L.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Ulburghs J.
Valkeniers J.
Van Rompuy H.
Van Cleuvenbergen R.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Peel M.
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Vanpoucke D . 116 leden hebben neen geantwoord ;
Van Rompaey R. 12 leden hebben zich onthouden.
Van Rompuy E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermassen G.
Verwilghen M.
Vogels M.
Weyts J.

Zich ONTHOUDEN hebben :

De Batselier N.
Demeester-De Meyer W.
Detiège L.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Versnick G.
Wymeersch F.

Het amendement is verworpen.

Reden van onthouding ?

De heer  Wymeersch  heef t  he t
woord.

De heer F. Wymeersch : Mijnheer
de voorzitter, geachte collega’s, in
zijn vurig betoog van twee weken
geleden vroeg de heer Denys het
ontslag van de minister-president.
Dat schreef hij ook neer in meer be-
dekte termen in zijn met redenen
omklede motie. Onze fractie heeft
getracht die motie in duidelijkere be-
woordingen weer te geven, maar op
dit moment weet de VLD blijkbaar
niet meer in welke bochten zij zich
moet wringen aangezien zij deze mo-
tie nu verwerpt.

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het twee-
de amendement van de heren Wy-
meersch en Van Nieuwenhuysen.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

142 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

14 leden hebben ja geantwoord ;

Boeldossier

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Bosman  R.
Buisseret X.
Caubergs J.
De Man F.
Dewinter F.
Peeters W.
Raes R.
Spinnewyn J.
Van den Eynde F.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Verreycken W.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Ansoms  J.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beysen  E.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries  H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Cordeel  M.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiège L.
Devolder J _
Dewael P.
Dielens  F.
Dupré J.
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Voorzitter

Eeman J.
Eyskens M.
Gabriels J.
Geens G.
Ghesquière F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goossens W.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Laverge J.
Leclercq J .
Lenssens  J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus  L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moyaerts C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Ramoudt D.
Sarens F.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Seghers M.
Sleeckx J.
Steenwegen L.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Taylor J.
Timmermans J.
Tobback  L.
Valkeniers J.
Van Rompuy H.
Van Cleuvenbergen R.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.

Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt  J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermassen G.
Versnick G.
Verwilghen M.
Weyts J.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Barbé L.
De Boeck  A.
De Vlieghere W.
Dierickx L.
Dua V.
Geysels J.
Maertens M.
Standaert L.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Van Dienderen H.
Vogels M.

Het amendement is verworpen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over de met redenen omklede
motie.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

145 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
40 leden hebben ja geantwoord ;
87 leden hebben neen geantwoord ;
18 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Beysen  E.
Bosman  R.
Buisseret X.
Caubergs J.
Cordeel M.
De Man F.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewael P.
Dewinter  F.
Eeman J.
Gabriels J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goossens W.
Laverge J.
Nelis-Van Liedekerke L.
Peeters W.
Pierco L.
Platteau S.
Raes R.
Ramoudt D.
Seghers M.
Spinnewyn J.
Standaert L.
Taelman W.
Valkeniers J.
Van den Eynde F.
Van houtte M.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Verreycken W.
Versnick G.
Verwilghen M.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Ansoms  J.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 6
30 november 1994 Boeldossier 173



Voorzitter

Cauwenberghs F.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Dielens  F.
Dupré J.
Eyskens M.
Geens G.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Leclercq J.
Lenssens  J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus  L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moyaerts C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Tant P.
Taylor J.
Timmermans J.
Tobback  L.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Cleuvenbergen R.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B.
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Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt  J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Peel M.
Vanpoucke D .
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vermassen G.
Weyts J.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Barbé L.
De Batselier N.
De Boeck A.
Demeester-De Meyer W.
Detiège L.
De Vlieghere W.
Dierickx L.
Dua V.
Geysels J.
Kelchtermans T.
Maertens M.
Steenwegen L.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Van Dienderen H.
Vogels M.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie niet aan.

MET REDENEN OMKLEDE MO-
TIE van de heer J. Geysels tot be-
sluit van de op 17 november 1994
door de heer J. Geysels gehouden
actuele interpellatie tot de heer L.
Van den Brande, minister-president
van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, We-
tenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de gevolgen van

Boeldossier
Rationeel energiebeleid

de in de federale programmawet op-
genomen bepalingen inzake het ra-
tioneel energiebeleid voor het
Vlaamse beleid ter zake
- 626 (1994-1995) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de met
redenen omklede motie van de heer
Geysels tot besluit van de op 17 no-
vember 1994 door de heer Geysels
gehouden actuele interpellatie tot de
heer Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie
en Externe Betrekkingen, over de
gevolgen van de in de federale pro-
grammawet opgenomen bepalingen
inzake het rationeel energiebeleid
voor het Vlaamse beleid ter zake.

De heer Geysels heeft het woord.

De heer J. Geysels (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, twee weken
geleden heb ik in het kader van de
actuele interpellatie de aandacht van
de Raad gevraagd voor een bepaald
artikel in de federale programma-
wet, waarin wordt gestipuleerd dat
gemeenten zowel bij de distributie
als bij de produktie van energie kun-
nen worden betrokken. Dit wordt de
verticale integratie genoemd. Vanaf
begin 1993 tot nu hebben een aantal
sprekers van verschillende fracties
herhaaldelijk gezegd dat deze vorm
van integratie gevaarlijk is, en dit om
twee redenen.

Ten eerste, omdat ze de monopolie-
positie van Tractebel op het vlak van
de energie en deze van Electrabel
op het vlak van de elektriciteit ver-
stevigt. Dit is in strijd met de libera-
lisering van de Europese energie-
markt.

Ten tweede, door via de gemeenten
de intercommunales in de Tractebel-
operatie te betrekken, hypothekeert
men een van de belangrijkste instru-
menten voor een beleid van ratio-
neel energiegebruik. Gesterkt door
de vele fracties en eveneens door uit-
spraken van de minister-president in
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te 

SP-Raadslid 
	

fractie 	 stemming over 
ratio- 

neef 

Geysels

het kader van zijn verankeringsde-
bat, en van minister Kelchtermans
die gedeeltelijk  voor de intercommu-
nales bevoegd is, hebben wij een
motie ingediend.

Mijnheer de voorzitter, wij vragen
dat de Vlaamse regering van de
Vlaamse Raad een duidelijk signaal
zou krijgen opdat zij alles zou doen
om te verhinderen dat via deze vorm
van integratie, ten eerste, Tractebel
wordt versterkt en ten tweede, het
REG-beleid zou worden gehypothe-
keerd.

Wij vragen dan ook met aandrang
om deze motie goed tc keuren.

De voorzitter : Dc heer Caudron
heeft het woord.

De heer J. Caudron (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, de Volksu-
nie kan zich achter de oproep scha-
ren om alle mogelijke politieke mid-
delen aan te wenden teneinde de
monopoliepositie van de Frans-Bel-
gische energieholding Tractebel in
de energiesector aan te pakken.

Op een sluikse manier wil men de
gemeenten en de intercommunales
betrekken in een Vlaams onvriende-
lijke alliantie met Tractebel. Deze
onderneming is allesbehalve Vlaams
verankerd. Uiteindelijk zal een mon-
sterverbond van de Vlaamse ge-
meenten met Tractebel, onder ande-
re in Distrigas, zich zelfs keren tegen
de versterking van de Vlaamse eco-
nomische macht.

Bovendien dreigt de gemeentelijke
autonomie te worden ondergraven
door fundamentele beslissingen over
de produktie, transmissie en distri-
butie van de energie afhankelijk te
maken van de welwillendheid van de
Tractebel-top. ACW-voorzitter
Theo Rombouts merkte reeds na de
overname van de Société Générale
op dat de beslissingsmacht over de
strategische energiesector in Parijs
ligt. Het is de hoogste tijd om weer-
werk te bieden aan de Franse greep
op de energievoorziening in Vlaan-

Vlaamse Raad
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SI’-Ruadslid F: Dielens verduidelijkte dut zijn fructic  zich bij de strmming  ow
de met redenen omklede motie van Agulev-Kamerlid J. Geysels over het rutio-
nee1 energiebeleid zou onthouden

deren. De nieuwe gemeenteraden
moeten hun autonomie veilig stellen
en de intercommunales uit de Franse
invloedssferen losweken. Dat laatste
kan niet door de Vlaamse intercom-
munales te laten participeren in Dis-
trigas en hen dus te koppelen aan
Tractebel. Eigenlijk is het aangewe-
zen om ook de gemeentelijke con-
cessies met de elektriciteitsprodu-
cent Electrabel te herzien.

Samengevat misbruikt Tractebel de
Vlaamse gemeenten om de economi-
sche machtspositie van Frans-Bel-
gische groepen te versterken en de
nutsvoorzieningen in Vlaanderen te
ontankeren. (Applaus bij de VU)

De voorzitter : De heer Dielens
heeft het woord.

De heer F. Dielens (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, de SP zal
zich onthouden bij de stemming over
deze motie omdat uit de tekst niet
duidelijk blijkt wat wordt bedoeld
met opwaartse verticale integratie.
Indien hiermee wordt bedoeld dat
de gemeenten geen aandeelhouder
zouden mogen worden van Distri-

Rationeel energiebeleid

gas, dan zijn wij het hiermee niet
eens. Dat zou overigens, zoals de
heer Geysels zei, in contradictie zijn
met het feit dat dit werd opgenomen
in artikel 163 van de sociale pro-
grammawet. De SP is trouwens niet
tegen de gemeentelijke participatie
in SPE.

De SP is daarentegen wel voor een
beleidsmatige en boekhoudkundige
scheiding tussen produktie, trans-
port en distributie van de energie.
Dit komt niet tot uiting in de bedoel-
de motie. Onze bekommering gaat
er in de eerste plaats om te verhinde-
ren dat de produktiesector haar wet-
ten zou opleggen aan de distributie-
sector. Met andere woorden, wij zijn
tegen een neerwaartse integratie in
plaats van de opwaartse integratie.
Aangezien deze bekommernis even-
min duidelijk blijkt uit de tekst van
de motie waarin enkel wordt gespro-
ken over opwaartse integratie, zul-
len wij ons bij de stemming onthou-
den.

De heer P. Deprez (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, wij zijn in de
commissie voor Economie, Energie,
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Deprez Caudron J.

Landbouw en Werkgelegenheid be-
zig met hoorzittingen. Alle partijen
worden gehoord. Het eigenlijke de-
bat is nog niet begonnen en er kun-
nen zeker nog geen conclusies wor-
den getrokken.

Om dit debat niet te hypothekeren
en omdat wij nog niet weten welke
richting wij het best zouden uitgaan,
zullen wij ons onthouden.

De voorzitter : De heer Laverge
heeft het woord.

De heer J. Laverge (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, wij zullen
deze motie steunen.

Ik ga wel akkoord met de heer De-
prez dat wij het eigenlijke debat over
de energiesector nog niet hebben
aangevat, maar wij moeten een sig-
naal zenden naar de federale over-
heid. Zij mag geen beslissingen ne-
men die de mogelijkheid creëren of
stimuleren, anders is ons debat al
achterhaald. Velen zijn voorstander
van het opsplitsen van de produktie
en de distributie.

De motie moet ons beschermen te-
gen maatregelen van de federale
overheid die tegenstrijdig zouden
zijn met de conclusies van de Vlaam-
se Raad.

Cordeel M.
De Boeck A.
De Man F.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Dewael P.
Dewinter F.
Dierickx L.
Dua V.
Eeman J.
Gabriels J.
Geysels  J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goossens W.
Laverge J.
Maertens M.
Nelis-Van  Liedekerke L.
Olaerts H.
Peeters W.
Pierco L.
Platteau S.
Raes  R.
Ramoudt D.
Seghers M.
Spinnewyn J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Taelman W.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Valkeniers J.
Van den Eynde F.
Van Dienderen H.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.

De voorzitter : Begin van de stem-
ming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

139 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

56 leden hebben ja geantwoord ;
83 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Appeltans L.
Barbé L.
Bosman  R.
Buisseret X.
Capoen M.
Caubergs J.

Vlaamse Raad
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Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Verreycken W.
Versnick G.
Vogels M.
Wymeersch F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Ansoms  J.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Bourgois M.

Rationeel energiebeleid

Brouns H.
Candries H.
Cardoen G.
Cauwenberghs F.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Deprez P.
De Roo J.
Desmet P.
Detiège L.
Dielens F.
Dupré J.
Eyskens M.
Geens G.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Leclercq J.
Lenssens  J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus  L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moyaerts C.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Tant P.
Taylor J.
Timmermans J.
Tobback  L.
Van Rompuy H.
Van Cleuvenbergen  R.
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Voorzitter
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Hecke J.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
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Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vermassen G.
Weyts J.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie aan. Ze zal aan de Vlaamse
regering worden overgezonden.

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN
De voorzitter : Hiermede zijn wij
aan het einde gekomen van onze
werkzaamheden.

Rationeel energiebeleid
Regeling van de werkzaamheden

Wij komen opnieuw bijeen van
maandag 12 december tot vrijdag 16
december 1994 om in die week het
begrotingsdebat te houden.

Geen bezwaar ? (Instemming)

De vergadering is gesloten.

- De vergadering is gesloten om
17.01 uur.
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aluizendok, blz. 113

Ingekomen stukken
Adviezen van de Vlaamse Mediaraad,
blz. 29, 117
Advies van het Rekenhof, blz. 28
Arresten van het Arbitragehof, blz. 29,
117
Begroting, blz. 115
;~f;$p?;;$ p; ;;;
Beleidsnota, blz. 116
yle;luit  van de Vlaamse regering, blz. 28,

Boek van het Rekenhof, blz. 28
Boodschappen, blz. 30
Kennisgevingen van het Arbitragehof,
blz. 29
Kennisgevin
Motie, blz. f

van het Rekenhof, blz. 29
8, 116

Ontwerpen van decreet, blz. 27
Opmerkingen van het Rekenhof. blz. 28
Verslagen, blz. 28, 116
Voorstellen van decreet, blz. 27, 115
Voorstel van resolutie, blz. 28, 116

Internationale akten
Ontwerp van decreet houdende goedkeu-
ring van de volgende internationale ak-
ten:

1. de Europa-Overeenkomst waarbij een
associatie tot stand wordt gebracht tussen
de Euronese Gemeenschannen  en hun
lidstaten: enerzijds en Roemenië, ander-
zijds, Protocollen 1, 2, 3, 4, 5, 6 en 7,
Bijla en 1, 11, 111,

8
IV, V, VI, VII, VIII,

1x. .  x1, x11. x111.  XIV. x v .  XVI.
XVII, XVIII en X1X  en Slotakte, gedaan
te Brussel op 1 februari 1993
2. de Europa-Overeenkomst waarbij een
associatie tot stand wordt gebracht tussen
de Europese Gemeenschappen en hun
lidstaten, enerzijds en de Republiek Bul-
garije, anderzijds, Protocollen 1, 2, 3, 4,
5, 6, 7 en 8, Bijlagen 1, 11, BI, IV, V,
VL VIL VIII, 1x, x, x1, x11, x111,  XIV,
XV en XVI en Slotakte, gedaan te Brus-
sel op 8 maart 1993
Algemene bespreking, blz. 33
Artikelsgewijze bespreking, blz. 33

Ontwerp van decreet houdende goedkeu-
ring van de volgende internationale ak-
ten:
1. de Europa-Overeenkomst waarbij een
associatie tot stand wordt gebracht tussen
de Europese Gemeenschappen en hun
lidstaten, enerzijds en de Tsjechische Re-
publiek, anderzijds, Bijlagen 1, 11,  111,
IV. v .  VI. VII. VIII. 1x. x .  x1. x11.
X111, XIV; XV, XVIa,  XQIb; XVIc en
XVII, Protocollen 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 en
8, en Slotakte, ondertekend te Luxem-
burg op 4 oktober 1993
2. de Europa-Overeenkomst waarbij een
associatie  tot stand wordt gebracht tussen
de Euronese  Gemeenschaonen en hun
lidstaten: enerzijds en de SlÓwaakse Re-
publiek, anderzijds, Bijlagen 1, 11, 111,
IV, V, VI, VIL VIII, 1X, X, XIa,  XIb,
X11.  X111. XIV. XV. XVIa.  XVIb.  XVIc
en XVII, Protocollen 1, 2,’ 3, 4. 5, 6, 7
en 8. en Slotakte, ondertekend te Luxem-
burg op 4 oktober 1993
Algemene bespreking, blz. 99
Artikelsgewijze bespreking, blz. 99
Zie Stemmingen

Interpellaties
Zie Kiesrecht

Staatshervorming
Vlaams-Brabant
Vlarem
Zuid-Afrika

Invoegbedrijven
De administratieve problemen van de
Vlaamse invoegbedrijven om prefinan-
ciering te verkrijgen, blz. 147

Kiesrecht
De huidige behandeling door het Euro-
pees Parlement van het voorstel van
richtlijn tot toekenning van het actief en
E:assief kiesrecht bij gemeenteraadsver-

iezmgen aan alle burgers van de Euro-
pese Unie, blz. 53
Het toekennen van actief en passief kies-
recht bij de gemeenteraadsverkiezingen
aan alle burgers van de Euro cse Unie
bij de volgende verkiezingen, Elz. 53
Zie Met redenen omklede moties

Stemmingen



1, 
II, III, 	VI, 	IX, 
XI, XII, XIII, 

XIX 

8, 
IX, XI, XII, 

1 , 

IX, 	XI, XII, XIII, 

1991 

Zie 

1, 

Leden
Begroeting van een buitenlandse delega-
tie. blz. 12X
Berichten van verhindering, blz. 27, 53,
77, 115, 143
Onderzoek naar taalgroep en woon-
plaats, blz. 30, 117
Schriftelijke vragen, blz. 117
Zie Commissie

Werkgroep

Liefienshoektnnnel
De Liefkenshoektunnel, blz. 150

Maaseik
De verontreiniging van de Maasuiter-
waarden in de buurt van Maasmechelen
en Maaseik,  blz. 79

Maasmechelen
De verontreiniging van de Maasuiter-
waarden in de buurt van Maasmechelen
en Maaseik,  blz. 79

Maasuiterwaarden
De verontreiniging van de Maasuiter-
waarden in de buurt van Maasmechelen
en Maaseik,  blz. 79

Met redenen omklede moties
De gevolgen van de in de federale pro-
grammawet voorziene bepalingen inzake
het rationeel energiebeleid voor het
Vlaamse beleid ter zake, blz. 98
De huidige behandeling door het Euro-
pees Parlement van het voorstel van
richtlijn tot toekenning van het actief en
passief kiesrecht bij gemeenteraadsver-
kiezingen aan alle burgers van de Euro-
pese Unie, blz. 60
De kansen ter afwerking van de verdere
staatshervorming na de Sint-Michielsak-
koorden en de initiatieven van de Vlaam-
se regering in dit verband, blz. 123
De missie van de Vlaamse regering naar
Zuid-Afrika, blz. 74
De noodzaak van een samenhangend
Vlaams beleid voor Brussel en Vlaams-
Brabant, blz. 140
De opbrengst van het autowegenvignet,
blz. 162
De situatie bij de naamloze vennootschap
Boelwerf  Vlaanderen: blz. 93
De stand van zaken m het Boeldossier,
blz. 93
Het toekennen van actief en passief kies-
recht bij de gemeenteraadsverkiezingen
aan alle burgers van de Europese Unie
bij de volgende verkiezingen, blz. 60
Het Vlaams-Brabant-beleid van de
Vlaamse regering in het licht van de uit-
slagen van de gemeenteraadsverkiezin-
gen van 9 oktober laastleden, blz. 140
Het vrachtwagenvignet en de NMBS, blz.
162

Mol
De problemen in de gemeenschapsinstel-
ling voor bijzondere jeugdzorg te Mol,
blz. 14.5

Motie van orde
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 34,
93, 99, 105, 107, 162

Nepstatuten
Het voornemen van de Vlaamse regering
om in de loop van 1995 alle nepstatuten
om te zetten in volwaardige banen,
blz. 80

NMBS
De opbrengst van het autowegenvignet,
blz. 154
De weerslag van de negatieve financiële
situatie van de NMBS op het vervoersbe-
leid in Vlaanderen, blz. 83
Het vrachtwagenvignet en de NMBS,
blz. 154

Onderwijs
De betrokkenheid van de Vlaamse rege-
ring bij de beslissing van de federale rege-
ring inzake Islamonderwijs, blz. 81
Vraag om uitleg in verband met de eind-
termen lichamelijke opvoeding, blz. 51

Ontwerpen van decreet
Zie Internationale akten

Samenwerkingsakkoord
Ingekomen stukken

Polder
Vraag om uitleg over de aanvraag van
bescherming van de Polder van Bazel,
blz. 142

Rationeel energiebeleid
De gevolgen van de in de federale pro-
grammawet opgenomen bepalingen inza-
ke het rationeel energiebeleid voor het
Vlaamse beleid ter zake, blz. Y4
Zie Met redenen omklede moties

Stemmingen

Rekenhof
Zie Ingekomen stukken

Samenwerkingsakkoord
Ontwerp van decreet houdende instem-
ming met het samenwerkingsakkoord van
30 april 1993 tussen het Vlaamse gewest,
het Waalse gewest en het Brussels
Hoofdstedelijk Gewest betreffende de
bestemming van de milieutaks en de
coördinatie van het gewestelijk beleid ter
zake en wijziging van het decreet van 23
januari 19Yl tot oprichting van het Fonds
voor Preventie en Sanering inzake Leef-
milieu en Natuur als gewestdienst met
afzonderlijk beheer
Algemene bespreking, blz. 31
Artikelsgewijze bespreking, blz. 32
Zie Stemmingen

Scheepsbouw
Voorstel van resolutie van mevrouw M.
De Meyer  en C.S .  betreffende het
scheepsbouwbeleid in Vlaanderen
Bespreking, blz. 107
Zit Boelwerf
Stemmingen

Staatshervorming
De kansen ter afwerking van de verdere
staatshervorming na de Sint-Michielsak-

koorden en de initiatieven van de Vlaam-
se regering in dit verband, blz. 118
Zie Met redenen omklede moties

Stemmingen
Hoofdelijke stemming (Met redenen om-
klede moties)

De bouw- en onteigeningsprocedures
voor de aanleg van de Noord-Zuid-
verbinding in Limburg, blz. 111
De gevolgen van de in de federale
programmawet opgenomen bepalin-
gen inzake het rationeel energiebe-
leid voor het Vlaams beleid ter zake,
blz. 174
De huidige behandeling door het Eu-
ropees Parlement van het voorstel
van richtlijn tot toekenning van het
actief en passief kiesrecht bij gemeen-
teraadsverkiezingen aan alle burgers
van de Europese Unie, blz. 167
De missie van de Vlaamse regering
naar Zuid-Afrika, blz. 163, 164
De situatie bij de naamloze vennoot-
schap Boelwerf  Vlaanderen en over
de stand van zaken in het Boeldos-
sier, blz. 168
De Vlaamse strategie voor Voeren,
blz. 110

Hoofdelijke stemming (Ontwerpen van
decreet)

Ontwerp van decreet houdende goed-
keuring van de volgende internatio-
nale akten:
1. de Europa-Overeenkomst waarbij
een associatie tot stand wordt ge-
bracht tussen de Europese Gemeen-
schappen en hun lidstaten, enerzijds
en Roemenië, anderzijds, Protocol-
len 1, 2, 3. 4. 5, 6 en 7, Bijlagen 1,
11,  111, IV, v, Vl, VII, VIII, 1x, x,
x1, x11,  x111,  XIV, xv, XVI, XVII,
XVIII en X1X  en Slotakte, gedaan te
Brussel op 1 februari 1993
2. de Europa-Overeenkomst waarbij
een associatie tot stand wordt ge-
bracht tussen de Europese Gemeen-
schappen en hun lidstaten, enerzijds
en de Republiek Bulgarije,  ander-
zijds. Protocollen 1. 2. 3. 4. 5. 6. 7
en 8; Bijlagen 1, 11, 111, IV, V. VI,
VII. VIII. 1x. x. x1. x11, x111. XIV,
XV en XVI en Slotakte, gedaan te
Brussel op 8 maart 1993, blz. 101
Ontwerp van decreet houdende goed-
keuring van de volgende internatio-
nale akten:
1. de Europa-Overeenkomst waarbij
een associatie tot stand wordt ge-
bracht tussen de Europese  Gemeen-
schappen en hun lidstaten, enerzijds
en de Tsjechische Reoubliek. ander-
zijds, Bijlagen 1, 11, 111, IV,‘V, VI,
VII. VIII. 1x. x. xr. x11. x111.  XIV,
XV.  XVIa,  XVÍb,  XVIc en  XVII,
Protocollen 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 en 8,
en Slotakte, ondertekend te Luxem-
burg op 4 oktober 1993
2. de Europa-Overeenkomst waarbij
een associatie tot stand wordt ge-
bracht tussen de Europese Gemeen-
schappen en hun lidstaten, enerzijds
en de Slowaakse Republiek, ander-
zijds, Bijlagen 1, 11, 111, IV, V, VI,
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II, 

II, 

II, 

VII, VIII, 1X, X, XIa, XIb, X11,  XI-
11, XIV, XV, XVIa,  XVIb,  XVIc en
XVII, Protocollen 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7
en 8, en Slotakte, ondertekend te Lu-
xemburg op 4 oktober 1993, blz. 102
Ontwerp van decreet houdende in-
stemming met het samenwerkingsak-
koord van 30 april 1993 tussen het
Vlaamse Gewest. het Waalse Gewest
en het Brussels Hoofdstedelijk Ge-
west betreffende de bestemming van
de milieutaks en de coördinatie van
het gewestelijk beleid ter zake en wij-
ziging van het decreet van 23 januari
1991 tot oprichting van het Fonds
voor Preventie en Sanering inzake
Leefmilieu en Natuur als gewest-
dienst met afzonderlijk beheer,
blz. 100

Hoofdelijke stemming (Voorstel van re-
solutie)

De beschermde werkgelegenheid, 
blz. 104
De toekomst van de n.v. Boelwerf
Vlaanderen, blz. 106
Het scheepsbouwbeleid in Vlaande-
ren. blz. 108

Temse
De moeilijkheden bij de Boelwerf  te
Temse, blz. 84
Het dreigend einde van de grote scheeps-
bouwactiviteit in Vlaanderen ten gevolge
van financiële moeilijkheden bij de Boel-
werf-Temse, blz. 84

VCST
De gevolgen van een mogelijke verkoop
van VCST door de Begemann-groep,
blz. 148

Vlaams-Brabant
De noodzaak van een samenhangend
Vlaams beleid voor Brussel en Vlaams-
Brabant, blz. 123
Het Vlaams-Brabant-beleid van de
Vlaamse regering in het licht van de uit-
slagen van de gemeentcraadsverkiezin-
gen van 9 oktober laastleden, blz. 123,
128
Zie Met redenen omklede motie

Vlaams-Nederlands overleg
De agenda van het Vlaams-Nederlands
ministerieel overleg van 1 december,
blz. 149

Vlaamse Mediaraad
Zie Ingekomen stukken

Vlaamse regering
Zie Ingekomen stukken

Vlarem
De onwettigverklaring van Vlarem 11,
blz. 40
Vlarem 11, blz. 40

Voorstellen van decreet
Zie Onderwijs

Ingekomen stukken

Voorstel van resolutie
Zie Boelwerf

Scheepsbouw
Werkgelegenheid

Zie Ingekomen stukken
Stemmingen

Vrachtwagenvignet
De opbrengst van het autowegenvignet,
blz. 154

Het vrachtwagenvignet en de NMBS,
blz. 154

Vragen om uitleg
Zie Onderwijs

Polder

Welzijnswerk
De vermelding van vluchthuizen in de
uitvoeringsbesluitcn van het decreet op
het algemeen welzijnswerk, blz. 147

Werkgelegenheid
Voorstel van resolutie  van de heren H.
Brouns, L. Hancké, M. Maertens cn E.
Van Vaerenbergh betreffende de be-
schermde werkgelegenheid
Bespreking, blz. 34
Zie Stemmingen

Werkgroep
Wijziging onder de vaste en plaatsvervan-
gende leden, blz. 29, 117

Werkzaamheden
Regeling, blz. 49, 75. 114, 140, 177

Zuid-Afrika
De missie van de Vlaamse regering naar
Zuid-Afrika, blz. 61
Zie Met redenen omklede moties

Stemmingen
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